

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

နောင်တတစ်ဖန် မပူပန်ရ

မကောင်းမှုကို မပြုခြင်းသည် မြတ်၏။
မကောင်းမှုသည် နောင်အခါ ပူပန်စေတတ်
၏။ ကောင်းမှုကိုပြုခြင်းသည်ကား မြတ်၏။
ယင်းကောင်းမှုကို ပြုခြင်းကြောင့် နောင်တ
တစ်ဖန် မပူပန်ရ။

ခုဒ္ဒကနိကာယ် (ဓမ္မပဒ-၃၁၄)

၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ ကဆုန်လကွယ်နေ့

၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဇွန် ၅ ရက်၊ တနင်္ဂနွေနေ့

အတွဲ (၅၅)၊ အမှတ် (၂၄၄)

ပြည်သူ့အတွက် ပထမ ရက် ၁၀၀

စာရင်းနဲ့ စာရင်းစစ် တိုးတက်မြှင့်တင်မှု၊ ဆောင်ပုဒ်နဲ့အညီ
ဆောင်ရွက်သွားမည့် ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး၏ ပထမ ရက် ၁၀၀

တွေ့ဆုံမေးမြန်း-သူရဇော်(သတင်းစဉ်) စာ-၁၆၊ ၁၇



လှိုင်သာယာမြို့နယ်၌ မှုခင်းလျော့နည်းကျဆင်းရေး ရက် ၁၀၀ စီမံချက်ဖြင့် အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်မှုအပေါ် မြို့ခံပြည်သူတို့ အားရကျေနပ်လျက်ရှိ



သတင်းမှတ်စု-သန်းထိုက်(လှိုင်သာယာ)
ဓာတ်ပုံ-စည်သူ

ရန်ကုန် ဇွန် ၄

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ လုံခြုံရေး၊ မှုခင်းများလျော့နည်းကျဆင်းရေးအတွက် ရက် ၁၀၀ စီမံချက်ဖြင့် အရှိန်အဟုန်တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နေရာ တိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ယာယီရဲမှူးချုပ် ဝင်းနိုင်၊ တိုင်းဒေသကြီး ဒုတိယရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးကြီး ဝင်းဗိုလ်နှင့် မြောက်ပိုင်းခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး မြင့်လွင်တို့က ကြီးကြပ်၍ မေ ၃၀ ရက်မှ စတင်ကာ ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် လှိုင်သာယာမြို့နယ်အတွင်းရှိ မှုခင်းဖြစ်ပွားမှုများသည်နေရာ ၃၀ နေရာတို့တွင် စစ်ဆေးရာဇွေများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မြို့ခံပြည်သူတို့ အားရကျေနပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

စက်မှုမြို့ဖြစ်သည့် လှိုင်သာယာမြို့နယ်အတွင်း ဒုစရိုက် မှုခင်းများနှင့် အမှုကြီးများလျော့နည်းကျဆင်းရေးအတွက် တိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့၊ မြောက်ပိုင်းခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် နယ်မြေခံ ရဲတပ်ဖွဲ့တို့မှ စုစုပေါင်းအင်အား ၁၆၁ ဦးဖြင့် ညနေ ၆ နာရီမှ နံနက် ၅ နာရီ အထိ ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ မေ ၃၀ ရက်မှ ဇွန် ၄ ရက်အထိ မှုခင်းကြိုတင်ကာကွယ်ရေးဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မူးယစ်ဆေးဝါး နှစ်မူ၊ လက်နက်မှု ခုနစ်မူ၊ လောင်းကစားမှု (ခွဲ) နှစ်မူ၊

စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ ❖

လှိုင်သာယာမြို့နယ်၌ မှုခင်းကျဆင်းရေးအတွက် စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်စဉ်

ယောချောင်းရေများ၍
ဆိုင်ကယ်ကူးတံတားမျောပါပျက်စီး

စာမျက်နှာ-၉

ကမ္ဘာကျော်လက်ဝှေ့သမားကြီး
မိုဟာမက်အလီကွယ်လွန်

စာမျက်နှာ-၁၀

တရုတ်နိုင်ငံ တောင်ပိုင်းဒေသ
မိုးသက်မုန်တိုင်း ဝင်ရောက်တိုက်ခတ်နိုင်

စာမျက်နှာ-၁၁

နေ့စဉ်တိုင်း ဆောင်ရွက်ကြစေမည်...

Oramin-C

Medical

Manufactured under License by
Korea Pharma Co., Ltd. Kyeonggi-Do, Korea
For Pacific Pharmaceuticals Pte Ltd.

သူတို့သည်လည်း ကမ္ဘာသားမို့

မြေကမ္ဘာ၏ သက်တမ်းမှာ နှစ်သန်းပေါင်း ၄၅၀၀ ကျော်ခဲ့ပြီ။ ကမ္ဘာပေါ်မှာ လူရယ်လို ပီပီပြင်ပြင် ပေါ်လာသည်မှာ လွန်ခဲ့သည့်နှစ်ပေါင်း တစ်သိန်းနှင့် နှစ်သိန်းခန့်ကမှ ဖြစ်သည်။

ရေမြေတောတောင်များ၊ သစ်ပင်များနှင့် သားငှက်တိရစ္ဆာန်များ၊ ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲတို့မှာကား ဆင့်ကဲဖြစ်စဉ်များနှင့်အတူ သဘာဝသမိုင်း တစ်လျှောက် လူတို့ထက် စောစွာကပင် တည်ရှိနေခဲ့ကြသည်။ မြေကမ္ဘာ ပေါ်မှာ တစ်နေရာနှင့်တစ်နေရာ ရာသီဥတုတို့ မတူ။ ရေမြေအနေအထားတို့ လည်းမတူ။ ရေခဲမြေခဲ ဓာတ်သဘာဝတို့ကလည်းမတူ။ ထိုအခါ တစ်နေရာ နှင့်တစ်နေရာ သဘာဝပေါက်ပင်တို့ကလည်း ကွဲပြားခြားနားကြသလို ရှင်သန်နေထိုင်ကျက်စားကြသည့် သားငှက်တိရစ္ဆာန်များ၊ ကုန်းနေ ရေနေသတ္တဝါများ၊ ပိုးမွှားများအထိ မတူညီဘဲ ကွဲပြားခြားနားကြသည်။ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်၊ အပင်နှင့် သတ္တဝါများ အပြန်အလှန် မှီခိုနေကြသည့် ဂေဟစနစ်များစွာတို့မှာ မျက်မှောက်ကာလတွင် လူတို့၏ ပယောဂကြောင့် အများအပြား ပျက်စီးလာနေပြီဖြစ်သည်။

လူသားတို့နေထိုင်ရာ မြေကမ္ဘာနှင့် သဘာဝတရားကြီးမပျက်စီးရေး အတွက် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေး လိုအပ်ချက်ကို တစ်ကမ္ဘာလုံးက အာရုံစိုက်လာစေရန် ရည်ရွယ်၍ ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ ကြီးက ၁၉၇၂ ခုနှစ်မှစတင်ကာ ကမ္ဘာ့သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်း ရေးနေ့ကို နှစ်စဉ် ဇွန်လ ၅ ရက်နေ့တိုင်း ကျင်းပကြရန် ကမ္ဘာနိုင်ငံများ အား ဆော်ပြုလျက်ရှိသည်။ ယခုနှစ်တွင်မူ သားရိုင်းတိရစ္ဆာန်များနှင့် ၎င်းတို့၏ ကိုယ်အင်္ဂါအစိတ်အပိုင်းများ တရားမဝင် ရောင်းဝယ်ကုန်သွယ် မှုများကို တိုက်ဖျက်ရန် ရည်ရွယ်၍ “Go Wild for Life” ဟူသော ဆောင်ပုဒ်ကိုသတ်မှတ်ထားသည်။

အာရှဒေသသည် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာပြီး လူလတ်တန်းစား နှင့် အထက်တန်းလွှာများ တိုးတက်များပြားလာသည်နှင့်အမျှ သားရိုင်း တိရစ္ဆာန် မှောင်ခိုကုန်သွယ်မှု၏ ဦးတည်ရာဈေးကွက်မှာ အာရှဒေသဖြစ် လာကြောင်း၊ အစွယ်တိုရယူရန်အတွက် အာဖရိကမှ ဆင်ကောင်ရေ ၂၀၀၀၀ မှ ၂၅၀၀၀ အထိ၊ ဦးချိုကိုရယူရန်အတွက် ကြွကောင်ရေ ၁၂၀၀ ကျော်တို့ နှစ်စဉ် သတ်ဖြတ်ခံနေကြရသည်။ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်မှ ၂၀၁၄ ခုနှစ်အထိ ကာလအတွင်း အာဖရိကဆင်ကောင်ရေ ငါးသိန်းခန့်ရှိသည့် အနက် တစ်သိန်းခန့် ဆုံးရှုံးခဲ့ရပြီဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် ဝီယက်နမ်မှ ဂျာဗားကြွ မျိုးစိတ်တစ်မျိုး၊ ကင်မရွန်းမှ ကြွနက်တစ်မျိုး၊ ဂမဘီယာ၊ ဗာဂီနာဖာဆို၊ ဘီနင်း၊ တိုဂိုနိုင်ငံများရှိ တောများမှ လူဝဲကြီးများ စသည်တို့မှာ မျိုးသုဉ်း ပျောက်ကွယ်သည့် အခြေအနေသို့ ရောက်ရှိသွားပြီဖြစ်သည်။ တစ်နည်း အားဖြင့် ဧည့်ခန်းအလှဆင်ပစ္စည်းများ၊ ကာမအားတိုးဆေးအပါအဝင် တိုင်းရင်းဆေးဝါးများ၊ ဖက်ရှင်အသုံးအဆောင်များ၊ တန်ဖိုးကြီး ဟင်းလျာ များအဖြစ်သို့ ဘဝပြောင်းသွားခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

မိမိတို့နိုင်ငံမှ သားငှက်တိရစ္ဆာန်များမှာလည်း အကောင်လိုက် အရှင်း အသေး အရိုး၊ အရေခွံ၊ အသွေး၊ အသား စသည်ဖြင့် မှောင်ခို ရောင်းချမှုများရှိနေရာ အရှေ့မြောက်ဒေသ နယ်စပ်မြို့တစ်မြို့မှ သားရိုင်း တိရစ္ဆာန် တရားမဝင်ဈေးကွက်မှာ ကမ္ဘာ့ဗီဒီယိုများကပင် အာရုံစိုက်ခဲ့ ကြသည့် ဈေးကွက်တစ်ခုဖြစ်သည်။ နိုင်ငံအတွင်းရှိ သစ်တောများအတွင်း တရားမဝင် အဖဲလိုက်မှုများ၊ မှောင်ခိုသယ်ဆောင်ရောင်းချမှုများရှိနေ ကြောင်းကိုလည်း သတင်းများတွင် မကြာခဏ တွေ့မြင်ကြရသည်။ ခိုင်မာအားကောင်းသော မူဝါဒချမှတ်ခြင်း၊ ထိရောက်စွာလှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဒေသအလိုက်၊ ဒေသခံပြည်သူများကိုယ်တိုင်က သားငှက်တိရစ္ဆာန်များ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်တတ်လာစေရန် စည်းရုံးပညာပေးခြင်း၊ ဥပဒေ ရေးရာအဖွဲ့အစည်းများအား အင်အားပြည့်တင်းပေးခြင်း နည်းလမ်းများ ဖြင့် သားငှက်တိရစ္ဆာန်များ တရားမဝင် မှောင်ခိုရောင်းဝယ်ဖောက်ကားမှုကို တိုက်ဖျက်သွားကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ။



မြည်သံနှင့်ပစ္စည်း
ဝေဖန် ဝေးဝေး၊ နေရာများမှာ
နေထိုင်ကြပါစေချင်။

ထင်သာမြင်သာပြုပြင်စရာ

မူလွန်ကျောင်း ဆွေးမြည့်ပျက်စီးနေ၍ ပြိုကျမည့်အန္တရာယ် စိုးရိမ်နေ

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တံခါးမြို့ ကွင်းတောင်ရပ်ကွက်ရှိ အခြေခံပညာ မူလတန်းလွန်ကျောင်း၌ နေ့စဉ်ပညာသင်ကြား နေသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူ တစ်ရာကျော်ခန့်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါကျောင်းသည် လွန်ခဲ့သော ၃၆နှစ်ခန့်က ရပ်ကွက် နေပြည်သူများ၊ ကျောင်းသားမိဘများ၊ ကျောင်းအကျိုး တော်ဆောင်များက ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုး တည်ဆောက်ခဲ့သော ခြောက်ပင် လေးပင် အုတ်ညှပ်သွပ်မိုးတစ်ထပ် ကျောင်း ဆောင်ဖြစ်ပြီး ယခုအခါ အဆိုပါကျောင်းမှာ သစ်သားများ ဆွေးမြည့်ခြင်း၊ အုတ်များအက်ကွဲလာခြင်းနှင့်ယိုယွင်းမှု များဖြစ်ပေါ်နေကြောင်း သိရသည်။

“ယခုဒီကျောင်းမှာ ကျောင်းသား ကလေးတွေ ၁၀၀ ကျော် စာသင်နေပါတယ်။ ကျောင်းက အခြေအနေတော် တော်ဆိုးနေတယ်။ ဘယ်နေ့ပြိုကျမလဲဆိုတာကိုပဲ စိုးရိမ်နေ ရတယ်။ ပညာရေးဌာနကိုတော့ တင်ပြထားတာ ကြားပါပြီ။ ဘာမှလည်း အကြောင်းထူးလို့ ကျွန်တော်တို့ ကျောင်းသား



မိဘတွေ၊ ကျောင်းအကျိုးတော်ဆောင်တွေအနေနဲ့ ပေးစေချင်ပါတယ်”ဟုကျောင်းအကျိုးတော်ဆောင် တင်ပြချင်တာက သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူတွေ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကျော်ကပြောသည်။ လာရောက်ကြည့်ရှုပြီး အမြန်ဆုံး ပြုပြင်ဆောင်ရွက် ခင်ကို (ကျောက်တံခါး)

ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း		၄-၆-၂၀၁၆	ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။
ရွှေဈေးနှုန်း(အောင်သမာဓိ)		နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေး (ပဟိုဘဏ်)	
ရန်ကုန်	၁၆ ပဲရည်	အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ ၁၁၇၉.၀
ရန်ကုန်	၁၅ ပဲရည်	ဥရောပ	တစ်ယူရို ၁၃၁၇.၈
မန္တလေး	၁၆ ပဲရည်	စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ ၈၅၆.၄၉
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း(တစ်လီတာဈေး) ရန်ကုန်		ထိုင်း	တစ်ဘတ် ၃၂.၈၄၈
ဒီဇယ်	၄၉၀ / ၅၂၀ ကျပ်	အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး ၁၇.၃၅၂
အောက်တိုန်း	၅၄၀ / ၅၅၀ ကျပ်	တရုတ်	တစ်ယွမ် ၁၇၈.၉၃
အောက်တိုန်း	၆၄၀ / ၇၆၀ ကျပ်	မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ် ၂၈၆.၉၀
ပရီမီယံဒီဇယ်	၅၃၀ / ၅၅၀ ကျပ်		

မြန်မာ့အလင်း
၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။
Myanma Alinn Daily

- စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
- စာတည်းမှူး - ဝင်းရွှေ
- စာတည်း - ထိန်လင်း၊ မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်
- သတင်းထောက်မှူး - မြင့်ဆွေ
- ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)
- ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

မြန်မာ့အလင်း များ - mmalin.npt@gmail.com, www.facebook.com/MYANMAALINNNEWS
နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၆၊ ရန်ကုန်ရုံးခွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်းသွယ်(၁)၊ ခိုလ်ချို(၂)ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ မနီနေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၁၄၊ ဇီမိ ၀၁-၅၄၄၃၁၅၊ ငွေစာရင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၆၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၄၈၃၄၊ ၀၁-၅၄၄၃၁၈၊ Fax ၀၁-၅၄၆၂၂၁၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈၊ မြန်မာ့ရုံး ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ Fax ၀၁-၈၆၀၄၅၆။

တောင်သူလယ်သမားများ၏အကြံပြုတင်ပြချက်များအပေါ် အလေးထားစဉ်းစားပြီး နည်းပညာအပိုင်းက ကူညီဆောင်ရွက်ပေး

ရန်ကုန် ဇွန် ၄
ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အားသာချက်၊ အားနည်းချက်များ ရှိနိုင်ပါကြောင်း၊ အားနည်းချက်များကို နိုင်ငံတော်နှင့်ပြည်သူတို့ ပူးပေါင်းလက်တွဲပြီး အကောင်းဆုံး ဖြေရှင်းသွားကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ယမန်နေ့ နံနက် ၉ နာရီက ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး သုံးခွဲမြို့နယ် တကောကျေးရွာ တကောရေတံခါးအနီးတွင် ဒေသနေ တောင်သူလယ်သမားများနှင့်တွေ့ဆုံစဉ် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်၏ဇနီး ဒေါ်စုစုလွင်က ပြောကြားသည်။ (ယာပုံ)

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ ဇနီးက နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် တောင်သူ လယ်သမားများအကျိုး၊ ပြည်သူများ အကျိုးကိုရေး၍ ဘက်စုံထောင့်စုံမှ အကောင်းဆုံး ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူ ပညာရှင်များ အပိုင်းကလည်း ဒေသနေတောင်သူ လယ်သမားများ၏ အကြံပြုချက်၊ တင်ပြ ချက်များအပေါ် အလေးထားထည့် သွင်းစဉ်းစားကြပြီး နည်းပညာအပိုင်းမှ အကောင်းဆုံး ကြိုးပမ်းအဖြေရှာ ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးကြစေလိုကြောင်း၊ နိုင်ငံ တော် အစိုးရသည် စတင်တာဝန်ယူသည့် အချိန်မှစ၍ ပြည်သူကိုအကျိုးပြုရန် အတွက် ပြည်သူတို့၏ လိုအပ်ချက် များအား အကောင်းဆုံးဖြည့်ဆည်းပေး နိုင်ရေးကို ရည်ရွယ်ပြီး အားထုတ်ကြိုး ပမ်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ တောင်သူလယ်သမားကြီး များကလည်း စိတ်တူကိုယ်တူဖြင့် ဝိုင်းဝန်း လက်တွဲကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးကြစေလို



ကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဒေသနေတောင်သူ လယ်သမား ကိုယ်စားလှယ်များက လယ် ယာကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်ချက်များကို တစ်ဦးချင်းဆွေးနွေး တင်ပြကြသည်။ ဆွေးနွေးတင်ပြချက်များနှင့်စပ် လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ အောင်သူက ဤဒေသအတွင်း ကြုံ တွေ့နေရသော ရေကြောင်းသွားလာရေး အခက်အခဲများ၊ ရေကြီးနစ်မြုပ်မှုများ၊ ဆားငန်ရည်ဝင်ရောက်ခြင်းနှင့် ကမ်းပါး များ ပြိုကျခြင်းစသည့် ဒေသနေ ပြည်သူများ ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရသည့် အခက်အခဲများအပေါ် ဖြေရှင်းကူညီ ပေးနိုင်ရေးအတွက် ကျွမ်းကျင်ပညာ ရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးချက်များ အရ ရေတံခါးများ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းမှု အားနည်းခြင်း၊ ယခင်ကဆောင် ရွက်ခဲ့သော ရန်ကုန်မြို့တော် မိုင် ၃၀ ဝန်းကျင် စီမံခန့်ခွဲရေးစီမံကိန်း လုပ်ငန်းများ အပြီးသတ်မဆောင်ရွက် နိုင်ခြင်း၊ ရေလမ်းကြောင်းထိန်းသိမ်း ရန် လိုအပ်နေခြင်း၊ ဝင်ပေါက်၊ ထွက် ပေါက်ပါရှိသော အဆင့်မြင့်ရေတံခါးများ တပ်ဆင်ရန်လိုအပ်နေခြင်းတို့ကို တွေ့ရှိ ရပါကြောင်း၊ မိမိတို့အစိုးရသစ်အနေဖြင့် လက်ရှိ အခြေအနေတွင် ရေတံခါးများ အသစ်ပြု ပြင် ထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် ဒေသ နေပြည်သူများ ရေလမ်းကြောင်းအသုံးပြု သွားလာရေး အဆင်ပြေချောမွေ့ရန် အတွက် ပိုက်ဆံထုတ်သော မူလတကော ချောင်းကို ယာယီဖွင့်လှစ်ပေးမည်ဖြစ် သော်လည်း ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲ ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ဆက်လက် လုပ်ဆောင်ပေးမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ချောင်းကော မြောင်းကောများကြောင့် ဖြစ်ပေါ်နေသည့် ထိခိုက်မှုများနှင့် ရေငန်ဝင်ရောက်မှုကြောင့် လယ်မြေ

များ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုမဖြစ်ပေါ်စေရေး တို့အတွက် ဒေသတစ်ခုလုံး၏ အခြေ အနေပေးမှုများကို ဖြည့်သုံးသပ်ပြီး ဒေသနေပြည်သူများအတွက် အကောင်း ဆုံးနှင့် အကျိုးအရှိဆုံးဖြစ်စေရေး ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ် ပါကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။ အခမ်းအနားသို့ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ သစ်တောနှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဦးဟံထွန်း၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊ အမျိုးသား လွှတ်တော်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ညွှန် ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် တိုင်းဒေသ ကြီး/ခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တောင်သူလယ် သမားများ တက်ရောက်ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

သုံးနိုင်ငံချစ်ကြည်ရေး ကားမောင်းခရီးစဉ်အဖွဲ့ဝင်များ ရန်ကုန်မြို့ရောက်ရှိ

ရန်ကုန် ဇွန် ၄
အိန္ဒိယ-မြန်မာ-ထိုင်း သုံးနိုင်ငံကုန်သွယ် မှုမြှင့်တင်ရေးနှင့် ချစ်ကြည်ရေး ကား

မောင်း ခရီးစဉ်အဖြစ် အိန္ဒိယနိုင်ငံသား Mr. Bijoy Phangcho PP No, M 1140747 ဦးဆောင်သောအဖွဲ့ဝင် ၃၀



ဦးတို့သည် မော်တော်ယာဉ်ကိုစီးဖြင့် ဇွန် ၃ ရက် နံနက် ၈ နာရီ မိနစ် ၂၀ တွင် မြဝတီမြို့ အာရှအမြန်လမ်းမကြီးမှ တစ်ဆင့် မော်လမြိုင်-သထုံ-ပဲခူးဘုရား ကြီး-ရန်ကုန် မော်တော်ယာဉ် လမ်းမကြီး အတိုင်း ထွက်ခွာလာကြရာ ည ၇ နာရီခွဲ တွင် ရန်ကုန်မြို့သို့ရောက်ရှိပြီး ရန်ကုန်မြို့ ကိုးမိုင်ရှိ ROYAL PAVILION ဟိုတယ်၌ တစ်ညတာရပ်နားခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါချစ်ကြည်ရေးကားမောင်း ခရီးစဉ်အဖွဲ့သည် ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် ကုမ္ပဏီလီမိတက် ဦးကျော်ရင်နှင့် အတူ ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီးသို့ သွားရောက်ဦးခိုက် ဖူးမြော်ကြည်ညိုကြ သည်။

ဗွန်းတည် ၁၂ နာရီတွင် ချစ်ကြည် အိန္ဒိယ-မြန်မာ-ထိုင်း သုံးနိုင်ငံကုန်သွယ် မှုမြှင့်တင်ရေးနှင့် ချစ်ကြည်ရေး ကား မောင်း ခရီးစဉ်အဖွဲ့ရန်ကုန်မြို့သို့ ရောက် ရှိလာစဉ် ဓာတ်ပုံ-ဇော်မင်းလတ် တွေ့ကို ငါးစာအနေနဲ့ရောင်းတယ်။ တွဲတေးက ငါးကန်တွေနဲ့ မအူပင်က

အမျိုးသားသတင်းဆုပေးပွဲ ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဇွန် ၄
မြန်မာနိုင်ငံသတင်းစာဆရာအသင်း၊ အမျိုးသားသတင်းဆု ရွေးချယ်ရေးကော်မတီ မှ ကြီးမှူး၍ စတုတ္ထအကြိမ် အမျိုးသားသတင်းဆုပေးပွဲကို ဇူလိုင် ၇ ရက်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

အမျိုးသားသတင်းဆုချီးမြှင့်ရာတွင် သတင်းသူရဲကောင်းဆု၊ အကောင်းဆုံး သတင်းဆု၊ အကောင်းဆုံး သတင်းဆောင်းပါးဆု၊ အကောင်းဆုံး သတင်းဓာတ်ပုံ ဆု၊ အကောင်းဆုံးသတင်းကာတွန်းဆု၊ အကောင်းဆုံး ရုပ်/သံသတင်းဆုတို့ကို ပေးအပ်မည်ဖြစ်သည်။

သတင်းဆုရွေးချယ်ရေးကော်မတီသို့ ပေးပို့ရာတွင် သတင်းသမားကိုယ်တိုင် က မိမိရေးသားသည့် သတင်း၊ မိမိကိုယ်တိုင် ရိုက်ကူးသည့်ဓာတ်ပုံ၊ ကာတွန်းကို သော်လည်းကောင်း၊ အခြားသူမှ မိမိကြိုက်နှစ်သက်သည့် သတင်း၊ ဓာတ်ပုံ၊ ကာတွန်းကို ကိုယ်စားပေးပို့ခြင်း သော်လည်းကောင်း၊ သတင်းဌာနများမှ မိမိတို့ ရေးသားထုတ်ဝေ ထုတ်လွှင့်သည့် မြန်မာပြည်နှင့်ပတ်သက်သည့် မည်သည့်သတင်း သုံးပုဒ်ကိုသော်လည်းကောင်း ပေးပို့နိုင်သည်။

ပြိုင်ပွဲဝင်စာမူများကို ဇွန် ၁၀ ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထား၍ (info@mjournlists.org) သို့လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသတင်းစာ ဆရာအသင်း၊ အမှတ် (၁၇၃/၁၇၅)၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း(အလယ်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ် ရန်ကုန်မြို့သို့လည်းကောင်း ပေးပို့နိုင်ကြောင်း သိရသည်။
အောင်သူရ

ပြတိန်နိုင်ငံက ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းမှုစနစ် အဆင့်မီ ISO လက်မှတ်ချီးမြှင့်

ရန်ကုန် ဇွန် ၄
ပြတိန်နိုင်ငံကချီးမြှင့်သော ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းမှုစနစ် အဆင့်မီအတွက် Environmental Management System ISO 14001:2004 လက်မှတ်ကို မြန်မာနိုင်ငံမှ Myanmar Distillery Co., Ltd. ၏ ရန်ကုန်နှင့် မန္တလေးရှိ စက်ရုံများကရရှိခဲ့ကြောင်း ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ရှိ အဆိုပါ စက်ရုံ၌ကျင်းပသည့် စာနယ်ဇင်းရှင်း လင်းပွဲမှ သိရသည်။
Myanmar Distillery Co.,

“သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှု မရှိဖို့ နိုင်ငံအကျိုးပြုအနေနဲ့ အခြား စက်ရုံလုပ်ငန်းတွေကိုပါ သိရှိလာပြီး လုပ်ဆောင်နိုင်အောင် ဆောင်ရွက်တာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီရေဆိုးသန့်စင်ခြင်း လုပ်ငန်းအတွက် ကုန်ကျစရိတ်က အဲလော ၁ ဒသမ ၈ သန်း ကုန်ကျခဲ့ပါ တယ်” ဟု ၎င်းကဆိုသည်။
Myanmar Distillery Co., Ltd. ၏ Plant Manager ဦးစိုးမိုးက “ရေဆိုးတွေကို အရည်၊ အဖတ်ခွဲခြား ပြီး ပထမဆုံးအဆင့်ဖယ်လိုက်တဲ့ အဖတ်

ငါးကန်တွေကိုပို့တယ်။ နောက်ဆုံးအဆင့် အမည်ဖတ်တွေကို ဇီဝမြေဩဇာအဖြစ် ငှက်ပျောပင်နဲ့ပန်းစိုက်တဲ့နေရာတွေမှာ ပြန်သုံးပါတယ်။ အဲဒါကိုတော့ အခမဲ့ ပေးပါတယ်” ဟု ပြောသည်။
ယခု ISO လက်မှတ်ရရှိခြင်းမှာ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးကို အထောက်အကူပြုပြီး မိမိနေထိုင်ရာ ပတ် ဝန်းကျင်ကိုလည်း သန့်ရှင်းသာယာလှပ စေရန်ရည်ရွယ်၍ လုပ်ဆောင်ခဲ့ခြင်း ကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
(သတင်းစဉ်)



ပြတိန်နိုင်ငံက ချီးမြှင့် သော ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းမှုစနစ် အဆင့်မီအဖြစ် ISO လက်မှတ်ရရှိ၍ စာနယ်ဇင်းရှင်းလင်းပွဲ ကျင်းပစဉ်

ကလေးပြုစုရေးဌာနရှိ ကလေးသူငယ်များ၏ ကိုယ်ခန္ဓာနှင့်ဉာဏ်ရည်ဖွံ့ဖြိုးရေး ပြုစုပျိုးထောင်ပေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၄

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး ဗဟန်းမြို့နယ်ရှိ ရွှေဂုံတိုင် ကလေးပြုစုရေးဌာနသို့ရောက်ရှိပြီး(ယာဝုံ) မွေးကင်းစမှ အသက်သုံးနှစ်အရွယ်အတွင်း ကလေးသူငယ်များ၏ ကိုယ်ခန္ဓာဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဉာဏ်ရည် ဖွံ့ဖြိုးရေးသည် အရေးကြီးကြောင်း၊ ယင်းကလေးပြုစုရေးဌာန၌ ရောက်ရှိနေသော ကလေးသူငယ်များမှ အနာဂတ်ခေါင်းဆောင်များ၊ ပညာရှင်များဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သဖြင့် ရှေးဦးအရွယ် ကလေးသူငယ်ပြုစုပျိုးထောင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာ မူဝါဒများနှင့် အညီ ပြုစုပျိုးထောင်ပေးရန်လိုအပ်ကြောင်း မှာကြားသည်။

ဆက်လက်၍ အကျဉ်းဦးစီးဌာနမှ လွှဲပြောင်းပေးပို့သော HIV ပိုးရှိသူ အမျိုးသမီး များအား လက်ခံစောင့်ရှောက်ထားရှိသည့် တွဲတေးမြို့နယ်ရှိ အမျိုးသမီးများ ပြုစု စောင့်ရှောက်ရေးဌာနသို့ ရောက်ရှိပြီး တာဝန်ရှိသူများ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ဆက်လက်၍ ကော့မူးမြို့နယ် ငှက်အော်စမ်းကျေးရွာရှိ ငှက်အော်စမ်းလူငယ် သင်တန်းကျောင်းသို့ရောက်ရှိပြီး ပြစ်မှုကျူးလွန်၍ ကလေးသူငယ်တရားရုံးမှ ပြစ်ဒဏ် စီရင်ခြင်းခံရသော ကလေးသူငယ်များနှင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှု လိုအပ်သော ကလေးသူငယ်များကို လူ့ဘောင်အဖွဲ့အစည်းအတွင်းသို့ ပြန်လည်ဝင်ဆံ့နိုင်စေရန်နှင့် အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်သူများအဖြစ် ရောက်ရှိလာစေရန် လူမှုဝန်ထမ်းနည်းလမ်း များဖြင့် ပြုစုပျိုးထောင်ပေးရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ကလေးသူငယ်များ၏ အခွင့် အရေးများကို နည်းဥပဒေနှင့်အညီ အပြည့်အဝခံစားနိုင်ရေး ကာကွယ်စောင့်ရှောက် ပေးရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ သင်တန်းကျောင်းတွင် ပြုစုစောင့်ရှောက်ခြင်းနှင့် အကာအကွယ် ပေးခြင်းဆိုင်ရာ စံချိန်စံညွှန်းများပြည့်မီရေး ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ကြောင်း လူငယ်



ဆိုင်ရာ မူဝါဒရေးဆွဲဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ဝန်ကြီးဌာန၏ ရက် ၁၀၀ စီမံချက်ပါ လုပ်ငန်းများအား ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးရေးဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း မှာကြားပြီး ကလေး များနှင့် ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံ၍ အားပေးစကားပြောကြားသည်။
မွန်းလွဲပိုင်းတွင် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အသီးသီးမှ အသက် ၆ နှစ်မှ ၁၈ နှစ်အတွင်း ပညာသင်ကြားလိုသော မျက်မမြင်ကလေးသူငယ်များကို စာပေနှင့် အသက် မွေးဝမ်းကျောင်းပညာရပ်များ သင်ကြားပေးနေသည့် ကြည့်မြင်တိုင်မျက်မမြင် (သတင်းစဉ်)

ကျောင်းသို့ရောက်ရှိကာ မသန်စွမ်းသူတို့၏ ကျောင်းတွင်းပညာရေးနှင့် အသက်မွေး ဝမ်းကျောင်းပညာရပ်များကို သင်ကြားပေးရန် မှာကြားပြီး သင်တန်းသား/သင်တန်း သူများနှင့် ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံ၍ ကျောင်းမှသင်ကြားပေးနေသည့် သက်မွေးပညာရပ် များဖြင့် မိမိဘဝ မိမိရပ်တည်ထူထောင်နိုင်ရေး ကြိုးစားသင်ယူဆောင်ရွက်ရန် မှာကြား ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

တောင်ကြီး၊ ကလေးအပါအဝင် ရှစ်မြို့နယ်၌ ပြည်ပချေးငွေဖြင့် မြို့ရေပေးရေးစီမံကိန်းများဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇွန် ၄

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်

ဦးခန့်ဇော်သည် JICA Myanmar Office မှ Senior Representative Mr.Kyaosuke Inada နှင့်အဖွဲ့ဝင် များ၊ ရှမ်းပြည်နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီး



မတ္တရာမြို့နယ်၌ မိုးစပါးစိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေ ကျပ်သိန်းပေါင်း ၆၀၇၀၀ ထုတ်ချေးမည်

မတ္တရာ ဇွန် ၄

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်ခရိုင် မတ္တရာမြို့နယ်အတွင်းရှိ တောင်သူ လယ်သမားများ မိုးစပါးများ အချိန်မီ စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန မတ္တရာမြို့နယ် မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေး ဘဏ်ခွဲမှ မိုးစပါးစိုက်ပျိုးစရိတ် ချေးငွေ များ ထုတ်ပေးလျက်ရှိရာ ဇွန် ၁ ရက်အထိ

ကျေးရွာအုပ်စု ကိုးအုပ်စုမှ တောင်သူ ၉၅၅ ဦး၏ မိုးစပါးဧက ၃၇၉၅ ဧကအတွက် ငွေကျပ် ၅၉၆ ၂၅၀၀၀ ကို ထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။
မတ္တရာမြို့နယ်၌ ကျေးရွာအုပ်စု ၈၈ အုပ်စုမှ မိုးစပါးဧက ၄၀၀၀၀ နှင့် ပဲမျိုးစုံ ဧက ၃၅၀၀ အတွက် မိုးစပါးတစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ်တစ်သိန်းခွဲနှုန်း၊ ပဲမျိုးစုံအတွက် တစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ်နှစ်သောင်းနှုန်းကို

မြိတ်မြို့၌ ကုန်သွယ်မှုမြှင့်တင်ရေးစည်းဝေး

မြိတ် ဇွန် ၄

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်း(မြိတ်) အနေဖြင့် မြိတ်ဒေသအတွင်း ကုန်သွယ်မှုမြှင့်တင်ရေးအစည်း အဝေးကို ဇွန် ၃ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက မြိတ်ခရိုင် ကုန်သည်များ နှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းရုံးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
အစည်းအဝေးတွင် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်း(မြိတ်) ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးဦးနန္ဒကာ ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းအခြေအနေ များကို ဆွေးနွေးပြီး သက်ဆိုင်ရာဌာနများက ကဏ္ဍအလိုက် ကုမ္ပဏီလုပ်ငန်းရှင်များ၊ သွင်းကုန်ထုတ်ကုန်လုပ်ငန်းရှင်များ နှင့် ရေလုပ်ငန်းရှင်များက ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။
နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်း(မြိတ်)အနေဖြင့် ၂၀၁၆-၂၀၁၇

အစည်းအဝေးကို စိုက်ပျိုးစရိတ် ချေးငွေကျပ် သိန်းပေါင်း ၆၀၇၀၀ ကို ထုတ်ချေးသွားမည်ဖြစ်သည်။
မတ္တရာမြို့နယ်ဘဏ်ခွဲမှ မိုးစပါးစိုက် ပျိုးစရိတ် ထုတ်ချေးပေးမှုတွင် ကျေးရွာ အုပ်စု ၈၀ အစုအဖွဲ့ ၂၈၃၁ ဖွဲ့မှ ၈၂၀၇ ဦး၏ မိုးစပါးနှင့်ပဲမျိုးစုံဧက ၃၈၅၃၄ ဧက အတွက် ငွေကျပ်သိန်း ၃၇၉၅၀၀ ဒသမ ၄ ကို ထုတ်ချေးပေးနိုင်ခဲ့သည်။ စိုက်ပျိုး စရိတ်ချေးငွေများကို မေလမှစ၍ စက်တင် ဘာလကုန်အထိ ထုတ်ချေးပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်မြန်မာ့လယ်ယာ ဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်ခွဲမှ သိရသည်။
ဗိုလ်မှူး(မြိတ်)

ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်အတွင်း ရေစီးရေလာကောင်းမွန်ရေးဆောင်ရွက်

ရန်ကင်း ဇွန် ၄

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး မြို့နယ်များရှိ ရပ်ကွက်များ၌ ရေကြီးရေလျှံမှုများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိ သည်။
တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့က မြို့နယ်များရှိ ရပ်ကွက်များအတွင်း ရေကြီးရေလျှံမှုများ မဖြစ်ပေါ်စေရေး အတွက် မြို့နယ်အလိုက် ရေစီးရေလာ ကောင်းမွန်ရေး ကြီးကြပ်မှုကော်မတီများ ဖွဲ့စည်းပြီး ဆောင်ရွက်စေခဲ့သည်။
ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၌ မြစ် အတွင်းသို့ စီးဝင်သော အဓိကမြစ်ထွက် ပေါက်ကြီး ၁၀ ခုရှိသည်။ ထိုမြစ်ထွက် ပေါက်များသို့ ရပ်ကွက်အသီးသီးရှိ ရေနုတ်မြောင်းများက စီးဝင်လျက်ရှိ နေသည်။

ယင်းစီးဝင်လျက်ရှိသော ရေနုတ်မြောင်း များအနက် မိုးရာသီကာလ အဓိကရေကြီး ရေလျှံမှုဖြစ်ပေါ်နိုင်သည့် အဓိကနေရာ များဖြစ်သည့် ကမ်းနားလမ်းတစ်လျှောက် နှင့် အထက်ကြည့်မြင်တိုင်လမ်းမကြီး များပေါ်ရှိ မြောင်းမကြီးများ ရေစီးရေလာ ကောင်းမွန်ရေးအတွက် ကြီးကြပ်မှု ကော်မတီက လုပ်ငန်း ၁၀ ခုကို ရွေးချယ်၍ အဆိုပြုတင်ပြခြင်းဖြစ် သည်။
အဆိုပြုလုပ်ငန်းများ အမြန်ဆုံး အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင် ရေးအတွက် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ က ခွင့်ပြုငွေကျပ်သိန်း ၃၀၀ ဖြင့် ဇွန် ၂ ရက်မှ လုပ်ငန်းများ စတင်အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။
လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ပြီးစီးရေး၊

မှတ်သုံးလေ အားအသင့်အတင့်ရှိ
နေပြည်တော် ဇွန် ၄
ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ် အော်အရှေ့တောင်ပိုင်းတို့တွင် မှတ်သုံးလေအားအသင့်အတင့်ရှိနေပြီး ကျန်ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော်တွင် မှတ်သုံးလေအားနည်းနေသည်။
(မိုး/လေ)

အရိုးစွဲလာသည့် ကွမ်းစားသုံးမှုလေ့ ပပျောက်အောင်ဆိုလျှင် ...

သတင်း-ဝင်းဝင်းမော်၊ နန္ဒာဝင်း
ဓာတ်ပုံ-ဦးထောင်

ကွမ်းကိုဆယ်ကျော်သက်အရွယ်ကစပြီး စွဲစွဲမြဲမြဲစားလာခဲ့သူ ကိုကျော်ဇင်မြင့် တစ်ယောက် အနစ် ၂၀ လောက်ကြာ သည့် ယခုအချိန်မှာ ကွမ်းဆက်မစားဖို့ ယတိပြတ် ဆုံးဖြတ်လိုက်ပါသည်။ လျှာတွေထူ ပါးတွေရောင်နေပြီး အစား အသောက်ပျက်လာကာ ရေပင်ခက်ခက် ခဲခဲမျိုချရနေတဲ့အတွက် ယခုလို

လျက်ရှိပြီး ရန်ကုန်မြို့ရှိ သီရိမင်္ဂလာဈေး ကွမ်းကုန်စည်ခိုင်းများသို့ ပန်းတနော်၊ ကျောင်းကုန်း၊ ဟင်္သာတ၊ ညောင်တုန်း မြို့နယ်တို့မှ ကွမ်းရွက်များ အဓိက ဝင်ရောက်လျက်ရှိသည်။ နေ့စဉ်ကွမ်းခြင်း အလုံး ၂၀၀ ဝန်းကျင် ရောင်းအားရှိနေ သည်ဟုလည်း ကွမ်းကုန်သည်တစ်ဦးက ပြောသည်။ အင်းစိန်မြို့နယ်ရှိ ရွှေညာသား ကွမ်းယာဆိုင်ကတော့ တစ်နေ့ကိုကွမ်း ရစ်ပိသာမှ ၁၀ ပိသာဝန်းကျင် ရောင်းချ

ကွမ်းကြောင့် ငွေကြေးကုန်ကျမှု သာမက နောက်ဆက်တွဲရောဂါများအဖြစ် သွားနှင့်ပတ်သက်သည့် ရောဂါများ၊ ရေရှည်စားသုံးမည်ဆိုပါက လျှာ ကင်ဆာ၊ ပါးစောင်ကင်ဆာ၊ သွားဖုံး ကင်ဆာ၊ လည်ချောင်းကင်ဆာများအပြင် ထုံးကြောင့် ဆီးလမ်းကြောင်း ကျောက် တည်ခြင်း၊ ကျောက်ကပ် ကျောက်တည် ခြင်းတို့ဖြစ်စေနိုင်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ ဆရာဝန်အသင်းမှ သိရသည်။ “ကွမ်းရဲ့သဘာဝကိုက လူကိုစွဲစေ တယ်။ ကွမ်းစားဆေးတွေပါတာကြောင့် လည်း စွဲလမ်းပြီး ဖြတ်ရခက်တော့တာ ပေါ့။ ကွမ်းစားတာ ကျန်းမာရေးအတွက် လည်း အကျိုးမရှိဘူး။ ကြည့်ရတာလည်း ရုပ်ဆိုးတယ်။ ကွမ်းတံတွေးကို စနစ်တကျ မထွေးရင်လည်း ပတ်ဝန်းကျင်ကို ညစ်ပတ်စေတယ်” ဟု ဒေါက်တာ စိုးထွန်း ကပြောသည်။



ဆုံးဖြတ်လိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။ “ပါးစပ်တွေ ပေါက်လာတယ်။ ထမင်းစားလို့ အူ၊ အစပ်နည်းနည်းစား မိရင် မျက်ရည်ပေါက်ပေါက် ကျရလောက် အောင် ခံစားရတယ်။ ဘယ်လိုမှ မနေ နိုင်လို့ နောက်ဆုံးမှာ ကွမ်းဖြတ်ဖို့ ဆုံးဖြတ် လိုက်တယ်” ဟု ကွမ်းယာကြောင့်ခံစားရ သည့် ဒုက္ခများကိုပြောပြသည်။ ရှေးယခင်က ကွမ်းကို မိရိုးဖလာ နည်းဖြင့် ကိုယ်တိုင်ယာစားခဲ့သော်လည်း ယခုအခါ နိုင်ငံတော်၊ ဖိုးတီဖိုက်၊ ဟန်ဒရက်၊ ဘုရင်မ၊ နှပ်ဆေး၊ ဆေးပေါင်းစသည့် ပြည်ပမှ တင်သွင်းလာသော ကွမ်းစား ဆေးတို့ဖြင့် ကွမ်းကို ဆေးအမျိုးမျိုး ပုံစံ အမျိုးမျိုးဖြင့် စားသုံးလာကြသည်။ သို့သော် ကိုကျော်ဇင်မြင့်ကဲ့သို့ ကွမ်းဖြတ်သူများမှာ အနည်းစုသာဖြစ်ပြီး အများစုမှာ ကွမ်းယာကို နှစ်ခြိုက်စွာ စားသုံးနေကြဆဲပင်ဖြစ်သည်။

ကျန်းမာရေးဆိုးကျိုးများသာမက စည်းကမ်းမဲ့ကွမ်းတံတွေးထွေးခြင်းကြောင့် ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းမှုကို ထိခိုက်စေနိုင် သဖြင့် အစိုးရသစ်လက်ထက် တွင် ကွမ်းစားသုံးမှု လျော့နည်းပပျောက်ရေး စီမံချက်များ ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။ ထို့အတူ နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးရှိ ဌာနဆိုင်ရာရုံးများ၊ ကျောင်းများ၊ အဖွဲ့ အစည်းများတွင် တာဝန်ချိန်အတွင်း ဝန်ထမ်းများ ကွမ်းစားသုံးမှု မရှိစေရေး၊ ဝန်ထမ်းများ ကွမ်းစားသုံးမှု မရှိစေရေး၊ ဌာနဆိုင်ရာအဆောက်အအုံနှင့် ပရိဝုဏ် အတွင်းတွင် ကွမ်းယာဆိုင်များ မရှိစေ

နေတာ” ဟု ပြောသည်။ “ကွမ်းစားသုံးခြင်း၏ အကျိုးဆက် အန္တရာယ်များကို ပြည်သူများ ကျယ်ကျယ် ပြန့်ပြန့်သိရှိအောင် စည်းရုံးပညာပေး ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်လို့ ကွမ်း မစားရန်ယုံဖြင့် ကွမ်းမရောင်းရ နယ်မြေ သတ်မှတ်ခြင်းများသာ ဆောင်ရွက်သင့် သည်ဟု ၎င်းက ဆက်လက်အကြံပြု



စည်းကမ်းမဲ့ စွန့်ပစ်ထားသည့် ကွမ်းတံတွေးနှင့်ကွမ်းယာအိတ်

ရေးအတွက်လည်း အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ကွမ်းယာနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်း ရောင်းသူပဟန်နဲ့မြို့နယ်နေ မဝင်းဝင်းလှိုင် က “ကွမ်းစားသုံးမှု လျော့နည်းပပျောက် ရေးဆောင်ရွက်မယ်ဆိုတာက ကွမ်းယာ ဆိုင်တစ်ခုတည်း ပပျောက်အောင် ဆောင်ရွက်လို့ မရပါဘူး။ မြန်မာတစ်နိုင်ငံ လုံးက ကွမ်းစိုက်တောင်သူတွေ၊ ကွမ်းပွဲရုံ တွေ၊ ကွမ်းယာရောင်းသူတွေရဲ့ ဘဝ ရပ်တည်ရေးအတွက်ကိုလည်း စဉ်းစား ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အခြားအစားထိုး အလုပ်တွေ စဉ်းစားပေးဖို့လိုအပ်တယ်။ တစ်ကယ်တော့မလွယ်ဘူး။ အခုတောင် အလုပ်အကိုင်ကရား၊ စားဝတ်နေရေးခက်



ကွမ်းယာရန် အသင့်ပြင်ထားသည့် ကွမ်းယာခုံတစ်ခုကို တွေ့ရစဉ်

သို့ ကိုယ်တိုင်ယာစားခဲ့သော်လည်း ယခုအခါ နိုင်ငံတော်၊ ဖိုးတီဖိုက်၊ ဟန်ဒရက်၊ ဘုရင်မ၊ နှပ်ဆေး၊ ဆေးပေါင်းစသည့် ပြည်ပမှ တင်သွင်းလာသော ကွမ်းစား ဆေးတို့ဖြင့် ကွမ်းကို ဆေးအမျိုးမျိုး ပုံစံ အမျိုးမျိုးဖြင့် စားသုံးလာကြသည်။ သို့သော် ကိုကျော်ဇင်မြင့်ကဲ့သို့ ကွမ်းဖြတ်သူများမှာ အနည်းစုသာဖြစ်ပြီး အများစုမှာ ကွမ်းယာကို နှစ်ခြိုက်စွာ စားသုံးနေကြဆဲပင်ဖြစ်သည်။

လိုက်လံဝေငှပေးခဲ့သည်။ ရန်ကုန်မြို့နေ ကိုတင်လှိုင်ထူးက “ကွမ်းစားတဲ့သူတွေရဲ့ ဒုက္ခက ကွမ်း တံတွေးထွေးခြင်းပါပဲ။ ကျွန်တော် ကိုယ်တိုင်လည်းစည်းကမ်းမဲ့ကွမ်းတံတွေး ထွေးဖြစ်တယ်ဆိုတာကိုလည်း ဝန်ခံပါ တယ်” ဟု ဆိုသည်။

များဖြင့် တခမ်းတနား တည်ခင်းဧည့်ခံ လေ့ရှိသည်မှာ မြန်မာတို့၏ ရှေးရိုးအစဉ် အလာတစ်ခုလည်း ဖြစ်ခဲ့သည်။ ရခိုင်ဘုရင်မင်းထီး (သက္ကရာဇ် ၆၄၁ - ၇၃၆) လက်ထက်တွင် မှူးမတ်တို့သည် ကွမ်းစားပြီးလျှင် နန်းတော်တိုင်ကို အမှတ်မဲ့ ထုံးသုတ်လေ့ရှိကြသည်။ ဘုရင် ကထုံးသုတ်သူကိုတွေ့လျှင် သုတ်သည့် လက်ချောင်းကို ဖြတ်မည်ဟု အမိန့်ထုတ် ခဲ့သည်။ တစ်နေ့၌ ဘုရင်မင်းထီးသည် နန်းတော်တိုင်ကို ထုံးသုတ်ခဲ့မိသဖြင့် မှူးမတ်တို့လှုပ်လှုပ် အများသူငါရှေ့တွင် မိမိ လက်ညှိုးကိုကိုယ်တိုင်ဖြတ်ကာ စည်း ကမ်းလိုက်နာခဲ့သည့်သာဓကများလည်း ရှိခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကွမ်းယာစားသုံးမှု တွင်ကျယ်လာသည့်အမျှ လမ်းများ၊ ပလက်ဖောင်းများ၊ ရေမြောင်းများ၊ လှေကားချောင်းများ၊ သစ်ပင်၊ ပန်းပင်များ နေရာအနှံ့အပြားတွင် ကွမ်းတံတွေးများကို ရုပ်ဆိုးအကျဉ်း တန်ခွာ မြင်တွေ့နေရသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင်သာမက မြန်မာ အများစု သွားရောက်အလုပ်လုပ်ကိုင်နေ သည့် စင်ကာပူ၊ မလေးရှားနှင့် ကိုရီးယား နိုင်ငံများတွင်လည်း စည်းကမ်းမဲ့ ကွမ်း

တံတွေးများကို ကွမ်းနုဝါ၊ ငမြာ ကဆေး၊ ကွမ်းသီးတောင်ငူနှင့် ကိုင်းထုံး နိုင်ငံများတွင်လည်း စည်းကမ်းမဲ့ ကွမ်း

ကွမ်းကြောင့် ငွေကြေးကုန်ကျမှုသာမက နောက်ဆက်တွဲ ရောဂါများအဖြစ် သွားနှင့်ပတ်သက်သည့် ရောဂါများ၊ ရေရှည်စားသုံးမည်ဆိုပါက လျှာကင်ဆာ၊ ပါးစောင် ကင်ဆာ၊ သွားဖုံးကင်ဆာ၊ လည်ချောင်းကင်ဆာများအပြင် ထုံးကြောင့် ဆီးလမ်းကြောင်း ကျောက်တည်ခြင်း၊ ကျောက်ကပ် ကျောက်တည်ခြင်းတို့ဖြစ်စေနိုင်

သွေးထွေးခြင်းများကြောင့် သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံများမှ အာဏာပိုင်များနှင့် ပြည်သူ များ၏ ငြိငြင်မှုများကိုလည်း ကြားသိ နေရသည်။ မြန်မာရာဇဝင် သမိုင်းများအရ ကွမ်းစားသုံးသည့် ဓလေ့မှာ ယခင်က တည်းက ရှိခဲ့သည်။ ကွမ်း၊ ထုံး၊ ကွမ်းသီး များကို ကြေးကွမ်းအစ်၊ ယွန်းကွမ်းအစ်

များနှင့်ပတ်သက်၍ ချစ်မြတ်နိုးစရာ မြန်မာဓလေ့ပေါ်လွင်အောင် ရေးဖွဲ့ထား သောကဗျာများ၊ ရာဇဝင်များနှင့်အတူ အရိုးစွဲလာခဲ့သည့် မြန်မာတို့၏ ကွမ်း စားသုံးမှုလေ့အား အမှန်တကယ် လျော့နည်းပပျောက်အောင် အားလုံးက အသိစိတ်ဓာတ်ရှိရှိဖြင့် ပိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ကြမှသာ

ကျောင်းပတ်ဝန်းကျင် သန့်ရှင်းသာယာရေးဆောင်ရွက်

မန်ဟီးရီး ဇွန် ၄
ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း မူဆယ်ခရိုင် မန်ဟီးရီးမြို့၌ ဇွန် ၅ ရက်တွင် ကျောက်မည် ကမ္ဘာ့ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးအဖွဲ့အစည်းအဖြစ် အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်းဝင်းအတွင်းနှင့် ကျောင်းပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းသာယာရေးအတွက် စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးကို ဇွန် ၄ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ နယ်မြေခံ

တပ်စခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ရပ်ကွက်သုံးခုမှ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စုစုပေါင်း ၂၉၈ ဦးဖြင့် ကျောင်းပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ချွံနွယ် ပိတ်ပေါင်းများကို ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်းနှင့် ရေမြောင်းများ ရေစီးရေလာကောင်းမွန် ရေးတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

ယင်းလုပ်ဆောင်မှုများအပေါ် အထက်တန်းပြဆရာမ ဒေါ်နန်းဖြူဖြူဝင်းက

“ကျောင်းပတ်ဝန်းကျင်ကို အခုလိုသန့်ရှင်းရေး စုပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့တဲ့ အတွက် အထူးဂုဏ်သိပါသည်။ ခုအချိန်က သွေးလွန်တုပ်ကွေးရာသီဖြစ်သလို အယ်နီညိုကြောင့်လည်း သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ ပိုမိုဖြစ်မယ်လို့ ဖတ်ရတဲ့အတွက် ကလေးတွေအပေါ်စိုးရိမ်နေတာ သန့်ရှင်းရေးကြောင့် စိတ်သိပ်ပူစရာ မလိုတော့ဘူး။ ဒါပေမယ့် တာဝန်ရှိသူတွေနဲ့ ညှိနှိုင်းပြီး ခြင်ဆေးဖျန်းတာကို ဆက်လက်လုပ်ဆောင် သွားမယ်။ မြို့အတွင်းမှာရှိတဲ့ ကျန်တဲ့ကျောင်းတွေကိုလည်း အခုလိုဆက်လက်လှုပ်ရှား ဆောင်ရွက်သွားမှာပါ” ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

အယ်လ်စိုး (ပြန်/ဆက်)

ကုသိုလ်တော်ဘုရားဝင်းအတွင်း အရိပ်ရပင်များစိုက်ပျိုးလှူဒါန်းမည်

မန္တလေး ဇွန် ၄
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြန်မာအမျိုးသမီးများစီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေးအသင်းမှ ဇွန် ၄ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ကုသိုလ်တော်ဘုရားဝင်းအတွင်း အရိပ်ရပင်များ စိုက်ပျိုးလှူဒါန်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



ယခုအချိန်အခါသည် မန္တလေးမြို့ပြကြီးအား အစိမ်းရောင်မြို့တော် (Green City)အဖြစ် တည်ဆောက်နေသည့်ကာလတွင် အသင်းအနေဖြင့်လည်း တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါအသင်းအတွင်းရေးမှူး ဒေါ်အေးအေးအောင်က ပြောကြားသည်။

“ကျွန်မတို့အသင်းကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဩဂုတ်လမှာ စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဒေါ်ခင်လေးမြင့်က ဦးဆောင်ပြီး စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေးလုပ်ငန်းတွေကို တွဲဖက်လုပ်ဆောင်နေတဲ့ အသင်းဖြစ်ပါ

တယ်။ ဒီလက သစ်ပင်စိုက်ပျိုးတဲ့လ ဖြစ်တဲ့အတွက် လူမှုရေးလှုပ်ရှားမှုအနေနဲ့ ဘုရားဖူးတွေ အရိပ်ကောင်းကောင်းရအောင် ကုသိုလ်တော်ဘုရားမှာ အရိပ်ရပင်တွေ စိုက်ပျိုးလှူဒါန်းသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်”ဟု ၎င်းကဆိုသည်။

သိမ်းဆည်းလယ်မြေများအတွက် နှစ်နာကြေးပေးအပ်

ကြံခင်း ဇွန် ၄
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကြံခင်းမြို့နယ်၌ ကြံခင်း-ပခုက္ကူ မီးရထားလမ်းပိုင်းအသုံးပြုလမ်းဆည်းမြေများအတွက် နှစ်နာကြေးပေးအပ်ပွဲကို ဇွန် ၃ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ဧရာဝတီခန်းမတွင် ကျင်းပသည်။

လျော်ကြေးပေးအပ်ပွဲပတ်သက်၍ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမြိုးမင်းထိုက်က ၂၀၁၆-၂၀၁၇ တွင် စတင်ဖောက်လုပ်ခဲ့သော ကြံခင်း-ပခုက္ကူလမ်းပိုင်းတွင် ကြံခင်းမြို့နယ်မှ ရပ်ကွက်ကျေးရွာ ကိုးအုပ်စုရှိ လယ်မြေ ယာမြေ ဥယျာဉ်မြေမြေများအတွက် မိုးရာသီစိုက်ပျိုးရေးအဖို့ နှစ်နာကြေးပေးအပ်ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

အဆိုပါပေးအပ်ပွဲသို့ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမန်းကျော်နီ၊ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌဦးအောင်ကျော်ခိုင်၊ စီမံကိန်းနှင့်တက္ကသိုလ်ရေးရာဝန်ကြီး ဦးလှကျော်၊ တိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီး ဝါမိုးမြတ်မြတ်သုနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ခရိုင်နှင့်မြို့နယ်ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် လျော်ကြေးရတောင်းသူများတက်ရောက်ကြပြီး ကြံခင်းလမ်းပိုင်းအသုံးပြုမြေမြေကျေ ၂၇၃ ဒသမ ၃၀ အတွက် နှစ်နာကြေးငွေများ ပေးအပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဝတ်ရည်(ပြန်/ဆက်)

ယောချောင်းရေများ၍ ဆိုင်ကယ်ကူးတံတားပျောက်စီး

ပေါက် ဇွန် ၄
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူခရိုင် ပေါက်မြို့နယ်တောင်ပိုင်း တံတော်ယာကျေးရွာအုပ်စု ပြစ်ထဲကျေးရွာနှင့် လယ်လန်းကျေးရွာအုပ်စု သီးချောက်ကျေးရွာကြားရှိ ယောချောင်းဆိုင်ကယ်ကူးတံတားသည် မိုးများရွာသွန်းမှုကြောင့် ယောချောင်းရေ ပိုမိုစီးဆင်းခဲ့သဖြင့် ဇွန် ၃ ရက် နံနက် ၅ နာရီခန့်က မျောပါပျက်စီးသွားကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ တံတားသည် ၂၀၁၅ခုနှစ်ဒီဇင်ဘာလတွင် ပြစ်ထဲကျေးရွာမှ ရွာသူရွာသားများဦးဆောင်မှုဖြင့် ကိုင်းလယ်ချောင်းနား၊ တပ်ကုန်း၊ ထန်းတောလယ်စီးတောတောင်ဘက်နှင့် အနီးဝန်းကျင်ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားများ၏ ငွေအားလုပ်အားဖြင့် ဝိုင်းဝန်းစုပေါင်းကာ အလျားပေ ၂၄၀၊ အကျယ် ၅ပေ၊ အမြင့် ၄ ပေခန့်ရှိပြီး ဒေသထွက်သစ်လုံးမျောပါများဖြင့် ကိုယ်အားကိုယ်ကို တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုဆိုင်ကယ်ကူးတံတားပျောက်စီးခဲ့၍ ဒေသရှိ ဆိုင်ကယ်ဖြင့် ခရီးသွားသူများ သစ်ညီနောင်၊ ပုသိမ်-မုံရွာ ကားလမ်းနှင့် အနီးတော(ယောချောင်း)တံတားတို့ကို ကွေပတ်ပြီး ပေါက်မြို့သို့သွားလာရ၍ ခုနှစ်မိုင်ခန့် ပိုမိုဝေးကွာခြင်း၊ အချိန်ပိုမိုကြန့်ကြာခြင်း စသောအခက်အခဲများဖြင့် ကြုံတွေ့သွားလာနေရကြောင်း သိရသည်။

စိုးသားလေး(ယောမြေ)

ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနခွဲအဆောက်အအုံသစ်ဖွင့် ဒေသခံများ အဆင်ပြေ

တပ်ကုန်း ဇွန် ၄
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်တပ်ကုန်းမြို့နယ် ဗိုလ်မှူးအောင်ကျော်အောင်မှ တာဝန်ယူကျေးရွာအုပ်စုကသာကျေးရွာတွင် ဂျပန်နိုင်ငံမှ စေတနာရှင် Mr. Maeda (NTT Finance, Chairperson)မှ ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းသည့် ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနခွဲ အဆောက်အအုံသစ်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဇွန် ၃ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက အဆိုပါအဆောက်အအုံသစ်ရှေ့တွင် ကျင်းပသည်။ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်ဦးတင်ထွဋ်၊ နေပြည်တော်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးစိုးကျော်စွာ၊ မြို့နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာထွန်းထွန်းနှင့် ကျန်းမာရေးဆရာ ဆရာမများနှင့် ဒေသခံပြည်သူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အဆိုပါ အဆောက်အအုံသစ်ကို နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးတင်ထွဋ်၊ နေပြည်တော် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ အခြေခံကျန်းမာညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးစိုးကျော်စွာ၊ မြို့နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာထွန်းထွန်းနှင့် ကျန်းမာရေးဆရာ ဆရာမများနှင့် ဒေသခံပြည်သူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဂျပန်နိုင်ငံမှ Mr. Maeda တို့က ဖြေကြားဖြတ်ဖြင့်လှူဒါန်းခဲ့သည်။ “ကျွန်မတို့ကျေးရွာမှာ ကျေးလက်ဆေးပေးခန်းဖွင့်ပေးတဲ့အတွက် ဒေသခံပြည်သူတွေရဲ့ကျန်းမာရေး ပိုမိုစိတ်ချရပါတယ်။ အရင်ကဆို ဒေသခံပြည်သူတွေနာမကျန်းဖြစ်ရလည်းကောင်း၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင်အမျိုးသမီးများလည်း သားဖွားရေးကိစ္စများ ပေါ်ပေါက်ရလည်းကောင်း မြို့တက်ပြသရာမှာ မြင်းလည်း နွားလည်း ငှားရမ်းအသုံးပြုရတဲ့အတွက် ငွေကုန်ကြေးကျများခဲ့ပါတယ်။ အခုကဲ့သို့ကျန်းမာရေးဆရာမနဲ့ ကိုယ့်ဆေးပေးခန်းဆိုတဲ့

ဒေသခံတွေ အခက်အခဲမရှိတော့ပါဘူး။ ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနခွဲအဆောက်အအုံသစ် ဖွင့်လှစ်ပေးတဲ့အတွက် တစ်ရွာလုံးလည်းဝမ်းသာကြပါတယ်”ဟုကသာကျေးရွာမှ မမွေးကြည်က ပြောပြသည်။ ထိုကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနခွဲအဆောက်အအုံသစ်သည် သံကူကွန်ကရစ် အမျိုးအစားဖြစ်ပြီး ကြီးကြပ်-၂ ဆေးသိုလှောင်ခန်း၊ လူနာစမ်းသပ်ခန်း၊ သားဖွား ခန်း၊ ရုံးခန်းပါရှိပြီး၊ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ၊ ရေစက်၊ ရေစင်း အိမ်သာ၊ ခွဲစိတ်ရုံများဖြင့် တည်ဆောက်ထားကြောင်း သိရသည်။

တင်စိုးလွင်(ပြန်/ဆက်)



မစ်မြန်မာဝေါလ် ၂၀၁၆ Winner ဆုရှင် အလှမယ် မြတ်သီရိလွင် ဆွတ်ခူး

ရန်ကုန် ဇွန် ၄
မစ်မြန်မာဝေါလ် ၂၀၁၆ ပြိုင်ပွဲ နောက်ဆုံး Winner ဆုရှင် ရွေးချယ်ပွဲကို ရန်ကုန်မြို့မရမ်းကုန်းမြို့နယ် Gandamar wholesale ၏ Grand Ballroom ၌ ယနေ့ည ၇ နာရီက ကျင်းပရာ ၂၀၁၆ မစ်မြန်မာဝေါလ်အလှမယ် Winner ဆုကို အလှမယ် မြတ်သီရိလွင် (ခ) Balla က ဆွတ်ခူးရရှိသွားသည်။ ယနေ့နောက်ဆုံး Winner ဆုရွေးချယ်မှုကို နောက်ဆုံးဆန်ခါတင်အလှမယ် ၂၀ ထံမှ Round ငါးခုဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ရွေးချယ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ Round ငါးခုအပြီးတွင် Finalist top (၁၀)ကို ရွေးချယ်ခဲ့ပြီး ယင်းမှ top ငါးဦးမှတစ်ဆင့် နောက်ဆုံး Winner 1st Runner Up နှင့် 2nd Runner Up တို့ကို ရွေးချယ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မစ်မြန်မာဝေါလ် ၂၀၁၆ ၏ Winner ဆုကို ခါးနံပါတ် ၂ မြတ်သီရိလွင်(ခ) Balla၊ 1st Runner Up ကို ခါးနံပါတ် ၅ Mဂျာဆိုင်နှင့် 2nd Runner Up ကို ခါးနံပါတ် ၉ လရိပ်ပြာက ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ယနေ့ မစ်မြန်မာဝေါလ် ၂၀၁၆ ပြိုင်ပွဲတွင် Winner ဆုရှင် အလှမယ်အား Amon ၏ Phuket Pearl မှ ငွေသိန်း ၃၇၀ တန်ဖိုးရှိ Crown နှင့် Organization မှ ချီးမြှင့်သော ငွေသိန်း ၁၀၀၊ Thai Air Asia မှ ချီးမြှင့်သော အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၅၀၀ တန်ဖိုးရှိသော Air Ticket နှင့် Balance Fitness တစ်နှစ်စာ Member ကတ်များကို ချီးမြှင့်ခြင်းခံရပြီး 1st Runner Up အလှမယ်ဆုရရှိသူအား Amon ၏ Phuket Pearl မှ ငွေသိန်း ၂၅၀ တန်ဖိုးရှိ Crown နှင့် Organization မှ ချီးမြှင့်သော ငွေသိန်း ၃၀၊ Thai Air Asia မှ ချီးမြှင့်သော အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၅၀၀ တန်ဖိုးရှိသော Air Ticket တို့ကို ရရှိခဲ့ပြီး အလားတူ 2nd Runner Up အလှမယ်ဆုရရှိသူကိုလည်း Amon ၏ Phuket Pearl မှ ငွေသိန်း ၂၅၀ တန်ဖိုးရှိ Crown နှင့် Organization ကချီးမြှင့်သော ငွေသိန်း ၂၀၊ Thai Air Asia မှ ချီးမြှင့်သော အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၅၀၀ တန်ဖိုးရှိသော Air Ticket တို့ကို ရရှိခဲ့သည်။ Winner ဆုရှင် မြတ်သီရိလွင်(ခ)Balla သည် Air Asia မှ ချီးမြှင့်သော Miss Personality ဆုကိုလည်း ရရှိခဲ့ပြီး အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၅၀၀ တန်ဖိုးရှိသော Air Ticket နှင့် Balance Fitness တစ်နှစ်စာ Member ကတ်များကိုလည်း ရရှိခဲ့သည်။

သတင်း- မောင်စိန်လွင်(မြန်မာ့အလင်း)၊ ဇာတ်ပုံ- မင်းထက်



သောင်ရင်းမြစ်ကမ်းပါး မြေထိန်းနံရံ တည်ဆောက်မှုလုပ်ငန်းများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

မြဝတီ ဇွန် ၄
မြစ်ရေစီးကြောင်း ပြောင်းလဲတိုက်စားပြီး မိမိပိုင်နယ်မြေ ဆုံရွံ့မှုမရှိစေရန်အတွက် ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါ်နန်းခင်ထွေးမြင့်သည် ဇွန် ၄ ရက် နံနက် ၆ နာရီခွဲက မြဝတီမြို့ သောင်ရင်းမြစ်ကမ်းပါးတစ်လျှောက်ရှိ မြေထိန်းနံရံ တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းများအား လိုက်လံကြည့်ရှု စစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်သည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ မြဝတီမြို့ အမှတ်(၅)ရက်ကွက် သံတံတားကွေ့အနီးရှိ သောင်ရင်းမြစ်ကမ်းပါးနေရာတွင် လည်းကောင်း၊ အမှတ် (၂)ရပ်ကွက်၊

သဲပုံဂိတ်(ကျွန်းတောကွေ့)နေရာတွင် လည်းကောင်း၊ အမှတ် (၁)ရပ် ကွက်ရှိ စီးဂိတ်နေရာများတွင် မြစ်ကမ်းပါးပြိုကျမှုမရှိစေရေးနှင့် ရေတိုက်စားခြင်းမှ ကာကွယ်ရန်အတွက် မြေထိန်းနံရံများ တည်ဆောက်ရန် လိုအပ်သည်များ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ မြဝတီခရိုင် မြစ်ကြောင်း ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် နယ်နိမိတ် ထိန်းသိမ်းရေးကြီးကြပ်မှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးလွင်ကိုဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက မြစ်ကမ်းထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် သံတံတားကွေ့အနီးရှိနေရာတွင် အလျားပေ ၇၂၀ ခန့်နှင့် သဲပုံဂိတ်နေရာတွင် အလျားပေ ၉၀၀ ခန့်ရှိ မြေထိန်းနံရံများ

တည်ဆောက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ဆက်လက်ပြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် အမှတ်(၁)ချစ်ကြည်ရေးတံတားသို့ သွားရောက်ပြီး တံတားပေါ်ရှိ လမ်းယိုကွမ်းပျက်များနှင့် ရေလမ်းကြောင်းစီးဆင်းမှုအခြေအနေနှင့် တံတားပေါ်မှ ရေလယ်ကျွန်းနှင့် ရေလမ်းကြောင်းစီးဆင်းမှုအခြေအနေများအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။ ဝန်ကြီးချုပ်က သောင်ရင်းမြစ်ကမ်းပါးများတွင် မြေထိန်းနံရံများတည်ဆောက်မည့်အခြေအနေများ၊ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိန်လင်းအောင်(ပြန်/ဆက်)

**အစွရေး-ပါလက်စတိုင်း
ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက်
ပါရီညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ**

ပါရီ ဇွန် ၄

အစွရေးနှင့် ပါလက်စတိုင်းကြားရှိ ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲများ ပြန်လည်ရင်ဆိုင်ရေး ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှု တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း အဖြစ် ပြင်သစ်နိုင်ငံမှ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ညီလာခံတစ်ရပ်ကို ကျင်းပနိုင်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံပေါင်း ၂၀ နိုင်ငံနှင့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများ မှ သက်ဆိုင်ရာအရာရှိများနှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများသည် သောကြာနေ့က ပါရီညှိနှိုင်းပွဲသော အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ သို့သော်လည်း အစွရေးနှင့် ပါလက်စတိုင်းတို့ဘက်မှ ကိုယ်စားပြုတက်ရောက်ခြင်းမရှိခဲ့ပေ။

တက်ရောက်သူများသည် အစည်းအဝေးတွင် ထုတ်ပြန်ချက်များဖြင့် ပါဝင်ဆွေးနွေးသွားခဲ့သည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲများ ဆိုက်သုဉ်းနေမှုကို ရေရှည်မဖြစ်စေရန် သတိပေးပြောကြားခဲ့သည်။

ပါလက်စတိုင်းနှင့် အစွရေးနိုင်ငံတို့ အတူယှဉ်တွဲ ရပ်တည်နိုင်ရန် နှစ်နိုင်ငံညှိနှိုင်း အခြေပြုရန်လိုအပ်ကြောင်း တက်ရောက်လာသော နိုင်ငံကိုယ်စားလှယ်များက အခိုင်အမာ ပြောဆိုသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကို ရလဒ်များ ထွက်ပေါ်လာစေရန် ရှေ့ဆက်ဆွေးနွေး သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း တက်ရောက်လာကြသူများက သဘောတူညီခဲ့ကြသည်။

ယခုနှစ်ကုန်ပိုင်း၌ စောနိုင်သမျှစော၍ အစည်းအဝေးတစ်ရပ်ကျင်းပပြီး အစွရေးနှင့် ပါလက်စတိုင်းတို့တက်ရောက်နိုင်ရေးကို တောင်းဆိုသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း စီစဉ်ခဲ့သည်။

ပြင်သစ်က ကမကထပြုလုပ်သည့် ဆွေးနွေးပွဲကို ပါလက်စတိုင်းဘက်မှ ကြိုဆိုခဲ့ပြီး အစွရေးဘက်မှ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ညီလာခံသည် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲကို အဟန့်အတား ဖြစ်စေနိုင်သည်ဟု ပြောခဲ့သည်။ အရှေ့အလယ်ပိုင်း ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲများကို ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဧပြီလကတည်းက ဦးစားပေး လုပ်ဆောင်နေခြင်းဖြစ်သည်။

(အင်န်အိတ်ချ်ကေ)

ဒုက္ခသည်များအစည်းအဝေးကို အိုဘားမားလက်ခံကျင်းပမည်



ဝါရှင်တန် ဇွန် ၄

ယခုနှစ် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေ ညီလာခံကျင်းပစဉ် သီးခြားအစည်းအဝေးအဖြစ် သမ္မတအိုဘားမားက ဒုက္ခသည်များအစည်းအဝေးတစ်ရပ် လက်ခံကျင်းပမည်ဟု အိမ်ဖြူတော်က ထုတ်ပြန်ကြေညာသည်။

စက်တင်ဘာ ၂၀ ရက်တွင် အစည်းအဝေးကို ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သောကြာနေ့က အိမ်ဖြူတော်မှ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ပြီးကတည်းက လျစ်လျူရှုခဲ့သော နေရာချထားရေးဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာတစ်ခုကို ဖော်ထုတ်လိုက်ခြင်းလည်း ဖြစ်သည်။

ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ဒုက္ခသည်ပေါင်း သန်း ၂၀ ခန့်ရှိပြီး ၎င်းတို့အတွက် ဒုက္ခသည်များ ကာကွယ်ပေးရေးနှင့် အကူအညီပေးရေးကို ယခင်ကထက်ပို၍ နိုင်ငံတကာနှင့်ပူးပေါင်းပြီး အားထည့်လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ပါရှိသည်။

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများအနေဖြင့်လည်း ဒုက္ခသည်များကို ပိုမိုကူညီကာကွယ်မှု ပေးရမည်ဟု ပါရှိ သည်။

အစည်းအဝေး မျှော်မှန်းချက်များတွင် နိုင်ငံတကာ လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာအဖွဲ့ အစည်းများနှင့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ကရုဏာရှင်များ အဖွဲ့အစည်းတို့ တက္ကသိုလ်များထူးကု အနည်းဆုံး ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ သတ်မှတ်ရေးနှင့် တစ်ကမ္ဘာလုံး ဒုက္ခသည်များအတွက် နေရာချထားပေးရေးကို နှစ်ဆပြုလုပ်ပေးရန် ပါဝင်သည်။

ပြီးခဲ့သော နှစ်ကတည်းက အရှေ့အလယ်ပိုင်း၊ အာဖရိကနှင့် အခြားဒေသများမှ ဥရောပသို့ ဒုက္ခသည်များဝင်ရောက်မှုမှာ တစ်စတစ်စများပြားလာခဲ့သည်။ ဆီးရီးယားပြည်တွင်း စစ်မှုထွက်ပြေး တိမ်းရှောင်လာသူများလည်း ပါဝင်သည်။

(အင်န်အိတ်ချ်ကေ)

ရွှေ့ပြောင်းသွားလာသူ ၁၀၀ ကျော်၏ ရုပ်အလောင်းများလစ်ပျားတွင်တွေ့ရှိ

ထရီပိုလီ ဇွန် ၄

လစ်ပျားရှိ ကမ်းခြေတစ်ခု၌ လူသေရုပ်အလောင်း ၁၀၀ ကျော်ကို တွေ့ရှိခဲ့ရပြီး ၎င်းတို့သည် အာဖရိကမှဥရောပသို့ ဝင်ရောက်ရန်ကြိုးပမ်းကြသော ဒုက္ခသည်များနှင့် ရွှေ့ပြောင်းသွားလာသူများ ဖြစ်နိုင်ကြောင်း ဆိုသည်။

ရုပ်အလောင်းများကို ကြာသပတေးနေ့က မြေထဲပင်လယ်နှင့် မျက်နှာချင်းဆိုင် လစ်ပျားအနောက်မြောက်ဘက်ပိုင်း မြို့တော်တစ်ခု၌ တွေ့ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ရုပ်အလောင်း ၁၀၆ ဦးမှာ ပြီးခဲ့သော သီတင်းပတ်က သေဆုံးခဲ့ခြင်းဖြစ်နိုင်ကြောင်း ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက နိုင်ငံတကာရွှေ့ပြောင်းသွားလာသူများ အဖွဲ့အစည်းသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။

သေဆုံးသူများကို အတည်ပြုချက် ရယူနေဆဲဖြစ်ပြီး မြေထဲပင်လယ်၌ လှေဖောက်၍ သေဆုံးခြင်းဖြစ်နိုင်ကြောင်းနှင့် ပြီးခဲ့သော သီတင်းပတ်အတွင်း ပင်လယ်အတွင်းနစ်မြုပ် သေဆုံးသူပေါင်း ၈၈၀ ခန့်ရှိကြောင်း ကုလသမဂ္ဂက ခန့်မှန်းထားသည်။

ဥရောပကို ဝင်ရောက်ရန်ဦးတည်နေသော ဒုက္ခသည်များနှင့် ရွှေ့ပြောင်းသွားလာသူများသည် အာဖရိကမှ အီတလီသို့ ရောက်ရှိရာလမ်းကြောင်းကို အသုံးပြုနေကြဆဲဖြစ်သော်လည်း တူရကီဘက်မှ ဖြတ်ကျော်၍ သွားလာသူများ ပိုမိုများပြားခဲ့ကြောင်း တွေ့ရသည်။

အီတလီအစိုးရသည် အခြားဥရောပ တိုင်းပြည်များနှင့် ပူးပေါင်း၍ မြေထဲပင်လယ်တစ်ဝိုက် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေး လုပ်ငန်းများဆက်လက်ပြုလုပ်နေဆဲဖြစ်သည်။

(အင်န်အိတ်ချ်ကေ)

ဒေသအတွင်းတည်ငြိမ်မှုရှိရန် တရုတ်ကြိုးစားသင့်ကြောင်း ကာတာပြောကြား

စင်ကာပူ ဇွန် ၄

အမေရိကန်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး အက်ရှ်ကာတာက တရုတ်နိုင်ငံသည် ၎င်း၏တင်းမာသော တောင်တရုတ်ပင်လယ်အရေးကိစ္စနှင့်ပတ်သက်ပြီး နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်းမှ ခွဲထွက်နေရနိုင်ကြောင်း သတိပေးပြောကြားခဲ့ပြီး တရုတ်နိုင်ငံကို လုံခြုံရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များတွင် ပူးပေါင်းပါဝင်ရန်နှင့် အာရပ်စပီအိုဒေသလုံခြုံရေးအတွက် နိုင်ငံတကာနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် ဆက်လက်တိုက်တွန်းခဲ့သည်။

အမေရိကန်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးသည် စနေနေ့က စင်ကာပူတွင် ပြုလုပ်သော ရှန်ဂရီလာ ဆွေးနွေးပွဲဆိုင်ရာ အာရှ လုံခြုံရေးစည်းဝေးပွဲတွင် ထိုသို့ ပြောကြားလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။

တောင်တရုတ်ပင်လယ်အရေးကိစ္စတွင် အမေရိကန် ပါဝင်မှုသည် ဂျပန်၊ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ များအပြင် တခြားနိုင်ငံများနှင့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာပူးပေါင်းမှုကို ပိုမိုလေးနက်စေရန်အတွက် ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းကပြောကြားခဲ့သည်။

တရုတ်နိုင်ငံ၏ ကျွန်းတုများ တည်ဆောက်ခြင်းကဲ့သို့သော ပင်လယ်ရေကြောင်း

လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်မှုများအပေါ် အလွန်စိုးရိမ်ကြောင်း ၎င်းကဖော်ပြခဲ့သည်။

တရုတ်သည် မိမိကိုယ်တိုင်ခွဲထွက်ရန် မဟာတံတိုင်းကြီး ကို တည်ဆောက်ထားသည့်အတွက် အန္တရာယ်နှင့်ဆိုင်ရ နိုင်ကြောင်း ၎င်းကပြောခဲ့သည်။

တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် မည်သည့်ဆုံးဖြတ်ချက်မဆို လက်ခံသင့်ကြောင်း၊ သံခင်း တမန်ခင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ပြန်လည်လုပ်ဆောင်ရန် အခွင့်ကောင်းပင်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားခဲ့သည်။

အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးက အမေရိကန်နှင့် တရုတ်စစ်ရေးဆိုင်ရာများတွင် အတူတကွ ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်နိုင်ကြောင်း ၎င်းကပြောခဲ့သည်။ ဒေသအတွင်း အေးချမ်း တည်ငြိမ်မှုတွင် အဓိကနေရာမှပါဝင်သော တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် အေးချမ်းတည်ငြိမ်ပြီး သာယာဝပြောမှုများ ဖြစ်ပေါ်တိုးတက်လာမှုကို အမေရိကန်က ကြိုဆိုကြောင်း ၎င်းကဆက်လက် ပြောကြားခဲ့သည်။

(အင်န်အိတ်ချ်ကေ)



မိုဟာမက် အလီ လက်ရေ့ လက်အိတ်ဖြင့် ဟန်ချောပြနေသည့်ကို တွေ့ရခင်

ကမ္ဘာကျော်လက်ဝှေ့သမားကြီး မိုဟာမက်အလီကွယ်လွန်

စကော့သစ်ဒေးလ်(အရီဇိုးနား) ဇွန် ၄

၂၀ ရာစုကာလအတွင်း ကမ္ဘာကျော်အမော်လက်ဝှေ့သမားများထဲက ဂန္ထဝင် လက်ဝှေ့သမားတစ်ဦးဖြစ်သည့် မိုဟာမက်အလီသည် အသက် ၇၄ နှစ်အရွယ်တွင် ဇွန် ၄ ရက် နံနက်ပိုင်းက ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ယနေ့ထုတ် ရိုက်တာသတင်း တစ်ရပ်၌ ရေးသားဖော်ပြထားသည်။

ကမ္ဘာကျော်လက်ဝှေ့သမားကြီး မိုဟာမက်အလီသည် ၎င်းခံစားနေရသည့် အသက် ၇၄ နှစ်အရွယ်အတွင်း ဆေးဝါးကုသမှုခံယူရန် ဇွန် ၃ ရက်ကစ၍ အရီဇိုးနားပြည်နယ် ဖီးနစ်မြို့ရှိ ဆေးရုံတစ်ရုံသို့ ပို့ဆောင်ခြင်းခံရပြီး နောက် တစ်ရက်အကြာတွင် ယခုကဲ့သို့ ကွယ်လွန်သွားခြင်းဖြစ်သည်။ အလီ ကွယ်လွန်ကြောင်း သတင်းကို ၎င်း၏မိသားစုပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ တော်တရားနီလဲက ဇွန် ၄ ရက်နံနက်ပိုင်းတွင်ပြုလုပ်သည့် ထုတ်ပြန်ချက်တစ်ရပ်၌ အတည်ပြု ဖော်ပြခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ကာဆီးယက်စ်မာဆဲလွတ်လေးဒေါ် မိုဟာမက်အလီသည် ကမ္ဘာလက်ဝှေ့ လောကတွင် ဟစ်စပီတ်ချန်ပီယံ သုံးကြိမ်တိုင်တိုင် ဆွတ်ခူးရရှိနိုင်ခဲ့သည့် ပထမ ဦးဆုံး လက်ဝှေ့သမားတစ်ဦးဖြစ်ပြီး ၎င်း၏ ဟစ်စပီတ်ချန်ပီယံကာလအတော အတွင်းနှင့် ချန်ပီယံဖြစ်ခဲ့ပြီးနောက်ပိုင်းကာလအတွင်း ကမ္ဘာ့ခေါင်းဆောင်

အမြောက်အမြားနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ကာ ယင်းကာလ၌ ကမ္ဘာ့အထင်ရှားဆုံး ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦး အဖြစ် ယူဆခြင်းခံရသူတစ်ဦးဖြစ်သည်။

ထို့အပြင် မိုဟာမက်အလီသည် ယင်းအချိန်က ၎င်း၏ကျော်ကြားသည့် လက်ဝှေ့ပညာနှင့် လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ပြောဆိုချက်များဖြင့် စိတ်ဓာတ်ကြောင့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုမှ အပြင်ဘက် ဝေးလံခေါင်ဖျားသော ကျေးလက်တောရွာ အထိပင် ထင်ရှားကျော်ကြားခဲ့သူတစ်ဦးဖြစ်သည်။ အလီသည် ၁၉၆၁ ခုနှစ်က လက်ဝှေ့လောကမှ အနားယူခဲ့ပြီးနောက် သုံးနှစ်အကြာတွင် ပါကင်ဆန်ရောဂါ (အကြောအားနည်း၍ ခြေလက်တုန်လှုပ်သည့်ရောဂါ)ဝေဒနာကို ခံစားခဲ့ရခြင်း ဖြစ်သည်။

မိုဟာမက်အလီသည် ပါကင်ဆန်ရောဂါဝေဒနာကို ၃၂ နှစ်ကြာခံစားခဲ့ရခြင်း ကြောင့် လှုပ်ရှားသွားလာမှုနည်းနည်း ဝေဒနာအပြင် စကားပြောဆိုရာ၌ လေးလံသည့် ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောဆိုင်ရာဝေဒနာများကိုပါ ခံစားခဲ့ရသည်။ ထို့အပြင် အလီသည် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၌ လူ့အခွင့်အရေးအတွက် လှုပ်ရှား ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သူတစ်ဦးဖြစ်သလို ဗီယက်နမ်စစ်ပွဲကိုလည်း ဆန့်ကျင်ကန့်ကွက် ခဲ့သူတစ်ဦးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မိုဟာမက်အလီသည် ၁၉၄၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်က အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု ကင်တက်တိုင်းပြည်နယ် လူဝီစီဗီယာမြို့၌ မွေးဖွားခဲ့သည်။

(ရိုက်တာ)

စစ်ရာဇဝတ်မှုများအတွက် ဥရောပမှ တရားစွဲဆိုရေး အရှေ့အလယ်ပိုင်းဒုက္ခသည်များက အကူအညီဖြစ်စေ

သက်မွှန်ဦး

ဥရောပအာဏာပိုင်များသည် အရှေ့အလယ်ပိုင်းအကြမ်းဖက်မှုမှ ထွက်ပြေး လွတ်မြောက်လာသော ဒုက္ခသည်အချို့ထံမှ တရားဝင်ထွက်ဆိုချက်များကို ရှာဖွေ လျက် အီရတ်နှင့် ဆီးရီးယားတွင် ပဋိပက္ခများနှင့်ဆက်နွှယ်နေသော စစ်ရာဇဝတ် မှုများကို ကြိုးစားဖြေရှင်းသွားမည်ဟု ရိုက်တာသတင်းတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြထား သည်။

ရက်စက်ယုတ်မာမှုများ၏ မျက်မြင်သက်သေအဖြစ်သူတို့သည် တရားစွဲဆိုမှု များပြုလုပ်ရန် ဥရောပတရားရုံးချုပ်အတွက် အဖိုးမဖြတ်နိုင်သူများဖြစ်ကြပြီး ဆီးရီးယားကို နိုင်ငံတကာ ခုံရုံးဖွဲ့စစ်ဆေးရန်အတွက် ကုလသမဂ္ဂ၏ အကျပ်ရိုက် နေမှုကိုလည်း ဖြေရှင်းပေးနိုင်လိမ့်မည်ဖြစ်သည်။

သက်သေများရရှိရန်အတွက်လည်း အမျိုးမျိုးရှာဖွေဖော်ထုတ်လျက်ရှိသည်။ ဒတ်ချ်နှင့် ဂျာမနီ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဌာနမှ ရွှေ့ပြောင်းဝင်ရောက်လာသူများ ကို သက်သေခံဖို့ရန်အတွက် လက်ကမ်းစာစောင်များဖြင့် ဖြန့်ဝေကြိုဆိုခဲ့သည်။ နော်ဝေလည်း ရဲတပ်ဖွဲ့မှ စစ်ရာဇဝတ်မှုများတွင် ပါဝင်ပတ်သက်နိုင်သူများကို ရှာဖွေရန်အတွက် ရောက်ရှိလာသူများ၏ မိတိုင်ဇ်ဖုန်းများကိုစစ်ဆေးလျက်ရှိ သည်။

“နောင်ငါးနှစ်ကြာတဲ့အခါ တရားစွဲမှုတွေ အများကြီးထွက်ပေါ်လာတာကို မြင်ရပါလိမ့်မယ်” ဟု ဥရောပသမဂ္ဂ၏ လူမျိုးသုဉ်းသတ်ဖြတ်မှုဆိုင်ရာ ကွန်ရက်မှ မက်ထရပ်စ် ပက်ဇ်ဒါဒ်က ပြောသည်။ အဆိုပါကွန်ရက်သည် ရဲတပ်ဖွဲ့များ တရားလို တက်ရောက်မှုများနှင့် တစ်နှစ်လျှင်နှစ်ကြိမ် စစ်ရာဇဝတ်မှုများအကြောင်း သတင်း အချက်အလက်များ ဖလှယ်ရန်ဟာဂူး၌ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြသည့် အဖွဲ့ဖြစ်သည်။

ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများသည် အိုင်အက်စ်အဖွဲ့နှင့် ဆက်သွယ်သော ဥရောပ နိုင်ငံသားများလည်းဖြစ်နိုင်သည်ဟု အချို့ကစွပ်စွဲကြပြီး အခြားသူများမှာ အီရတ်နှင့် ဆီးရီးယားမှ ဥရောပသို့ဝင်ရောက်လာသော စစ်သွေးကြွများဖြစ်နိုင် ကြောင်း၊ ပြီးခဲ့သောနှစ်က ဥရောပသို့ ရွှေ့ပြောင်းဒုက္ခသည် တစ်သန်းကျော်နှင့်အတူ ရောနှော ဝင်ရောက်လာခြင်းဖြစ်မည်ဟု ပြောဆိုကြသည်။

“တစ်နေရာတည်းမှာတော့ ဒုက္ခသည်မျက်မြင်သက်သေအများကြီးရနိုင် တယ်။ ဒါပေမယ့် တရားစီရင်ဖို့အတွက် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ တစ်ဦးမရမချင်း တရား စွဲလို့မရဘူး” ဟု ပက်ဇ်ဒါဒ်က ပြောသည်။ ဥရောပနိုင်ငံအများစု၏ တရားရေး မဏ္ဍိုင်သည်ကမ္ဘာပေါ်ရှိ မည်သည့်နေရာတွင်မဆိုဖြစ်ပွားသော လူမျိုးသုဉ်းသတ်ဖြတ် မှုကိုသို့သော် နိုင်ငံတကာရာဇဝတ်မှုများအတွက် တရားစွဲဆိုပိုင်ခွင့်ကို ခွင့်ပြုထား သည့်စုံစမ်းစစ်ဆေးပြီး တရားစွဲဆိုရေးအတွက် အဖွဲ့ပေါင်း ၁၅ ဖွဲ့ရှိကြောင်း သိရသည်။

ပြီးခဲ့သော ဆယ်စုနှစ်ကျော်က ဥရောပရှိ အာဏာပိုင်များသည် ပြည်တွင်း တရား စီရင်ရေး၌ နိုင်ငံတကာစစ်ရာဇဝတ်မှုပေါင်း ၁၆၀၇ ခုကို ဖြေရှင်းခဲ့ပြီး အခြားအမှု ပေါင်း ၁၃၃၉ ခုကိုလည်း ဖြေရှင်းခဲ့ကြောင်း အီယူတရားစီရင်ရေး ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုအဖွဲ့ Eurojust မှ သိရသည်။ ဂျာမနီရဲတပ်ဖွဲ့မှ ဆီးရီးယားပဋိပက္ခ အရေး မျက်မြင်သက်သေဖြစ်နိုင်သူ ပေါင်း ၁၀၀ ထံမှ ထွက်ဆိုချက်များကို စုစည်း ထားပြီး Karlsruhe ရှိ စစ်ရာဇဝတ်မှု တရားလိုများကို မေးခွန်းများအလေးထား မေးမြန်းနေကြောင်းသိရသည်။

သို့သော်လည်း သက်သေများကို စုဆောင်းနေခြင်းသည် အပင်ပန်းခံလုပ်နေ

ရသည့် လုပ်ရပ်တစ်ခုဖြစ်နေကြောင်း၊ သောကရောက်နေကြသော မျက်မြင်သက်သေ များသည် ကြောက်မက်ဖွယ်ရာကောင်းသော ခရီးရှည်ကြီးကို ခြေကျင့်တစ်ဖုံ ပင်လယ် ပြင်မှ တစ်သွယ်နှင့်ခွဲရသည့်အတွက် သက်သေထွက်ဆိုရန် အဆင်သင့်မဖြစ်သေးဘဲ အချိန်အတိုင်းအတာတစ်ခု လိုအပ်နေသေးကြောင်း၊ ၎င်းတို့သည် နေ့စဉ်နီးပါး မေးခွန်း အနည်းငယ်နှင့်ကြုံတွေ့ရဖွယ်ရှိကြောင်း ဒုက္ခသည်တွေအနေနှင့် ဥပဒေအရ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ဖို့ မခံဝံ့ဖြစ်သေးခင် အေးအေးဆေးဆေး အနားယူဖို့လိုကြောင်း ပက်ဇ်ဒါဒ်က ပြောသည်။

စုံစမ်းစစ်ဆေးသူများသည် ဂျာမနီရဲတပ်ဖွဲ့ဒုက္ခသည်များကို လူမျိုးရေးနှင့် ဘာသာရေး လူနည်းစုအပေါ် လူမျိုးသုဉ်းသတ်ဖြတ်မှုအတွက် ထွက်ဆိုချက်မေးမြန်း



မှုများပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ဆီးရီးယားရှိ ဂျာမနီနိုင်ငံသားတစ်ဦးသည် သီးခြားစစ်ရာဇဝတ်မှု စွပ်စွဲချက်များဖြင့် အဖမ်းခံထားရသည်။ စုံစမ်းသူများက ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှု ကျူးလွန်သူ တစ်ဦးနှင့် ဒမတ်စကတ်မြို့အနီး အမေရိကန် တရားရေးအကြံပေးတစ်ဦးကို ပြန်ပေး ဆွဲသူဟု သံသယရှိသူ နှစ်ဦးကိုလည်း စုံစမ်းစစ်ဆေးနေသည်။

ပြင်သစ်နိုင်ငံ၌လည်း လူမျိုးသုဉ်းသတ်ဖြတ်မှုနှင့် စစ်ရာဇဝတ်မှုများအတွက် တရားလိုတက်ရောက်မှုများသည် နိုင်ငံရေးခိုလှုံခွင့်တောင်းခံသူ၊ စစ်ဆေးရုံတွင် တစ်ချိန်က ဆရာဝန်အဖြစ်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး ယခင်ဆီးရီးယား ဝိုလ်မှူးကြီးဟောင်း အပါအဝင်

ဆီးရီးယားနိုင်ငံသားများကို ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း စုံစမ်းမေးမြန်းမှုများပြုလုပ်နေကြ သည်။

ဥရောပနိုင်ငံသား ၄၀၀၀ ကျော်သည် ဆီးရီးယားနိုင်ငံသို့ တိုက်ခိုက်မှုများ ပြုလုပ်ရန် ထွက်ခွာသွားကြသည်ဟု ခန့်မှန်းရပြီး ယင်းတို့အထဲမှ သုံးပုံတစ်ပုံသာ ပြန်ရောက်လာခဲ့သည်ဟု ဒတ်ချ် think tank အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုမှ ယခုနှစ်အစော ပိုင်းကပြောသည်။ ဥရောပတရားလိုတက်ရောက်မှုများထံ၌ ၎င်းတို့နယ်မြေရှိ ပြစ်မှု ကျူးလွန်သူများ၊ သက်သေများနှင့်ဆိုင်သည့် အမှုတွဲများရှိထားပြီးဖြစ်သည်။ ဂျာမနီနိုင်ငံသားတစ်ဦးသည်လည်း ဖော်ပြခဲ့သည့် ၎င်းကို ဦးခေါင်းပြတ်နှင့်ယှဉ်လျက် တွေ့မြင်ကြရသဖြင့် စစ်ရာဇဝတ်မှုကျူးလွန်မှုအတွက် အမှုရင်ဆိုင်နေရသည်။

ပြီးခဲ့သောနှစ်က လက်အောက်ငယ်သားစစ်သားတစ်ဦးကို ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက် နေသည့် ဝီဒီယိုဖိုင်ထွက်ပေါ်လာသဖြင့် ဆီးရီးယားနိုင်ငံသား အရာရှိတစ်ဦးကို ဆွဲဒင်တရားရုံးမှ ပြစ်ဒဏ်စီရင်ချက်ချမှတ်ခဲ့သည်။ စုံစမ်းရရှိသော ရာဇဝတ်မှု ပေါင်းတွင် ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှု၊ လူသတ်မှု၊ မုဒိမ်းမှုနှင့် လူမျိုးသုဉ်းသတ်ဖြတ်မှုတို့ ပါဝင်သည်။

၂၀၁၁ ခုနှစ်ကတည်းက ဆီးရီးယားတွင် လူပေါင်းလေးသိန်းကျော် သေဆုံး ခဲ့မှုအတွက် ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်များက ယူဂိုဆလပ်စစ်ပွဲများအတွင်း ပါဝင်ခဲ့ရသူ များကဲ့သို့ အစုလိုက်အပြုံလိုက်သတ်ဖြတ်မှုများ ကျူးလွန်သူများကို စီရင်ချက်ချ

မှတ်ရေး ကုလသမဂ္ဂတရားရုံးချုပ်တွင် တောင်းဆိုမှုများ ထွက်ပေါ်လာကြသည်။ သို့သော်လည်း ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီ၏ ဝီတိုအာဏာပိုင်ဆိုင်သည့် အဖွဲ့ဝင် ငါးနိုင်ငံတွင် ဆီးရီးယားနိုင်ငံ၏ မဟာမိတ်ရုရှားနိုင်ငံပါဝင်နေသည့်အတွက် ရုရှား သည် ယင်းအမှုများကို ဟာဂူးရှိ နိုင်ငံတကာရာဇဝတ်ခုံရုံး၌ အထူးခုံရုံးဖွဲ့၍ စစ်ဆေး ရေးအတွက် ကန့်ကွက်မှုများရှိနေသည်။

ထို့ကြောင့် အခွင့်အရေးတောင်းဆိုသူများသည် ၂၀၀၄ ခုနှစ်ကတည်းက ဖွဲ့စည်းခဲ့သည့် လူမျိုးသုဉ်းသတ်ဖြတ်မှုဆိုင်ရာကွန်ရက်၏ အစီအစဉ်၌ ဆီးရီးယားနှင့် အီရတ်ပါဝင်လာရေးအတွက် ပြည်တွင်းတရားလိုတက်ရောက်မှုများအပေါ်၌သာ မျှော်လင့်ချက်ထားနေရသည်။

“ဆီးရီးယားမှာ တရားမျှတမှုရရှိဖို့အတွက် တတိယနိုင်ငံတွေရဲ့တရားရုံးတွေမှာ ဖြေရှင်းရမယ်” ဟု ယခင်လိုက်သော်လည်းကောင်း သမ္မတဟောင်း ချားလ်စ်တေလာကို တရားစွဲဆိုရေး ဦးဆောင်ဦးရွက်ပြုသူ အမေရိကန်သံအမတ်တစ်ဦး စတီဖန်ရပ်က ယခုသီတင်းပတ်အတွင်းပြုလုပ်သော ဟာဂူး၌ ဥပဒေပြုဆွေးနွေးပွဲတစ်ခုတွင် ပြောဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ “တရားစီရင်ချက်အောင်မြင်မှုတွေက စစ်ပွဲတစ်လျှောက် အဖြစ်အပျက်တွေနဲ့ ရွှေ့ပြောင်းသွားလာသူတွေရဲ့ ပြဿနာကိုဖြေရှင်းဖို့ အကူ အညီဖြစ်စေမှာပါ” ဟု ၎င်းကဆိုသည်။

“တရားမျှတမှုကိုပြုသဖို့ ပိုပြီးပြုလုပ်နိုင်ရင် မျှော်လင့်ချက်တွေရှိလာမှာပဲ။ ပဋိပက္ခတွေဖြေရှင်းဖို့နည်းလမ်းကို ဖော်ထုတ်နိုင်မယ်ဆိုရင် ဒုက္ခသည်စီးဆင်းဝင် ရောက်မှုတို့လို နောက်ဆက်တွဲပြဿနာတွေ ဖြေလျော့နိုင်မှာပါ” ဟု သူကဆိုသည်။
ကိုးကား-ရိုက်တာ

သို့သော်လည်း ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီ၏ ဝီတိုအာဏာပိုင်ဆိုင်သည့် အဖွဲ့ဝင် ငါးနိုင်ငံတွင် ဆီးရီးယားနိုင်ငံ၏ မဟာမိတ်ရုရှားနိုင်ငံပါဝင်နေသည့်အတွက် ရုရှား သည် ယင်းအမှုများကို ဟာဂူးရှိ နိုင်ငံတကာရာဇဝတ်ခုံရုံး၌ အထူးခုံရုံးဖွဲ့၍ စစ်ဆေး ရေးအတွက် ကန့်ကွက်မှုများရှိနေ



တရုတ်နိုင်ငံ တောင်ပိုင်းဒေသ မိုးသက်မုန်တိုင်း ဝင်ရောက်တိုက်ခတ်နိုင်

ပေကျင်း ဇွန် ၄
နောက်ထပ် ၂၄ နာရီအတွင်း တရုတ်နိုင်ငံတောင်ပိုင်းဒေသများတွင် မိုးသက်မုန်တိုင်း ဝင်ရောက်တိုက်ခတ်နိုင်ကြောင်း အမျိုး သားစောင့်ကြည့်လေ့လာရေးဌာနမှ စနေနေ့တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

စနေနေ့မှ တနင်္ဂနွေနေ့အထိ ကွမ်ရှီးကျွန်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ဒေသ၊ ကွမ်တုံ၊ ပုကျန်း စီရင်စုတို့တွင် မုန်တိုင်းတိုက်ခတ်ပြီး မိုးသည်ထန်စွာရွာသွန်းနိုင်ကြောင်း အချို့ဒေသများတွင် မိုးရေချိန် ၁၂၀ မီလီမီတာ ထိရှိနိုင်ကြောင်း အမျိုးသားမိုးလေဝသဌာနမှ ခန့်မှန်းထားသည်။

ဇော်ပြပါဒေသများနှင့် အလယ်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်းဒေသတို့တွင် ရာသီဥတုအခြေအနေအတွက် မိုးလေဝသဌာနမှ အပြာရောင် အဆင့် သတ်မှတ်သတ်ပေးချက်ထုတ်ပြန်ထားသည်။

ဒေသတွင်းအစိုးရဌာနများအနေဖြင့် မုန်တိုင်းကာကွယ်ရေး၊ ရေကြီးမှု၊ မြေပြိုမှုတို့ကဲ့သို့ သဘာဝဘေးဒုက္ခအရေးတို့အတွက် ကြိုတင်ကာကွယ်မှုများကို အရေးပေါ်ဆောင်ရွက်ထားကြရန် မိုးလေဝသဌာနက သတိပေးထားကြောင်း သိရသည်။
(ဆင်ဟွာ)

မြစ်ဆုံရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းနှင့်ပတ်သက်၍ အလိုမရှိကြောင်း မြစ်ကြီးနားမြို့၌ ဒေသခံတချို့ ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှုပြုလုပ်

မြစ်ကြီးနား ဇွန် ၄

မြစ်ဆုံရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းနှင့် ပတ်သက်၍ အလိုမရှိကြောင်း ယနေ့နံနက် ၈ နာရီခန့်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ တရုတ်သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဟန်လျန် ခေတ္တတည်းခိုနေထိုင်သည့် မြစ်ကြီးနားမြို့ Palm Spring Resort ရှေ့တွင် ဒေသခံအင်အား ၄၀ ခန့်က ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှု ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။ (ယာဝု)



ကြိုရခြင်းဖြစ်သည်။

ဆန္ဒထုတ်ဖော်သူများသည် အဆိုပါစီမံကိန်းအား အလိုမရှိကြောင်း ရေးသားထားသည့် နမူနာစည်းများကိုစည်း၍ မြစ်ဆုံဆည်တည်ဆောက်မှုကို ကန့်ကွက်ခြင်း၊ အပြီးတိုင်မျက်သိမ်းပေးရန်နှင့် အဆိုပါစီမံကိန်းကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေသည့် SPIC (ယခင် CPI) ကုမ္ပဏီကို အလိုမရှိကြောင်း ကန့်ကွက်သည့် အဓိပ္ပာယ်ပါဝင်သော စာသားများပါရှိသည့် ဆိုင်းဘုတ်များကို ကိုင်ဆောင်ပြီး ကြွေးကြော်မှုများ ပြုလုပ်၍

ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ကြသည်။

ထိုသို့ ဆန္ဒထုတ်ဖော်နေစဉ် ၁၅ မိနစ်ခန့်အကြာ၌ သက်ဆိုင်ရာ လုံခြုံရေးရတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ရောက်ရှိလာပြီး ၁၅ မိနစ်ခန့်အတွင်း အမြန်ဆုံးလူစုခွဲပေးရန် သတိပေးပြောကြားခဲ့သည့်အတွက် ဆန္ဒထုတ်ဖော်သူများသည် ၈ နာရီ ၄၅ မိနစ်ခန့်တွင် လူစုခွဲသွားကြသည်။

“ဒီဆန္ဒထုတ်ဖော်မှုက ကြိုတင်အသိပေးအကြောင်းကြားထားတာမျိုး မရှိပါဘူး။ အရေးယူဖို့ ရှိ၊ မရှိ ဆိုတာကတော့

အထက်အဆင့်ဆင့်ကို တင်ပြသွားပြီး ညွှန်ကြားချက်အတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမှာပါ။ လက်ရှိ အနေနဲ့ကတော့ ခေါင်းဆောင်နာမည်တွေကို စုစည်းထားပါတယ်” ဟု အဆိုပါ ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ မြစ်ကြီးနားမြို့နယ် ရဲစခန်းမှူး ရဲမှူးမြင့်သိန်းက ပြောကြားသည်။

“ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့လည်း မြစ်ဆုံစီမံကိန်းကိစ္စကို အမြန်ဆုံးဖြေရှင်းပေးဖို့ အစိုးရကိုပြောထားတယ်။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားတဲ့ ငွေပမာဏကများတဲ့အတွက် အချိန်ထပ်ပြီး စောင့်လို့ မရတော့ပါဘူး။ အမြန်ဆုံး ဖြေရှင်းပေးဖို့သက်ဆိုင်ရာကို အကြောင်းကြားထားပါတယ်။ စီမံကိန်းစတင်ဆောင်ရွက်မယ့် အချိန်တုန်းကလည်း နော်ဝေနိုင်ငံက ပညာရှင်တွေနဲ့ စစ်ဆေးမှုတွေလုပ်ပြီးမှ ဆောင်ရွက်ခဲ့တာပါ။ ဆောင်ရွက်မှု အပိုင်းမှာလည်း ယခင်အစိုးရရဲ့ ဖိတ်ခေါ်ကမ်းလှမ်းမှုတွေအရ နှစ်ဖက်သဘောတူ စာချုပ်တွေနဲ့ လုပ်ခဲ့ရတာပါ။ အစိုးရအနေနဲ့ ပြည်သူကို ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိအောင် စာချုပ်ပါအချက် အလက်တွေကို အမြန်ဆုံးချပြဖို့လိုအပ်ပြီး” ဟု SPIC ကုမ္ပဏီမှ အထွေထွေမန်နေဂျာ Mr.LIU Zhan က မီဒီယာများအား ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ စီမံကိန်းကို ၂၀၀၉ ခုနှစ်တွင် စတင်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ယခင် အစိုးရလက်ထက် အတွင်း ပြည်သူများက ကန့်ကွက်ခဲ့သဖြင့် ၂၀၁၂ ခုနှစ်တွင် လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှုကို ရပ်ဆိုင်းခဲ့သည်။

သတင်းနှင့်စာတတ်ပုံ-ဇော်ကြီး (ပဏိတ)

နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချုန်းရွာမည်

နေပြည်တော် ဇွန် ၄

နေပြည်တော်နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချုန်းရွာမည်။ ရန်ကုန်မြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် မိုးတစ်ကြိမ်၊ နှစ်ကြိမ် ထစ်ချုန်းရွာမည်။ မန္တလေးမြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချုန်းရွာနိုင်သည်။ (မိုး/လေ)

ညပဒေဘောင်အတွင်း နေထိုင်ခြင်း ဘေးကင်းရန်ကွာ စိတ်ချမ်းသာ

နေပြည်တော်တွင် မြန်မာနိုင်ငံမှခင်းသတ်ထားထောက်များအသင်းဖွဲ့စည်း

နေပြည်တော် ဇွန် ၄

မြန်မာနိုင်ငံ မှခင်းသတ်ထားထောက်များ အသင်း(နေပြည်တော်) အမှုဆောင်များ ရွေးချယ်ခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက နေပြည်တော်ကောင်စီ နယ်မြေ ပျဉ်းမနားမြို့နယ် ဗဟိုမရိုးရိမ် ရပ်ကွက် ရွှေချို(၂)လမ်း အမှတ်(၁၂/၆၁)ဦးရန်နိုင်(ခိုင်မင်း-နေပြည်တော်)၏ နေအိမ်(ရုံးခန်း)၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် မြန်မာနိုင်ငံ မှခင်းသတ်ထားထောက်များ အသင်း (နေပြည်တော်)၏ ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဦးရန်နိုင် (ခိုင်မင်း-နေပြည်တော်) အပါအဝင် အမှုဆောင် ၂၁ ဦးတို့ကို တက်ရောက်လာသူများက ရွေးချယ်ခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါ မြန်မာနိုင်ငံ မှခင်းသတ်ထားထောက်များ (MCRA) အသင်းကို ၂၀၁၆ မတ် ၂၅ ရက် နေ့စွဲဖြင့် ပြည်ထဲရေး ဝန်ကြီးဌာနက ဥပဒေနှင့်အညီ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုထားပြီး ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ မှခင်းသတ်ထားထောက်များအသင်း(နေပြည်တော်)အမှုဆောင်များ ရွေးချယ်ရာတွင် နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေ ရှစ်မြို့နယ်အတွင်းမှ မြန်မာနိုင်ငံ စာရေးဆရာအသင်း အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ သတင်းစာဆရာအသင်း အဖွဲ့ဝင်များ၊ ရှုထောင့်မီဒီယာဂရုမူ မှခင်းသတ်ထားထောက်များ၊ စာပေဝါသနာရှင်များကို စုစည်းပြီး ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုပေါက်(ဥက္ကဋ္ဌမြေ)

ရန်ကုန်-မန္တလေး ကားလမ်းပေါ်၌ ကြေမှုပျက်စီးကာ သေဆုံးနေသော အလောင်းတွေရှိ

ညောင်လေးပင် ဇွန် ၄

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်လေးပင်မြို့နယ် ထိန်တပင်ရွာနှင့် ထော်နွတ်ရွာကြား၌ ဇွန် ၄ ရက် နံနက် ၂ နာရီခန့်က လူတစ်ဦးကားလမ်းပေါ်၌ အမည်ဖော်ပြခဲ့ခြင်းလို့ မရအောင် ကြေမှုပျက်စီး၍ သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ညောင်လေးပင်မြို့နယ် ပိန်းဇလုပ်မြို့ နယ်မြေရဲစခန်း၌ ရဲအုပ် ဝင်းသန်း စခန်းမှူးတာဝန်ဆောင်ရွက်နေစဉ် ကားလမ်းပေါ်၌ လူတစ်ဦး ခန္ဓာကိုယ်တစ်ခုလုံး ကြေမှုပျက်စီးလျက်သေဆုံးနေကြောင်း သတင်းအရ သွားရောက်စစ်ဆေးရာ ရန်ကုန်-မန္တလေး ကားလမ်းဟောင်း မိုင်တိုင်အမှတ်(၁၀၅/၂ နှင့် ၁၀၅/၃)ကြား ထိန်တပင်ရွာနှင့် ထော်နွတ်ရွာကြားရှိ ကားလမ်းပေါ်တွင် အမည်မသိ၊ နေရပ်လိပ်စာစုံစမ်းဆဲ အမျိုးသားတစ်ဦး၏ အလောင်းကို ခန္ဓာကိုယ်တစ်ခုလုံး ကြေမှုပျက်စီးလျက် သေဆုံးနေသည်ကိုတွေ့ရှိရ၍ ယာဉ်တစ်စီးမှ ကြိုတိမိကာ သေဆုံးသည့်ပုံသဏ္ဍာန်ရှိကြောင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိရသည်။

သို့ဖြစ်၍ ယာဉ်မဆင်မခြင်မောင်းနှင်ပြီး ထွက်ပြေးသွားသောယာဉ်နှင့် ယာဉ်မောင်းအား စုံစမ်းဖော်ထုတ်ပေးပါရန် စခန်းမှူးရဲအုပ်ဝင်းသန်းက တိုင်တန်းလာသဖြင့် ပိန်းဇလုပ်နယ်မြေရဲစခန်းက အမှုဖွင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

နေလင်း(ညောင်လေးပင်)



ရထားပေါ်မှပြုတ်ကျသောကျောပိုးအိတ်အား ပိုင်ရှင်ထံပြန်ပေး

ကျွန်းလှ ဇွန် ၄

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကျွန်းလှမြို့ဘူတာတွင် အမှတ်(၃၇) အဆန်ရထားပေါ်မှ ပြုတ်ကျခဲ့သည့်ကျောပိုးအိတ်အား ပိုင်ရှင်ထံ ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဇွန်၂ ရက်က မန္တလေးမှထွက်ခွာလာသော အမှတ်(၃၇) အဆန်ရထားပေါ်မှ ကျွန်းလှ-ကန်ဘလူ မိုင်တိုင်အမှတ်(၄၉၈/၁၆-၁၇)အကြား ကျောပိုးအိတ်တစ်လုံး ပြုတ်ကျခဲ့ရာ ကျွန်းလှဘူတာသို့ ဆိုက်ရောက်စဉ် ဘူတာဝန်ထမ်းများ၊ မီးရထားရဲမှူး၊ တွဲထိန်းမှူး၊ ရပ်မိရပ်ဖမှူး ပူးပေါင်းပြီး နှစ်နာရီကြာရှာဖွေ၍ ငွေကျပ် ၄၂သိန်းနှင့် အရေးကြီးစာရွက်စာတမ်းများပါသောအိတ်အား တာဝန်ရှိသူတို့က ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ ခရီးသည် ဦးစန်းကြည်ထံသို့ ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မျိုးဝင်းညို(ကျွန်းလှ)

စီးပွားရေးလုပ်လိုသူများအတွက် အထူးအခွင့်အရေး

လေးလမ်းသွားလမ်းမကြီးဘေး၊ မျက်နှာစာနှစ်ဖက်ပါ၊ မျက်နှာဝ ပေ ၁၁၀၊ Sqft 6324၊ ပါမစ်မြေ၊ စက်မှုဇုန်၊ ဒဂုံတက္ကသိုလ်၊ တက္ကသိုလ်ရိပ်မွန်အနီး၊ မင်းရဲကျော်စွာလမ်းနှင့် ကျန်စစ်သားလမ်းဆုံလမ်းထောင့်၊ မျက်နှာစာရှေ့တွင် ကားရပ်နားရန် ၁၀ ပေ ကျန်ရှိပြီး၊ စားသောက်ဆိုင်ဖွင့်လိုသူများ၊ အထပ်မြင့်ဆောက်လိုသူများအတွက် စီးပွားရေးလုပ်ရန်အချက်အချာကျနေရာကောင်း။ ၎င်းမြေကွက်အနီးတွင် ဘဏ်များ မရှိသောကြောင့် ဘဏ်ဖွင့်လိုသူများအတွက် အထူးအခွင့်အရေး။

ကျပ်သိန်း(၃၀၀၀)

ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း-၀၉-၅၁၇၈၉၇၉၊ ၀၉-၄၃၀၂၂၈၂၈၊ ၀၉-၄၂၀၃၀၁၀၉၁

မိုးဦးရာသီအထူးလျှော့ဈေး

ဂျပန်နိုင်ငံထုတ် အသစ်နှင့်အသစ်ကဲ့သို့ ကောင်းမွန်သောပစ္စည်း အစစ်အမှန်များဖြစ်သည့် Sony, Toshiba, Nec, Fujitsu အစရှိသော Laptop များ၊ Desktop များ၊ Apple Mac ကွန်ပျူတာများ၊ Apple i-Pad များနှင့် အခြားလူသုံးကုန်ပစ္စည်းအချို့တို့ကို June ၁၀, 11, 12 သုံးရက်အတွင်း ဖွန်းတည့် ၁၂နာရီမှ ညနေ ၆ နာရီအထိ ချိုသာသောဈေးနှုန်းဖြင့် ဦးရာလူများအား ရောင်းချသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

ရောင်းချမည့်နေရာ - အမှတ် ၅၈၆၊ မွှာရုံလမ်းမကြီး၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ ခြောက်မိုင်ခွဲ၊ ရန်ကုန်။

(IBC ရှေ့လမ်း၊ ပြည်လမ်းမမှ လမ်းလျှောက်ဝင်လျှင် နှစ်မိနစ်ခန့်အကွာ မြေညီထပ်)

အမည်ပြောင်း

ဦးအောင်ဇော်မင်း [၁၂/ရပသ(နိုင်) ၀၄၂၄၃၉] ၏ သား အ. ထ. က (၂) လှိုင်မြို့နယ် Grade 6(D) မှ မောင်းနှင်ရန် နိုင်ငံအား မောင်းနှင်ခွင့်ပေးပါမည့် ပြောင်းလဲ ခေါ်တွင်ပါရန်၊ မောင်းနှင်ခွင့်ခန့်မှန်း

ဖခင်အမည်မှန်

သံဖြူရပ်မြို့နယ်၊ စက်စကျေးရွာ အထက၊ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း(က)မှ မောင်စိုက်ချမ်း၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးဝင်းနိုင် ၁၀/မဒန(နိုင်)၁၀၆၇၂ ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဦးဝင်းနိုင်

တိုက်ခန်းရောင်းရန်

ပုဒုမ္မာလမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်ရှိ တိုက်ခန်းအကျယ် ၃၈ပေ၊ အရှည် ၈၀ ငါးလွှာ၊ Hall ခန်း၊ ရိုးရိုးမီတာ၊ ပါဝါမီတာနှင့် Air-con အပါ၊ တိုက်ခန်းရောင်းရန်ရှိသည်။

စုံစမ်းရန်ဖုန်း- ၀၉-၄၂၀၄၀၄၂၄၊ ၀၉-၄၀၁၅၆၄၈၈

ဖောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 8E/7925 ၏ ဖောင်းကြွပျောက်လျှောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးပါရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ထုတ်ပေးထားသည့် ဖောင်းကြွပျောက်လျှောက် ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ကညန၊ (ရွာသာကြီး)

နမူတုမြို့တွင် တရားမဝင်သယ်ဆောင်လာသော တမလန်းသစ်များဖမ်းဆီးရမိ

ကျောက်မဲ ဇွန် ၄

ရှမ်းပြည်နယ် ကျောက်မဲခရိုင် နမူတုမြို့တွင် ဇွန် ၂ ရက်က တမလန်းသစ်များ တရားမဝင်သယ်ဆောင်လာသောကား သုံးစီးအား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။



မြို့နယ်ရဲစခန်းမှူး ရဲမှူးမြရွှေ ဦးစီးသော ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ သစ်တောဦးစီးအရာရှိ ဦးငြိမ်းချမ်းနှင့်အဖွဲ့သည် နမူတု-မန်တို ကားလမ်းမတွင် စောင့်ဆိုင်းနေစဉ် မိုးမိတ်-မန်တို-နမူတု-မိုးဝီး-နမ့်ခမ်း လမ်းကြောင်းအတိုင်း တရုတ်ပြည်ဘက်သို့ မောင်းနှင်လာသော တမလန်းသစ်များ တရားမဝင်သယ်ဆောင်လာသည့် မော်တော်ယာဉ်သုံးစီးအား ရပ်တန့်ရှာဖွေစစ်ဆေးရာ ယာဉ်မောင်း အိုက်လင်း(၁၉နှစ်)၊ ယာဉ်နောက်လိုက် ခေါင်ဒေါင်း(၂၆နှစ်) တို့ကြီးကျေးရွာ မိုးမိတ်မြို့ မောင်းနှင်လာသော YGN-7C/-/- ပါဂျီရီး ခဲရောင်ယာဉ်ပေါ်မှ တမလန်းစားရွှေ ၂၅ တုံး၊ ၀ ဒသမ ၉၃၇ တန် ကာလ တန်ဖိုးငွေကျပ် ၅၈၄၅၀၀ ယာဉ်မောင်း ထွန်းအောင်(၂၂နှစ်) ယာဉ်နောက်လိုက်

ဝမ်းဖန်း(ခ)မာဂမ် (၂၂ နှစ်)တို့ကြီး ကျေးရွာ မိုးမိတ်မြို့၊ နေသွယ် မောင်းနှင်လာသော YGN-7B/-/- ပါဂျီရီး ခဲရောင်ယာဉ်ပေါ်မှ တမလန်းစားရွှေ ၂၁ တုံး၊ ၀ ဒသမ ၆၉၂ တန်၊ ကာလ တန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၈၄၄၀၀ စုစုပေါင်း ထွန်းအောင်(၂၂နှစ်) ယာဉ်နောက်လိုက်

သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။ အဆိုပါ တမလန်းသစ်များ တရားမဝင် သယ်ဆောင်လာသူများ အား နမူတုမြို့နယ်ရဲစခန်းက အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (ခရိုင် ပြန်/ဆက်)

အရက်ပိုင်းတွင်စကားများရာမှ တူတစ်ဝမ်းကွဲက ဦးလေးဖြစ်သူကို ဝါးချွန်ဖြင့် ထိုးသတ်

မြောင်းမြ ဇွန် ၄

မြောင်းမြမြို့နယ် ခွေးလေးကြီးကျေးရွာအုပ်စု ခွေးလေးကျေးရွာတွင် တူတစ်ဝမ်းကွဲ တော်သူက ဦးလေးဖြစ်သူကို အရက်ပိုင်းတွင် စကားများရာမှ ဒေါသစိတ်ကြောင့် ဝါးချွန်ဖြင့် ထိုးသတ်မှု ဇွန် ၂ ရက် ညနေ ၃ နာရီက အဆိုပါကျေးရွာ၌ ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ခွေးလေးကျေးရွာနေ ကိုသိန်းဝင်း (၃၆ နှစ်)သည် ရှစ်အိမ်တန်းကျေးရွာတွင် ဝါးအငှားခုတ် လုပ်ငန်းသွားရောက်လုပ်ကိုင်နေစဉ် ညနေ ၃ နာရီခန့်တွင် တူဝမ်းကွဲတော်သူ စွပ်ပြ (ခ)မျိုးချစ် (၃၀ နှစ်)နှင့်အတူ အရက်သေစာ သောက်စားရာမှ အရက်ပိုင်းတွင် စကားများကြပြီး စွပ်ပြ (ခ)မျိုးချစ်က လက်သီးဖြင့်ထိုးရာ လဲကျသွားစဉ် နဖူးကိုအရက်ပုလင်းဖြင့် တစ်ဖန်ထပ်ရိုက်ပြီးဒေါသစိတ်ဖြင့် အနီးရှိဝါးချွန်အပိုင်းဖြင့် လည်ပင်းကိုထိုးသတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ စွပ်ပြ (ခ) ကိုမျိုးချစ်အား မြောင်းမြရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

အောင်မင်း (ပြန်/ဆက်)

မူးယစ်ဆေးဝါးများဖမ်းဆီးရမိ

ကျောက်မဲ ဇွန် ၄

ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း ကျောက်မဲမြို့အောင်မြေသာယာအနီး ငြိမ်းချမ်းရေးကုန်း ဘုရားရွှေ ကျောက်မဲ- မိုင်းတင်းသွားကားလမ်းမ၌ ဇွန် ၂ ရက် ည ၁၀ နာရီခွဲက မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ဇွန် ၂ ရက် ညက ကျောက်မဲမြို့မှ ရဲစခန်းမှ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ တပ်မတော်သားများပါဝင်သော အဖွဲ့သည် ကျောက်မဲမြို့ အောင်မြေသာယာအနီး ငြိမ်းချမ်းရေးကုန်း ဘုရားရွှေ ကျောက်မဲ-မိုင်းတင်းသွားကားလမ်းမပေါ်၌ ကျောက်မဲဘက်မှ မိုင်းတင်းရွာဘက်သို့ အောင်လွင်(ခ)လောလွင် မောင်းနှင်ပြီး ဘေးမှ ကျော်ထွေးလိုက်ပါစီးနင်းလာသည့် ၅၇/ - - - - - ပါဂျီရီးယာဉ်အား ရပ်တန့်စစ်ဆေးရာအတွင်း အောင်လွင်(ခ)လောလွင်ထံမှ ဘိန်းဖြူဟူသောဆေးပွားဖြူ/ ဝါးမုန့်အလေးချိန် ၀ ဒသမ ၉ ဂရမ်ခန့်ပါ တစ်ဘူးနှင့် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၈၀ ပါ အိတ်တစ်အိတ်တို့ကို သိမ်းဆည်းပြီး အောင်လွင်(ခ) လောလွင်၏ နေအိမ်၌ ဘိန်းဖြူမုန့် အလေးချိန် တစ်ခွက်လျှင် ၁၀ ဂရမ်ခန့်စီပါ ဆပ်ပြာခွက် ၁၇ ခွက်နှင့် စိတ်ကြွေးသွပ် ဆေးပြား ၄၀၀၀ စုစုပေါင်း ဘိန်းဖြူမုန့် အလေးချိန် ၁၇၀ ဒသမ ၆ ဂရမ်ခန့် ဖမ်းဆီးရမိသည်။

မူးယစ်ဆေးဝါးများအား လက်ဝယ်ထားရှိသူ အောင်လွင် (ခ) လောလွင် (၅၈ နှစ်)နှင့် ကျော်ထွေး (၃၄ နှစ်) တို့နှစ်ဦးအား ကျောက်မဲမြို့ရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူထားပြီး ကွင်းဆက်လှုပ်ရှားသူများအား ဖမ်းဆီးရမိရေး ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

သိန်းသန်း (ကျောက်မဲ)

ကောလင်း-ပင်လည်ဘူးကားလမ်း ရွာသာယာရွာအနီး ယာဉ်တစ်စီးတိမ်မောက်

ပင်လည်ဘူး ဇွန် ၄

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင် ပင်လည်ဘူးမြို့နယ် ရဲစခန်းအရှေ့ တောင်ဘက် ၂၃ မိုင်ခန့် ရွာသာယာ ကျေးရွာအနီး ယာဉ်တစ်စီး ကားတရိတ်

ပေါက်ကာ တိမ်းမောက်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ မတ် ၃ ရက်က ယာဉ်တစ်စီး တိမ်းမောက်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သတင်းအရ မြေလင်းရိုက်စခန်းမှူး ရဲအုပ်နေလင်းနှင့်အဖွဲ့က

သွားရောက်စစ်ဆေးခဲ့ရာ ကောလင်း-ပင်လည်ဘူး ကားလမ်းအတိုင်း ကောလင်းမှ အင်ဂါးကျေးရွာသို့ ကုန်ပစ္စည်းများနှင့်အတူ ခရီးသည် ၁၂ ဦး တင်ဆောင်၍ ယာဉ်မောင်း ချိန်ဦးမောင်းနှင့်လာသည့် ယာဉ်အမှတ်

8G- - - - ကင်ဒါ ခြောက်ဘီးယာဉ်မှာ ရွာသာယာကျေးရွာအနီး မိုင်တိုင်အမှတ် ၃၈/၁ နှင့် ၃၈/၂ မိုင်ကြား အရောက်တွင် ကားဘရိတ်ပေါက်၍ ကားလမ်း၏ဘက်သို့ တိမ်းမောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါယာဉ်တိမ်းမောက်မှုကြောင့် ယာဉ်ပေါ်ပါ ခရီးသည် ၁၂ ဦး (၃၇ နှစ်) အောင်သက်နိုင် ခြောက်နှစ် ဦးကျော်ဌေး (၃၉ နှစ်)၊ မမြင့် (၄၈ နှစ်)၊ မမာမာအေး (၂၉ နှစ်)၊ မမြင့်ကြည် (၃၀ နှစ်)၊ ဒေါ်ဝင်းစိန် (၅၆ နှစ်)၊ မစိန်လှ (၃၀ နှစ်)၊ မဖြူ (၃၀ နှစ်) တို့တွင် ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယာဉ်မောင်းနှင်သူ ချိန်ဦး (၄၂ နှစ်) အား ဥပဒေအရ အရေးယူပေးပါရန် ရဲအုပ်နေလင်းက တိုင်တန်းခဲ့ရာ ပင်လည်ဘူးမြို့ရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ ဦးရဲ (ကသာ)



မူးယစ်ကင်းစင် ပြုံးပျော်ရွှင် ဆန့်ကျင်မူးယစ်ဆေး

<p>ပျောက်ဆုံးကြောင်း</p> <p>ကျွန်မ နန်းအိန္ဒိယသိန်း [၃/၁၁] (နိုင်) ၂၇၃၁၃၂၂ ခု နိုင်ငံကူးလက်မှတ်-MB-052265 ပျောက် ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း- ၀၉၅၈၆၂၈၅၄၃၅</p>	<p>မိခင် အမည်မှန်</p> <p>စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ထီးချိုင့်မြို့နယ်၊ အထကကျောင်းမှ နဝမတန်း ကျောင်းသူ မဖြူစင်အေး၏ မိခင်အမည်မှန်မှာ ဒေါ်အေး ဦးအေး</p>	<p>ပျောက်ဆုံးကြောင်း</p> <p>ကျွန်တော် မောင်အောင်သူ [၅/၀၃] (နိုင်) ၂၇၃၅၅၀၂ ခု နိုင်ငံကူးလက်မှတ် အမှတ်-၆၅၁၃၇၃ ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း- ၀၉၅၂၃၄၂၃၅၂၃၅</p>	<p>ပျောက်ဆုံးကြောင်း</p> <p>ကျွန်တော် မောင်အောင်သူ [၅/၀၃] (နိုင်) ၂၇၃၅၅၀၂ ခု နိုင်ငံကူးလက်မှတ် အမှတ်-၆၅၁၃၇၃ ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း- ၀၉၅၂၃၄၂၃၅၂၃၅</p>	<p>ပျောက်ဆုံးကြောင်း</p> <p>ကျွန်တော် မောင်အောင်သူ [၅/၀၃] (နိုင်) ၂၇၃၅၅၀၂ ခု နိုင်ငံကူးလက်မှတ် အမှတ်-၆၅၁၃၇၃ ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း- ၀၉၅၂၃၄၂၃၅၂၃၅</p>	<p>ပျောက်ဆုံးကြောင်း</p> <p>ကျွန်တော် မောင်အောင်သူ [၅/၀၃] (နိုင်) ၂၇၃၅၅၀၂ ခု နိုင်ငံကူးလက်မှတ် အမှတ်-၆၅၁၃၇၃ ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း- ၀၉၅၂၃၄၂၃၅၂၃၅</p>
--	---	--	--	--	--

Choose the right school for your child that will provide them with competitive opportunities to face their unfolding digital world

Pre-School Primary Secondary IGCSE/A Level

Sat-Sun 'WISE' Classes (3-14 years)

"Fit Brains Gain More"

BRAINWORKS

K-12 INTEGRATED SCHOOL

TOTAL LEARNING ACADEMY

ဖခင်အမည်မှန်

မန္တလေးမြို့၊ မြို့သစ် Family ပညာရပ်သာ ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း၊ ဒသမတန်းတွင် ပညာသင်ကြားနေသော မောင်အောင်သူ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးအောင်မျိုးနိုင် ၉/တသန(နိုင်) ၀၅၃၆၆၅ ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဦးအောင်မျိုးနိုင်

လူပျောက်ကြော်ငြာ

ဒေါ်သန္တာနှင့်အိမ်ထောင်ဖွဲ့ပြီး ၁၂/ ၀၈-၅-၂၀၁၆ ရက်တွင် နေအိမ်မှ နေ့လယ်တွင် ထွက်သွားပါသဖြင့် ရောက်ရာအရပ်မှ အမြန်ပြန်လာပါ။ လက်ခံထားသူများအား တရားဥပဒေအရ အရေးယူမည်။ ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်း- ၀၉-၇၀၂၁၆၆၈၁၊ ၀၉-၄၃၁၅၉၈၄၄

Tamwe 2426 South Roca Corner St. 401592-4	41st Street 167-115 41st Street 376022, 376010	Kyi Myin Daing 17 U Lu Ni Street 2300 715 - 6	Sanchaung 336 Pyay Road 01 526456	Aung Zeya 34 Aung Zay Ya St. 09 262934441-2	Parami 3 Mya Sabai Street 09 7310 7376	Taunggyi 2412 Kamhauza st. 081 206841-4	Thingangyun 1 Thumngalar st. 01 8551360-3	Kamayut 60(A) Chinwin Rd. 09 3171 4586
--	---	--	--	--	---	--	--	---

www.brainworks-total.com



ပြည်သူ့အတွက် ပထမ ရက် ၁၀၀

မြန်မာ့အလင်း ၁၅

တနင်္ဂနွေ၊ ဇွန် ၅၊ ၂၀၁၆



ပြည်သူ့အတွက် ပထမ ရက် ၁၀၀ မြို့နယ်များ၌ ဆောင်ရွက်ချက်များ

နောင်ချို
နောင်ချိုမြို့နယ်အတွင်း မြို့နယ်ဌာနဆိုင်ရာ ဌာနများ၏ ရက် ၁၀၀ စီမံချက် လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ချက်များကို ဇွန် ၂ ရက်က နောင်ချိုမြို့နယ် ကြီးကျေးရွာအုပ်စု ကြီးကျေးရွာ သီလရှင်စာသင်တိုက်၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဦးစီးမှူး ဦးအောင်မြင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ရက် ၁၀၀ စီမံချက်ကို သက်ဆိုင်ရာ ဌာနများမှ လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှုကို ရှင်းလင်း ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စိုးဝင်း(နောင်ချို)

ငပုတော
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ငပုတောမြို့နယ် ဌာနဆိုင်ရာများက ရက် ၁၀၀ စီမံချက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအသိပေးရှင်းလင်းပွဲကို မေလနောက်ဆုံးပတ်က ငပုတော မြို့ ရွှေမြင်းတင်စေတီသာသနာ့ဗိမ္မာန်၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

အဆိုပါရှင်းလင်းပွဲတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်ဆွေဝင်းက အမှာ စကားပြောကြားပြီး ဌာနဆိုင်ရာများက မိမိဦးစီးဌာနအလိုက် ရက် ၁၀၀ စီမံချက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေသည့် အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ကြ ကြောင်း သိရသည်။

မျိုးကျော်သူ

ရမည်းသင်း

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်းခရိုင် ပျော်ဘွယ်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ရက် ၁၀၀ စီမံချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သော အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက် အကူပြု ကွန်ပျူတာသင်တန်းကို ဇွန် ၁ ရက်က ပျော်ဘွယ်မြို့ မြို့မရပ်ကွက် MCC ကွန်ပျူတာခန်းမ၌ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။ အဆိုပါသင်တန်းတွင် ညောင်ရွှေအုပ်စု ညောင်ရွှေကျေးရွာမှ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၁၀ ဦးတက်ရောက်ကြပြီး သင်တန်းကာလမှာ ဇွန် ၁ ရက်မှ ၃၀ ရက် အထိဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အတ်ကလေး(ရမည်းသင်း)



ဇွန် ၂ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်အမှတ်(၁)အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ယာဉ်အန္တရာယ် ကင်းဝေး ရေးအတွက် မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရဲမှူး၊ သိန်းအောင်နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက လမ်းရှင်းလင်းရေးဆောင်ရွက်ပေးနေစဉ်။ ကျော်စိုးမိုး(မင်္ဂလာတောင်ညွန့်)

ဝါရီကော့ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းခွဲ အဆင့်တိုးမြှင့်ဖွင့်

လွိုင်ကော် ဇွန် ၄
ကယားပြည်နယ် လွိုင်ကော်ခရိုင် လွိုင်ကော်မြို့နယ် ဝါရီကော့ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းခွဲ ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ဇွန် ၃ ရက်က ကျင်းပ ရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ် ဖောင်ရှီ၊ စည်ပင်သာယာရေးနှင့် လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင် ကျော်ဌေး၊ ပြည်နယ်ပညာရေးမှူးရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးထွန်းရီတို့က မှတ်တိုင်တက်ပြီး ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ကြ သည်။

ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ပညာသင် နှစ်ရဲ့အစ ကျောင်းများစွာဖွင့်ချိန်မှာ ယခု ကဲ့သို့ ကျောင်းအဆင့် တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ် နိုင်ခြင်းသည် ကျက်သရေရှိသည့်နေ့ တစ်နေ့ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ပညာသင်နှစ်အတွင်း ကယားပြည်နယ် မှာ ကျောင်းပေါင်း ၃၅ ကျောင်း အဆင့်တိုးမြှင့် ဖွင့်လှစ်ခွင့်ရခဲ့ပြီး အထက်(ခွဲ)အဖြစ်မှ အထက်အဖြစ် နှစ်ကျောင်း၊ အလကမှ အထက်(ခွဲ) အဖြစ်ပါးကျောင်း၊ မူလမှ အလက(ခွဲ) အဖြစ် လေးကျောင်း၊ အမကမှ မူလမှ အဖြစ် ၁၆ ကျောင်း၊ အမက(ခွဲ)မှ အမက အဖြစ် တစ်ကျောင်း၊ ကအက (ကိုယ့် အားကိုးကိုး)မှ အမက(ခွဲ) အဖြစ် ခုနှစ်ကျောင်း တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်ခွင့် ရရှိခဲ့ပြီး ယခု အထက်(ခွဲ)ဝါရီကော့ ကျောင်း အပါအဝင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုလို အဆင့် တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သည့်အတွက် ဝါရီ ကော့ခွဲနှင့် အနီးဝန်းကျင်ရှိ ကျေးရွာများမှ အထက်တန်းပညာ သင်ကြားလိုသူ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များသည် အခြားမြို့ရွာများသို့ သွားရောက်စရာမလိုဘဲ မိမိတို့အိမ်မှ တက်ရောက် သင်ယူနိုင်မည်ဖြစ် ကြောင်း ကျောင်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့

ကျိုင်းတုံ၌ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအထောက်အကူပြု လက်သမား၊ ပန်းရန်သင်တန်းဆင်း

ကျိုင်းတုံ ဇွန် ၄
ကျိုင်းတုံမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးလက်နေထိုင်ရေးအဖွဲ့အစည်းများ၏ လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်အတွက် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအထောက်အကူပြုသင်တန်းများကို ဖွင့်လှစ်ပေးလျက်ရှိရာ မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၌ လက်သမား၊ ပန်းရန်သင်တန်းဆင်းပွဲကို ဇွန် ၂ ရက်က ကျင်းပသည်။

အဆိုပါသင်တန်းကို ကျိုင်းတုံမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများမှ သင်တန်းသား ၄၀ တို့ တက်ရောက်ကြပြီး သင်တန်း၌ အခြေခံလက်သမားပညာ၊ သံကွဲကုန်ကရစ် တိုင်း၊ ခြံစည်းရိုးတိုင်နှင့် ကွန်ကရစ်အုတ်ခွေ ပြုလုပ်ခြင်းများ သင်ကြားပေးခဲ့သည်။ ကျိုင်းတုံခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများအတွက် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအထောက်အကူပြု အပ်ချုပ်စက် ချုပ်လုပ်ခြင်းသင်တန်းကိုလည်း ဇွန် ၁ ရက်က ဖွင့်လှစ်ပေး ခဲ့ရာ သင်တန်းသူ ၄၅ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျေးလက်ဒေသများတွင် ရက် ၁၀၀ စီမံချက်ဖြင့် အခြေခံလက်သမားသင်တန်းဖွင့်

တမူး ဇွန် ၄
ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အတွင်း ရက် ၁၀၀ စီမံချက်ဖြင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအထောက် အကူပြုသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ပို့ချလျက်ရှိရာ အခြေခံလက်သမားသင်တန်း (၁/၂၀၁၆)ကို မေလနောက်ဆုံးအပတ်မှစတင်ပြီး စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး တမူးမြို့နယ် အလှော်ကျေးရွာရှိ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးခန်းမ၌ မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ကြီးကြပ်မှုဖြင့် စတင်ဖွင့်လှစ် သင်ကြားပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ ပို့ချပေးလျက်ရှိရာ အလှော်ကျေးရွာ၊ အင်ဒိုင်းကျေးရွာ၊ ပန်းသာကျေးရွာ၊ မန်မော်ကျေးရွာ၊ ဝိတုတ်ကျေးရွာတို့မှ ကျေးလက်နေ ပြည်သူများ လာရောက်သင်ယူနေကြကြောင်း၊ ဇွန်လလယ်ပိုင်းတွင် ဒုတိယအသုတ်အနေဖြင့် တမူးမြို့နယ် ထင်းဇင်ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ရုံး၌ ထပ်မံပို့ချပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စိုးချမ်း(မုံရွာ)

တိုက်ကြီးမြို့နယ်၌ ရက် ၁၀၀ စီမံချက်ဖြင့် ကျွဲ၊ နွားများကို ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံ

တိုက်ကြီး ဇွန် ၄
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တိုက်ကြီးမြို့နယ် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန၏ ရက် ၁၀၀ စီမံချက်ဖြင့် အဖျောက်မြို့ တာဝန်ခံ ဒေါက်တာချစ်မြေကျော်နှင့် အဖွဲ့သည် ကျေးရွာများတွင် မွေးမြူ ထားသော ခိုင်းကျွဲ၊ ခိုင်းနွားများကို ကူးစက်ရောဂါများ မဖြစ်ပွားရန် ကြိုတင် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးလျက်ရှိရာ ဇွန် ၂ ရက်တွင် အင်းတရာ အစုကြီး ကျေးရွာမှ ကျွဲ၊ နွား ၁၅၀ ကို ဒေါ်သန်း ရောဂါနှင့် ပေါင်ပုပ်လက်ပုပ်ကာကွယ် ဆေး ထိုးနှံပေးခဲ့သည်။

ရက် ၁၀၀ စီမံချက်ကာလအတွင်း ကျေးရွာများတွင် ကျွဲ၊ နွား ၇၇၄ ကောင်ကို လည်ချောင်းကွဲရောဂါ၊ ဒေါ်သန်းရောဂါ ပေါင်ပုပ်လက်ပုပ် ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။



ထို့အပြင် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ များတွင် တစ်ပိုင်တစ်နိုင် မွေးမြူ ထားသော ဒေသကြက်အကောင် ၃၀၀ အား အိုင်တူးကြက်လည်လိမ်ကာကွယ် ဆေးထိုးပေးခြင်းနှင့် ဝက် ရပ်ကွက်များရှိ အိမ်မွေးမွေး ၄၅ အကောင် ၈၀ ကို ဝက်ဝမ်းကျကာကွယ် ဆေးထိုးပေးခဲ့သည်။ ဆက်လက်ပြီး အဖျောက်မြို့ပေါ် ထွန်းလှိုင်(မြိုင်)



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ရက် ၁၀၀ စီမံချက်

သတင်းဆောင်းပါး - တင်ဝင်းလေး (ကြည့်မြင်တိုင်)
သတင်းနှင့်စာတတ်ပုံ - မြင့်အောင် (စက်မှုဆေးဝါး)



ယနေ့ ရန်ကုန်မြို့၏ ယာဉ်ကြောကျပ်တည်းမှုမှာ တစ်နေ့တစ်နေ့ ပိုမိုဆိုးလာကာ ယာဉ်များ လမ်းမကြီးများပေါ်တွင် ရှေ့လှည်းမတိုးသာ၊ နောက်လှည်းမဆုတ်သာဖြင့် နှာရီပေါင်းများစွာ လမ်းမပေါ်တွင် အချိန်ကုန်နေကြရသည်။

ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၏ တာဝန်ရှိဌာနမှ “ဆေးမြီးတိုကစားနည်း” ဖြင့် လမ်းဘေးဝဲယာများကို ချပေးသော်လည်း ထူး မမြားနား။ ခုံးကျော်တံတားကြီးများ တစ်စင်းပြီးတစ်စင်း တည်ဆောက်ပြန် သော်လည်း ဇာတ်မင်းသားကြီး အာရွှေမန်းဦးတစ်မောင်၏ ဇာတ်သိချင်းတစ်ပုဒ်မှ စာသားကဲ့သို့ “ကျွန်တော်လေ ထိုနည်းလည်းကောင်း၊ ထိုနည်းလည်းကောင်း” ဆိုသကဲ့သို့ “လည်းကောင်း” မပြောင်းမလဲ ကျပ်မြဲအတိုင်းသာ ကျပ်လျက်ရှိ နေသည်။

ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း ထိန်းသိမ်းရေးအဖွဲ့တစ်ဦး၏ စကားဖြင့် ထပ်လောင်းဆိုရသော် ယာဉ်မောင်းသူအများစု၏ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း လိုက်နာမှု အလွန်အားနည်းမှုကြောင့်ဟုလည်း ဆိုရမည်ဖြစ်သည်။

မည်သို့ပင် သုံးသပ်ကြသည်ဖြစ်စေ၊ ဆိုကြသည်ဖြစ်စေ၊ လက်တွေ့ကွင်းဆင်း၍ ယာဉ်ကြောရှင်းလင်းရေးကို ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များကသာ အဓိကရှင်းလင်းပေး နေမှုကို မည်သူမျှ ငြင်းနိုင်ကြမည်မထင်ပေ။

အမှတ် (၂) ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ (၂) မှ ဒုတိယရဲမှူးကြီး အောင်ကိုဦးက “ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ကျွန်တော်တို့ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့အင်အားက ၁၀၀၀

နီးပါး ရှိပါတယ်။ ရန်ကုန်စည်ပင်နယ်နိမိတ်အတွင်းမှာ မီးပွိုင့်ပေါင်းက ၁၉၉ ခုရှိပါတယ်။ အချိုးချကြည့်မယ်ဆိုရင် တပ်ဖွဲ့ဝင်အင်အားက အများကြီးလိုနေပါသေးတယ်” ဟု ရှင်းလင်းပြောကြားပေးခဲ့သည်။

လေ့လာသုံးသပ်သူတို့၏ တွက်ချက်မှုအရ ရန်ကုန်မြို့တွင်ယာဉ်အစီးရေ ၇၀၀ ကို ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ဦးနှုန်းဖြင့် ထိန်းကျောင်းစောင့်ရှောက်ပေးနေရကြောင်း မှတ် ချက်ပြုဖူးသည်။

ယနေ့ အချိန်အခါသည် ရန်ကုန်စည်ပင်နယ်နိမိတ်အတွင်း ယာဉ်ကြောရှင်းလင်း ရေးမှာ ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအတွက်စိန်ခေါ်မှုတစ်ရပ်ဖြစ်နေသည်။ ထိုအတူ ယာဉ်မောင်းသူများ၊ ခရီးသွားပြည်သူများ၊ ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ်ကင်းရှင်း ရေးမှာလည်း ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ အဓိကတာဝန်တစ်ရပ်ဟုဆိုရမည်ဖြစ် သည်။ ထို့ကြောင့်ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းတိမ်းစောင်းမှုမရှိစေရန် ယာဉ်ထိန်း ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် မပြတ်သောသတိဖြင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြရသူများ ဖြစ်သည်။

ဆက်လက်၍ ဒုတိယရဲမှူးကြီး အောင်ကိုဦးက “ကျွန်တော်တို့တပ်ဖွဲ့ဝင်တွေအနေနဲ့ ယာဉ်ကြောရှင်းလင်းရေးအပြင် နေ့စဉ် ၂၄ နာရီပတ်လုံး ဖြစ်ပေါ်လာတဲ့ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း ဖောက်ဖျက်မှုတွေ၊ ယာဉ်တိုက်မှုတွေကို ဖော်ထုတ်ပြီးဥပဒေနဲ့အညီ ရုံးတင်တရားစွဲဆိုမှုတွေ ပြုလုပ်နေရပါတယ်။ နောက်အရေးကြီးဧည့်သည်လမ်းကြောင်း နဲ့ နိုင်ငံတော်အဆင်လမ်းကြောင်းတွေကိုလည်း မလွဲမသွေ ဆောင်ရွက်ပေးနေရပါ

တယ်” ဟု ရှင်းလင်းခဲ့သည်။

ရန်ကုန်စည်ပင်သာယာ နယ်နိမိတ်အတွင်း ယာဉ်ကြောအထူးကျပ်တည်းရာ နေရာ ၆၀ကျော်ရှိပြီးရှေ့ပြေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ မှီတိုင်းစနစ်ဖြင့် ရှင်းလင်းဆောင်ရွက် မှုကို ဆောလျင်စွာဆောင်ရွက်သည့်အပြင် အရှေ့အနောက်၊ တောင်-မြောက်နှင့် အမှတ်(၂) ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ရုံးမှ ထုတ်နုတ်ရုံးအဖွဲ့များအပြင် ယာဉ်ထိန်းသင်တန်း ကျောင်းတို့မှ သင်တန်းသားများကိုပါ နီးစပ်သည့် ယာဉ်ကြောကျပ်တည်းရာ နေရာများတွင် ရုံးတက်-ရုံးဆင်းချိန်တို့၌ ရှင်းလင်းမှုများပြုလုပ်ပေးလျက်ရှိနေ သည်။

အမှတ်(၂) ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ ဒုတိယရဲမှူးကြီးက “ကျွန်တော်တို့ ယာဉ်ထိန်း ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေနဲ့ ဒီပထမရက် ၁၀၀ စီမံချက်မှာ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်း ကမ်း ထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီဝင်များနဲ့ ပူးပေါင်းပြီး ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးမှုတွေ ပြုလုပ်ခဲ့ကြပါတယ်။ ခရိုင်အလိုက် ရဲတပ်ဖွဲ့များအနေနဲ့ မိမိတို့ခရိုင်အတွင်း လိုအပ်နေတဲ့ ပြုပြင်မှုတွေ၊ ဆေးရေးအမှတ်အသားကအစ ဖယ်ရှားသင့်တဲ့ ယာဉ်မှတ်တိုင်တွေ အပါအဝင် ပြုပြင်ရမယ့်ကိစ္စမှန်သမျှကို စုစည်းတင်ပြစေပြီး ယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့ (၂)ကတစ်ဆင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ထံ တင်ပြမှု တွေကို အစဉ်တစိုက် လုပ်လာခဲ့ပါတယ်။ ပြောင်းလဲသင့်တဲ့ ကိစ္စတွေပြောင်းလဲဖို့ အခွင့်ကျလာခဲ့ပါပြီ” ဟု ဆောင်ရွက်ထားမှု လုပ်ငန်းစဉ်များကိုပါ သိခွင့်ရခဲ့သည်။

တိုင်းဒေသကြီး ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ (၂)၏ ဆောင်ရွက်မှုအရ ရက် ၁၀၀ ၏ အစရက် များအတွင်း၌ပင် ယခင်အစိုးရလက်ထက်ကချထားခဲ့သော လမ်းလယ် ကွန်ကရစ် တုံးများအနက် မလိုအပ်သောနေရာများမှ ကွန်ကရစ်တုံးများကို ဖယ်ရှား ပေးနိုင်ခဲ့ခြင်း၊ ဖယ်ရှားသင်သောမှတ်တိုင်များကို ဖယ်ရှားပေးနိုင်ခြင်း၊ အနော်ရထာ လမ်းနှင့် မဟာဝန္တလမ်းမကြီးအကြားရှိ နှစ်လမ်းသွားဖြစ်သော ရွှေတိဂုံဘုရားလမ်း အား တစ်လမ်းမောင်းစနစ် ပြောင်းလဲသတ်မှတ်ပေးနိုင်မှုတို့မှာ ထင်သာမြင်သာသော ဆောင်ရွက်မှုတို့ဖြစ်ပါကြောင်း တင်ပြရေးသားလိုက်ရပါသည်။

ခုံးကျော်တံတားကြီးများ တစ်စင်းပြီးတစ်စင်း တည်ဆောက်ပြန်သော်လည်း ဇာတ်မင်းသားကြီး အာရွှေမန်းဦးတစ်မောင်၏ ဇာတ်သိချင်း တစ်ပုဒ်မှ စာသားကဲ့သို့ “ကျွန်တော်လေ ထိုနည်းလည်းကောင်း၊ ထိုနည်းလည်းကောင်း” ဆိုသကဲ့သို့ “လည်းကောင်း” မပြောင်းမလဲ ကျပ်မြဲအတိုင်းသာကျပ်လျက် -----

ထားဝယ်ခရိုင်အတွင်း ရက် ၁၀၀ စီမံချက်ဖြင့်လုပ်ငန်းများကွင်းဆင်းကြည့်ရှု

ထားဝယ် ဇွန် ၄

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်ရေးဦးစီးဌာန တနင်္သာရီတိုင်း ဒေသကြီး ထားဝယ်ခရိုင် ရေဖြူမြို့နယ် အတွင်းရက် ၁၀၀ စီမံချက်ဖြင့် ဆောင် ရွက်နေသော လုပ်ငန်းများအား တိုင်း ဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးလှထွေး၊ ထားဝယ်ခရိုင် ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီး မှူး ဦးဌေးသိန်းနှင့်တာဝန်ရှိသူများက ရေဖြူမြို့နယ် ဆင်ပုနစ်-နတ်တိုင်း လမ်း ပေါ်ရှိ ရှစ်ပေသစ်သားတံတား တည် ဆောက်ခြင်း၊ နတ်တိုင်း-ဆင်ပုနစ် မြေသားလမ်း (၀/၄) မိုင်ဆောင် ရွက်ခြင်း၊ သစ်တိုထောင့်၊ ကျောက်ဂှက် ကုန်းကျေးရွာများတွင် လက်တူးတွင်း တူးဖော်ခြင်း၊ သစ်တိုထောင့်ကျေးရွာ အပ်ချပ်စက် သင်တန်းသင်ကြားနေမှု စသည့်လုပ်ငန်းများကို ကွင်းဆင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။

ရေဖြူမြို့နယ်အတွင်း ရက် ၁၀၀



စီမံချက်လုပ်ငန်းများအနေဖြင့် မြေသားလမ်းကွန်ကရစ်တံတား ရှစ်ပေ၊ လက်တူးတွင်း ငါးတွင်း တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ခွင့်ပြုငွေကျပ် ၄၂ ဒသမ ၅ သန်းနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်း အပ်ချပ်စက်သင်တန်းအတွက် ငွေကျပ်ငါးသန်းခွင့်ပြုထားကြောင်း သိရသည်။

စိုးရွှေသွန်း-ထားဝယ်

ဂုဏ်ပြုချီးကျူးပွဲမင်္ဂလာကျင်းပ

မကွေး ဇွန် ၄

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး နတ်မောက်မြို့နယ် ထန်းပင်ကုန်းကြီးကျေးရွာ၊ ကန်စွယ်ရွာ အောင်မြေငြိမ်းချမ်း ကျွတ်ကျောင်းတိုက် သဒ္ဓမ္မသန္နိသုခအသင်းကြီးက ပဉ္စမအကြိမ် ပရိယတ္တိအခြေပြု ဗုဒ္ဓသာယာနာယဉ်ကျေးမှု နှုတ်ဖြေ ရေးဖြေစာမေးပွဲကြီးတွင် အောင်မြင်သူကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ဂုဏ်ပြုပွဲအခမ်းအနားကို ယင်းကျောင်း တိုက်၌ မေလ နောက်ဆုံးပတ်က အသင်းကြီး၏ အထွေထွေအကျိုးတော်ဆောင် ရန်ကုန်မြို့ပဟန်းမြို့နယ် မဟာဝိသုဒ္ဓါရုံရွှေကျင် တိုက်သစ်ကြီး၏ တိုက်အပ်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ သီရိကဉ္စနတ်ဝံသ (ပိဋကတ်နှစ်ပုံအောင်) မှ ဦးစီးကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်ပဟို သံယာဉ်ဆောင်ဆရာတော်၊ မြို့နယ်သံဃာနာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်ဆရာ တော်များ၊ ရှင်သာမဏေကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ၊ အလှူရှင်မိသားစုများ စုံညီစွာတက်ရောက်၍ ဂုဏ်ပြုပွဲတစ်ဖက်လွှာများနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အောင်သန်းထွန်း (နတ်မောက်)

ဗုဒ္ဓဘာသာယဉ်ကျေးလိမ္မာသင်တန်းဆင်းပွဲကျင်းပ

သီပေါ ဇွန် ၄

ဇွေရာသီကျောင်း ပိတ်ရက်ကာလအတွင်း သာသနာတော်ထွန်းကားပြန့်ပွားရေးနှင့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူလေးများ လိမ္မာရေးခြားရှိစေရေးကို ရည်ရွယ်လျက် ဖွင့်လှစ်ခဲ့သော ဗုဒ္ဓဘာသာယဉ်ကျေးမှုသင်တန်းဆင်းပွဲကိုဇွန် ၁ ရက်က ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်း သီပေါ မြို့ သာသနာ ၂၅၀၀ တိုက်သစ်မွှာရုံ၌ကျင်းပရာသင်တန်းမှူး ပဗာနနာယကဆရာတော်မြို့နယ် သံဃာနာယကအဖွဲ့အကျိုးတော်ဆောင်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တကောသလအရှင်သျှမြတ်က သင်တန်းဆင်းလက်မှတ် ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

စိုင်း (သီပေါ)

မြစ်ရေကမ်းခြေမှ

ဟင်္သာတမြေသို့

သတင်းဆောင်းပါး-မောင်မောင်မြင့်ဆွေ
ဓာတ်ပုံ-မောင်ချစ်ကြည်

ခရီး သွား ဆောင်းပါး

ရန်ကုန်မြို့မှ နံနက် ၄ နာရီခန့်ထွက်လာသော ကျွန်တော်တို့ ဟင်္သာတမြို့ရောက်ချိန် နံနက် ၉ နာရီခန့်ရှိပြီဖြစ်သည်။ မိုးဦးဖြစ်သော်လည်း မိုးမရွာ၊ လေမတိုက်သဖြင့် အိုက်စပ်စပ်ရှိနေသည်။ လမ်းခရီးတွင် တစ်ကြိမ်၊ နှစ်ကြိမ်ခန့်သာ ခေတ္တရပ်နားခဲ့ရာ ဟင်္သာတမြို့ရောက်ချိန်တွင် လူကန်းချည်နေသည်။ လမ်းဘေးရှိ လက်ဖက်ရည်ဆိုင်အတွင်း ရောက်ရှိချိန်၌ပင် မိုးကသံသယမဲ့ရွာလေသည်။ ဟင်္သာတမြို့က ကျွန်တော်တို့ကို မိုးဖြင့်ကြိုပြီဟုတွေးမိသည်။



ရန်ကုန်နှင့်ဟင်္သာတက ကီလိုမီတာ ၁၂၀ ကွာဝေးပြီး ဟင်္သာတနှင့် ပုသိမ်မြို့က ၁၂၇ ကီလိုမီတာဝေးသလို ဟင်္သာတနှင့်ညောင်တန်းက ကီလိုမီတာ ၇၀ ခန့်ဝေးကြောင်း သိရသည်။ ရန်ကုန်မြို့လှိုင်သာယာမြို့နယ်ရှိ အုပ်စုအစုအဝေး ပြေးကားစခန်းတွင် ရန်ကုန်-ဟင်္သာတ ခရီးစဉ်အား နေ့စဉ် နံနက် ၆ နာရီ၊ နေ့ချင်းပြန်ပြေးဆွဲနေသော ခရီးသည်တင် ကားများရှိသဖြင့် သွားလာသူတို့အဆင်ပြေသည်။ ကျွန်တော် တို့က မိတ်ဆွေတစ်ဦး၏ အကူအညီဖြင့် ဟင်္သာတမြို့သို့ ၎င်း၏မော်တော်ကားဖြင့်လိုက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ရာ အခက်အခဲမရှိ ရောက်ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

“ဟင်္သာတမြို့ဟင်္သာတမြို့က နာမည်ကြီးတယ်။ စားကြည့်” ဟု ဆိုသဖြင့် မုန့်ဟင်းခါးတစ်ပွဲမှာက စားကြည့်သည်။ ဟင်းရည်မပြစ်မကျ၊ ငါးစပ်များကလည်း ငါးချ၊ ငါးကျည်း များဖြင့်ချက်ထားသည်ဖြစ်ရာ ခံတွင်းလိုက်ပြီး စားကောင်း လေသည်။ မုန့်ဖတ်များကုန်သည်အထိ စားပြီးနောက် ဟင်းရည်ကိုမတောင်းရဘဲ အလိုက်သိစွာ လာထည့်ပေး သဖြင့် အံ့ဩရသည်။ ရန်ကုန်မြို့၌ မုန့်ဟင်းခါးဆိုင် အတော် များများမှာ ဟင်းရည်ကို ထပ်တောင်းမပေးသည်။ ပေးတော့ လည်းအနည်းငယ်သာ၊ အခုဟင်္သာတမြို့မှ မုန့်ဟင်းခါး ဆိုင်က ဟင်းရည်ပေါပေါများများထည့်ပေးသဖြင့် ကျေနပ် စရာဖြစ်သည်။ လက်ဖက်ရည်ဆိုင်တွင် မြန်မာမုန့်အချို့ ရပြီး မုန့်ဟင်းခါးပိတုစောင်းသဖြင့် လာရောက်စားသုံးသူ များအတွက် အဆင်ပြေသည်။

နံနက်စာ စားသောက်ပြီးနောက် ကျွန်တော်တို့ ဟင်္သာတမြို့တွင်းလှည့်လည်လေ့လာကြသည်။ ဟင်္သာတမြို့ အမည်မှာ မွန်ဘာသာမှ ဆင်းသက်လာခြင်းဖြစ်ပြီး ဟံသာဒို ဟုဆိုသည်။ အဓိပ္ပာယ်မှာ နန်းပင်ဟုဖြစ်ပြီး ရှေးယခင်က ဤနေရာဝန်းကျင်တွင် နန်းပင်များပေါက်ရောက်ခဲ့သည် ဟု ပြောဆိုကြသည်။ ဟင်္သာတမြို့ကို ကျိုက်ပတီဟုလည်း ခေါ်ဆိုခဲ့ကြကြောင်း သိရှိရသည်။ ကုန်းဘောင်ခေတ်ဦး ကာလတွင် မြန်မာဘုရင်များက ဟင်္သာတ၌မြို့သူကြီး တစ်ဦး ထားရှိအုပ်ချုပ်စေခဲ့သည်။ ဆင်ဖြူရှင်လက်ထက် တွင် မင်းရာဇာဗိုလ်က မြို့သူကြီးအဖြစ် အုပ်ချုပ်ခဲ့ပြီး ဘိုးတော်ဘုရားလက်ထက်၌ ဦးမြတ်သာထွန်းအား မြို့သူကြီးတာဝန်ပေးခဲ့သည်။ ဦးမြတ်သာထွန်း ပြီးနောက် ဦးပါရက မြို့သူကြီးဖြစ်ခဲ့ပြီး သာယာဝတီမင်း လက်ထက် တွင် ဟင်္သာတမြို့သူကြီးမှာ ဦးရွှေလူ ဖြစ်သည်ဟု မှတ်တမ်း များ၌ လေ့လာခဲ့ဖူးသည်ကို ပြန်တွေးနေမိသည်။

ဟင်္သာတမြို့တွင်းလမ်းများက အချို့ လမ်းကျယ်များ ရှိသော်လည်း လမ်းအများအပြားက ကျဉ်းသည်။ နေအိမ် အဆောက်အအုံများမှာ ပုံမှန်အားဖြင့် နှစ်ထပ်အိမ်၊ တစ်ထပ်အိမ်များသာဖြစ်သည်ကို တွေ့ရသည်။ လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေးကောင်းမွန်လာသည်နှင့်အမျှ ဟင်္သာတ မြို့လည်း တဖြည်းဖြည်းနှင့် တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးလာခဲ့သည်ကို

သတိပြုမိသည်။ ပုသိမ်-ဟင်္သာတရထားလမ်း ရှိသကဲ့သို့ မော်တော်ကားလမ်း၊ ရေကြောင်းလမ်းများနှင့်လည်း သွားလာ နိုင်သည်။ ရထားခရီးစဉ်အဖြစ် ကြိုခင်း-ဟင်္သာတ-ပုသိမ် သို့ သွားလာနိုင်ပြီး ခရီးမိုင် ၁၄၇ မိုင်ရှိသည်။

ကျွန်တော်တို့ ဟင်္သာတမြို့ရှိ ဦးပါရဘုရားဘက်သို့ ထွက်လာခဲ့သည်။ ရွှေရောင်ဝင်းပနေသော စေတီကို အဝေးကပင် ဖူးမြင်ရသည်။ ဟင်္သာတမြို့သူကြီး ဦးပါရက ၁၈၀၂ ခုနှစ်တွင် တည်ထားခဲ့သော သမိုင်းဝင်စေတီဖြစ်သည်။ ရင်ပြင် တော်ပေါ်ရောက်ရှိခဲ့ပြီးနောက် ဘုရားကိုဖူးမြော်ကာ လှည့်လည် ကြည့်ရှုလေ့လာခဲ့သည်။ ဘုရားဒါယကာ ဦးပါရကို အစွဲပြုကာ ဦးပါရဘုရားဟု အမည်တွင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ စေတီတော်၏ အမြင့်မှာ ဉာဏ်တော် ၄၉ တောင် ၂ မိုက်ခန့်ရှိပြီး စေတီ အောက်ခြေအကျယ်မှာ ၂၇ တောင် ဖြစ်လေသည်။ ဦးပါရ စေတီ၏ ငှက်ပျောဖူးအတွင်း အပေါ်ပိုင်းတွင် ကြေးပုရပိုက် တစ်ဆူရှိကြောင်း သိရသည်။ ဦးပါရစေတီ၏ အထက်ပစ္စယာ တွင် အရန်စေတီငယ်များ တည်ထားပြီး ရွှေချထားသဖြင့် ကြည့်ညိုသပ္ပာယ်စရာအတိုဖြစ်နေသည်။ ရင်ပြင်တော်ပေါ် တွင် ကြောပြားခင်းထားသဖြင့် သန့်ရှင်းလျက်ရှိရာ ဘုရားဖူး များအတွက် စိတ်ကြည်လင်စရာဖြစ်ပြီး ဖူးမြော်ရသည်မှာ အဆင်ပြေသည်။ စေတီအောက်ခြေတွင် လိုဏ်ဂူသဖွယ် ပြုလုပ်ထားသဖြင့် ထူးခြားပြီး စေတီပရဝဏ်အတွင်း သစ်ပင်များ စိုက်ပျိုးထားသဖြင့် စိမ်းစိုအေးချမ်းနေသည်။ ရင်ပြင်တော် ပေါ်တွင် ဘုရားဖူးတစ်ဦးစ နှစ်ဦးစကို တွေ့မြင်ရသည်။ မိုးရာသီ အဝင်မီလားမသို့ ပြည်တွင်းဘုရားဖူးများ ကျပါးသွားသည်ကို သတိပြုမိသည်။

ဟင်္သာတမြို့သည် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဒုတိယ အကြီးဆုံးမြို့တစ်မြို့ဖြစ်ကြောင်း အဓိကမှာ ဆန်စပါးစိုက်ပျိုး ခြင်းနှင့် ဆန်စက်လုပ်ငန်းများအပြင် အရောင်းအဝယ်လုပ်ငန်း များလည်း လုပ်ကိုင်ကြကြောင်း အတူလိုက်ပါလာသူ ဟင်္သာတ မြို့သူများ ကိုအေးထွန်းက ပြောသည်။ သူ့ကိုယ်တိုင်လည်း ဆန်စက်ပိုင်ရှင်တစ်ဦးဖြစ်ရာ မိဘဘိုးဘွားလက်ငုတ်လက်ရင်း ဖြစ်သည့် ဆန်စက်လုပ်ငန်းကို ဦးစီးဦးဆောင် လုပ်ကိုင်နေသူ ဖြစ်သည်။ ဟင်္သာတခရိုင်အတွင်း ပြီးခဲ့သည့်နှစ်က ရာသီဥတု ရိုက်ခတ်သဖြင့် ဆန်စပါးအထွက်နှုန်းများ လျော့ကျခဲ့ပြီး ဆန်စက်လုပ်ငန်းအချို့ ထိခိုက်မှုရှိခဲ့သည်ဟုလည်း ပြောပြ သည်။

ကျွန်တော်တို့ ဦးပါရဘုရားမှ ပြန်ထွက်ခဲ့ပြီး ရွာမလမ်းမှ တစ်ဆင့် ဟင်္သာတဘူတာဘက်သို့ သွားရောက်ခဲ့သည်။ ဟင်္သာတမြို့သည် ရထားခရီးစဉ်ဖြင့်လည်း အလွယ်တကူ လာရောက်ရှိရသည်ဖြစ်ရာ ဘူတာအတွင်း ခရီးသည်များ ရထားစောင့်ဆိုင်နေသည်ကို တွေ့ရသည်။ ပုသိမ်-ဟင်္သာတ ရထားလမ်းပိုင်းက ဘူတာပေါင်း ၂၄ ဘူတာရှိပြီး ဟင်္သာတ- ကြိုခင်းရထားလမ်းပိုင်းက ဘူတာပေါင်း ၁၉ ဘူတာရှိသည်။ ပုသိမ်ဘက်မှ ရထားဖြင့်လာလျှင် နိဗ္ဗာန်၊ နတ်မှော်တို့ပြီးလျှင်

ဟင်္သာတဘူတာသို့ရောက်ပြီး ဟင်္သာတမှအထွက် တာဂူ၊ ဘုရားကုန်းတို့မှ ကြိုခင်းမြို့သို့ ရထားခရီးစဉ်ဖြင့် သွားလာနိုင် သည်။ ကြိုခင်း-ဟင်္သာတ-ပုသိမ်သည် ရထားသံလမ်း မိုင် ၁၉၀ ဒသမ ၇၀ ရှိပြီး ဘူတာပေါင်း ၄၂ ဘူတာရှိကြောင်း သိရ သည်။ ဘူတာအတွင်း ကုန်ပစ္စည်းများ၊ ခရီးသည်များ၊ လာရောက်ကြိုဆိုသူများဖြင့် စည်ကားနေသည်။ ပုသိမ်ဘက် မှ ရထားဆိုက်ရောက်တော့မည်ဖြစ်ရာ ခရီးသည်များ လှုပ်လှုပ်ရွရွဖြင့် ဟန်တပြင်ပြင် ဖြစ်နေသည်ကို တွေ့ရသည်။ ရန်ကုန်-မန္တလေး၊ ရန်ကုန်-မော်လမြိုင်၊ သာစည်-ရွှေညောင် စသည့် ရထားခရီးစဉ်အတော်များများကိုစီးပြီး ခရီးသွားခဲ့ ဖူးသော်လည်း ပုသိမ်-ဟင်္သာတ-ကြိုခင်း ရထားခရီးစဉ်ကိုတော့ တစ်ကြိမ်မျှမစီးဖူးသေး။ တစ်ချိန်ချိန်တွင် စီးခွင့်ကြုံမည်ဟု စိတ်ထဲတေးမှတ်ထားမိပါသည်။

မကြာမီရထားဆိုက်ရောက်လာရာ ဆင်းသူ၊ တက်သူ များဖြင့် ဟင်္သာတဘူတာသည် လှုပ်လှုပ်ရှားရှားဖြစ်သွားသည်။ ရထားက မိနစ်ပိုင်းမျှသာ ရပ်နားသည်ဖြစ်ရာ ကုန်ပစ္စည်းများ ကို အပြေးအလွှားတင်ကြ၊ ရထားပေါ် တက်ကြ၊ ဆင်းကြ နှင့် ဘူတာမြင်ကွင်းက အသက်ဝင်နေသည်။ ခဏမျှအကြာ ရထားထွက်ခွာသွားရာ ဘူတာသည်လည်း ပြန်လည် တိတ်ဆိတ်သွားသည်။ ကျွန်တော်တို့က ဟင်္သာတဘူတာမှ ပြန်ထွက်လာခဲ့သည်။

ဟင်္သာတမြို့သည် ဧရာဝတီမြစ်ကမ်းပေါ်တွင် တည်ရှိ သည့်ဖြစ်ရာ ရေလမ်းခရီးလည်းသွားလာအသုံးပြု၍ ရသည်။ ကျွန်တော်တို့ကမ်းနားဘက်သို့သွားရောက်ခဲ့ရာ တသွင်သွင် စီးဆင်းနေသော ဧရာဝတီမြစ်ရေပြင်ကို တွေ့ရသည်။ စက်တပ် ရေယာဉ်ငယ်များ၊ ငါးဖမ်းစက်လှေများက မြစ်ရေပြင်တွင် သွားလာခတ်မောင်းနေကြသည်။ ဧရာဝတီမြစ်သည် ပဲခူး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအကြား ဖြတ်သန်း စီးဆင်းပြီးနောက် ဟင်္သာတမြို့အနီးမှစတင်ကာ ဧရာဝတီ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းသို့ စတင်စီးဝင်ခြင်းဖြစ်သည်။ ဟင်္သာတမြို့အထက်နားတွင် မြစ်လက်တက်အဖြစ် ငဝန်မြစ် စတင်ဖြစ်ပေါ်ကာ အခြားမြစ်လက်တက်များအဖြစ် ပုသိမ်မြစ်၊ သက္ကယ်သောင်မြစ်၊ ရွှေမြစ်၊ ပြန်မလော့မြစ်၊ ဘိုကလေး မြစ်၊ ဖျာပုံမြစ်၊ တိုးမြစ်တို့ ဖြာထွက်စီးဆင်းကာ ကပ္ပလီ ပင်လယ်အတွင်း စီးဝင်ခြင်းဖြစ်သည်။

ဟင်္သာတမြို့ဧရာဝတီမြစ်ကမ်းတွင် ခေတ္တရပ်ရန် လေ့လာ ကြည့်စဉ် လယ်တီဆရာတော်ဘုရားကြီးကို သတိရစိတ် ဖြစ်မိသည်။ လွန်ခဲ့သည့် ၁၂၆၈ ခုနှစ်က ဟင်္သာတခရိုင် အတွင်း မိုးခေါင်ခဲ့ရာ ဒေသခံပြည်သူအများအပြား ဘေးဒုက္ခ ကြုံတွေ့နေကြသည်။ ဓလေ့ထုံးတမ်းအရ အမျိုးမျိုးသော နည်းလမ်းများဖြင့် ကြိုးစားခဲ့သော်လည်း မိုးရွာသဖြင့် လယ်တီဆရာတော်ကြီးအား ပင့်ဆောင်ကာ မိုးရွာစေရန် လျှောက်တင်ခဲ့ရာ ဆရာတော်ကြီး ဟင်္သာတဆိပ်ကမ်း ဆိုက်ကပ်လုအချိန်တွင်ပင် ထူးခြားစွာ မိုးရွာသွန်းခဲ့ရာ

ဟင်္သာတဝန်းကျင်ပြည်သူများ ဘေးဒုက္ခကင်းဝေးခဲ့ကြရ သည်ကို ပြန်ပြောင်း တွေးမိရင်း ဆရာတော်ကြီး၏ ပညာ ဂုဏ်၊ သီလဂုဏ်၊ သမာဓိဂုဏ်တို့ကို ကြည်ညိုစိတ်ပွားနေ မိသည်။

ဟင်္သာတမြို့ကမ်းနားမှနေ၍ ကျွန်တော်တို့ မြို့သူကြီး ဘုရားဆီသို့ ထွက်လာခဲ့ကြသည်။ ဟင်္သာတမြို့သည် စက်ဘီး၊ ဆိုင်ကယ်စီးသူများပြီး လမ်းတိုင်း စက်ဘီး၊ ဆိုင်ကယ်၊ ကားများစီးနင်း၊ မောင်းနှင်သွားလာနေကြသည်ကို တွေ့ရ သည်။ မနော်ဟရီလမ်းဘက်မှ ဝင်လာခဲ့ကြရာ မကြာမီ မြို့ သူကြီးဘုရားသို့ ရောက်ရှိခဲ့ကြသည်။ မြို့သူကြီးဘုရား သည် ဟင်္သာတမြို့တွင် တန်ခိုးကြီးစေတီတစ်ဆူဖြစ်ရာ ဘုရားဖူးများအတွက် ဟင်္သာတမြို့ရောက်လျှင် မဖြစ်မနေ သွားရောက်ဖူးမြော်ကြသည့် စေတီတစ်ဆူလည်းဖြစ်သည်။ မြို့သူကြီးဘုရားသို့ ကျွန်တော်တို့ ရောက်ခဲ့သည်။

ရွှေရောင်လွှမ်းနေသော မြို့သူကြီးဘုရားက ကြည့်ညို ဖွယ်ရာအတို ဖြစ်နေသည်။ ရင်ပြင်တော်ရှိ စေတီခြေရင်း လေးထောင့်တွင် စေတီငယ်များတည်ထားပြီး ပြုတ်တိုင် တစ်ခုနှင့်တစ်ခုအကြား၌ ပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်တစ်ဆူစီကိုလည်း ဖူးတွေ့ရသည်။ အတန်ငယ်အမြင့်တွင် တပ်ဆင်ထားသော မီးဆလိုက်များကြောင့် ညအချိန်များတွင် မြို့သူကြီးစေတီ ကို မီးဆလိုက်ထိုးပြီး အလင်းရောင်ဖြင့် ပူဇော်ထား ကြောင်း သိရသည်။ မြို့သူကြီးဘုရားကို ဟင်္သာတမြို့သူကြီး ဦးမြတ်သာထွန်းက ၁၇၈၆ ခုနှစ်တွင် ယခုလက်ရှိ ရွှေကူ တောင်အရပ်တွင် တည်ထားကိုးကွယ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ စေတီဉာဏ်တော်အမြင့်မှာ ၄၉ တောင်ရှိပြီး စေတီအခြေမှာ အတောင် ၄၀ ရှိကြောင်း သိရသည်။ မြို့သူကြီးဘုရားကို လှည့်လည်ဖူးမြော်ပြီးနောက် ပြန်ထွက်လာခဲ့သည်။

ဟင်္သာတမြို့တွင် ရှေးဟောင်းဘုရားများရှိသည်။ ကျော်ထင်အနောက်ရထားဘွဲ့ခံ မြန်အောင်မြို့သူကြီး ဦးပုက ၁၈၁၅ ခုနှစ်တွင် တည်ထားခဲ့သော ငါးမျက်နှာဘုရား၊ ၁၉၁၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီလ ၂၆ ရက်နေ့တွင် စတင်အုတ်မြစ်ချ တည်ထားခဲ့သည့် ဆယ်ထပ်ကြီး ပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်တို့ လည်း တည်ရှိနေသည်။ ဟင်္သာတမြို့ ပညာဉာဉ်မြောက် ရပ်ကွက်အတွင်း တည်ရှိသော မြစ်ကွေ့ကျောင်းတိုက် သည်လည်း ပုဒ္ဓစာပေကျမ်းတတ်အကျော် ဆရာတော်များ ထွက်ရှိရာ နာမည်ကြီးကျောင်းတိုက်လည်း တည်ရှိနေ သည်။

ဟင်္သာတမြို့တွင်းလှည့်လည်လေ့လာစဉ် အမျိုးသား ပညာဝန် ဦးဖိုးကျားကိုသတိရမိသည်။ ဟင်္သာတမြို့အနီး နိဗ္ဗာန်ရွာဇာတိ ဦးဖိုးကျားသည် ချိုမြစ်စိတ်ဓာတ်ပြင်းထန် သူ၊ ဆရာပီသသော ကျောင်းဆရာ၊ အမျိုးတာသားသာသနာ ကို စောင့်ရှောက်သည့်ပုဂ္ဂိုလ်၊ နောင်လာနောက်သားတို့ အတွက် တိုးတက်သောအယူအဆနှင့် သင်ခန်းစာများ ကို ကိုယ်တွေ့ဖြစ်ရပ်များမှတစ်ဆင့် စာပေဖြင့်ဖော်ပြပေးခဲ့ သူတစ်ဦးအဖြစ် လေးစားထိုက်သူတစ်ဦးဖြစ်သည်။ ထိုသို့ လေးစားဂုဏ်ပြုထိုက်သူဖြစ်ရာ ဦးဖိုးကျား နေထိုင်ခဲ့သော ရန်ကုန်မြို့ကန်တော်ကလေးအရပ်တွင် ဦးဖိုးကျားထူထောင် ခဲ့သော မြန်မာ့ဂုဏ်ရည်ပုံနှိပ်စက်ကိုအစွဲပြုပြီး မင်္ဂလာ တောင်ညွန့်မြို့နယ် ကာလဘတ်လမ်းကို မြန်မာ့ဂုဏ်ရည် လမ်းဟု ပြောင်းလဲခေါ်ဝေါ်ခဲ့သည်။ ထို့အပြင် ဦးဖိုးကျား နေထိုင်ခဲ့သောကန်တော်ကလေးရပ်ကွက်အတွင်းရှိလမ်းကို ဦးဖိုးကျားလမ်းအဖြစ် ဂုဏ်ပြုအမည်ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဦးဖိုးကျားအကြောင်းတွေးနေရာမှ ဟင်္သာတမြို့အနီး ညောင်ပင်ရွာဇာတိဖြစ်သော ကောလိပ်ဂျင်နေဝင်း၊ ယုန်သလင်းရွာဇာတိ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင် မန်းဘခိုင်၊ ကွင်းကောက်ရွာဇာတိ ဝိဇ္ဇာရသင်ချစ်မောင်၊ ဟင်္သာတ ဦးမြစသည်တို့မှာလည်း မြန်မာ့သမိုင်းတွင် ထင်ရှားသော ပုဂ္ဂိုလ်များအဖြစ် သတိတရရှိနေမိပြန်သည်။ ဟင်္သာတမြို့ တွင် အတူယူအားကျဖွယ်ရာကောင်းသည့် အချက်မှာ တစ်နှစ်ပတ်လုံး ဆွမ်းလောင်းပွဲ ကျင်းပနိုင်ခြင်းပင်ဖြစ် သည်။

ဟင်္သာတမြို့တွင် သက္ကရာဇ် ၁၂၆၄ ခုနှစ်မှ စတင်ကာ သုံးပင်ကွင်းရပ်ရှိ ဘုရားငါးဆူဝင်းအတွင်း ဆွမ်းချက် လောင်းလှူမှုကို တနင်္ဂနွေနေ့တိုင်း စတင်ခဲ့ရာမှ ယခုအခါ တစ်ပတ်လုံးနေ့စဉ်ချက်ဆက်နှင့် နှစ်လုံးပတ်ဆွမ်းလောင်း လှူပွဲကိုပြုလုပ်နိုင်ခဲ့ရာ ယခုအခါနှစ်ပေါင်း ၁၀၀ ကျော် ရှိခဲ့ပြီဟုသိရသဖြင့် သဒ္ဓါတရားဖြင့် ကုသိုလ်စိတ်ပွားများရ သည်မှာ အမှန်ပင်။ အလှူရေစက် လက်နှင့်မကွာသည့် ဟင်္သာတမြို့သူမြို့သားများပင်ဖြစ်သည်။

ဟင်္သာတမြို့တွင်းလှည့်လည်လေ့လာနေရာမှ ညနေ ၃ နာရီရှိပြီဖြစ်ရာ ရန်ကုန်ပြန်ရန်ပြင်ရသည်။ နေ့ချင်းပြန် ခရီးလာရောက်သည်ဖြစ်ရာ ခရီးစဉ်တစ်ခုအဖြစ် အချိန်ရ သမျှလေ့လာခဲ့ခြင်းဖြစ်၍ မနှစ်စပ်၊ အချိန်ရလျှင်တစ်ခေါက် ထပ်လာပြီး လေ့လာချင်စိတ်ရှိနေသေးသည်။ အခုတော့ ရန်ကုန်သို့ ပြန်ရပေဦးမည်။

တစ်ခါတုန်းက နယ်စပ်ဒေသမှာ (၁၆)

မြင့်စိုး (နတလ)

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ရက်ပေါင်း ၁၀၀ အတွင်း ပြည်သူများ၏ လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးရာတွင် လုပ်ငန်းစဉ်(၉)ရပ် ချမှတ်၍ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲအောင်က ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် သတင်းစာများမှတစ်ဆင့် ပြည်သူလူထုထံ ရှင်းလင်းချပြခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်(၉)ရပ်ထဲမှ ဆဋ္ဌမလုပ်ငန်းစဉ်မှာ နယ်စပ်ဒေသများတွင် နေထိုင်လျက်ရှိကြသော တိုင်းရင်းသား သွေးချင်းများကို နေပြည်တော်သို့ဖိတ်ကြားခေါ်ယူ၍ လေ့လာရေးခရီးစဉ်များ စီစဉ်ပို့ဆောင်ပေးရန်ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာ့သွေးချင်း မတူသော၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်ချင်းမတူသော၊ နေရပ်

နိုင်ငံတော်အစိုးရသစ်လက်ထက် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက ပထမဆုံးဖိတ်ကြားခေါ်ယူမည့် တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့များမှာ ကရင်ပြည်နယ် ကြာအင်းဆိပ်ကြီး၊ မြဝတီ၊ ကော့ကရိတ်၊ လှိုင်းဘွဲ့နှင့် ဘားအံမြို့နယ်များမှ ကရင်တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူ ၂၅ ဦး၊ ပလောင်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ နမ့်ဆန်နှင့် မန်တုံမြို့နယ်များအတွင်းမှ ပလောင်တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူ ၂၅ ဦး၊ နေကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ ရွာငံနှင့် ပင်းတယမြို့နယ်များအတွင်းမှ နေတိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူ ၂၀ စုစုပေါင်း ၇၀ တို့ဖြစ်ပါသည်။ တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့များ ရောက်ရှိလာချိန်တွင် တည်းခိုနေထိုင်ရေး ကိစ္စအဝဝတို့အတွက် ကြိုတင်ညှိနှိုင်းစီစဉ်ထားရှိပြီး ဖြစ်ပါသည်။ နေပြည်တော်တွင် ရောက်ရှိနေထိုင်စဉ် ဥပဒေနှင့်စေတီတော်မြတ်ကြီးကို ဖူး

ဖြစ်ပါသည်။ ယင်းအပြင် ဓာတုဆေးဝါးကင်းလွတ် ဩဂဲနစ်စိုက်ခင်းများဆီသို့လည်း ရောက်ရှိမည်ဖြစ်ပါသည်။ ဤမျှမကသေးပါ။ ကချင်၊ ကယား၊ ကရင်၊ ချင်း၊ ဝမာ၊ မွန်၊ ရခိုင်၊ ရှမ်းတည်းဟူသော တိုင်းရင်းသားသွေးချင်းများ၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ဓလေ့ထုံးစံများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအလိုက် အထိမ်းအမှတ်များ၊ လူမှုစီးပွားဘဝ အခြေအနေများကို တစ်နေရာတည်းတွင် တစ်စုတစ်စည်းတည်း ကြည့်ရှုလေ့လာနိုင်သော အမျိုးသားအထိမ်းအမှတ်ဥယျာဉ်သို့လည်းကောင်း၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး၊ တောရိုင်းတိရစ္ဆာန် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ဆက်သွယ်လေ့လာနိုင်သော နေပြည်တော်တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ်သို့လည်းကောင်း၊ ရုပ်မြင်သံကြား ရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်ပုံအဆင့်ဆင့်နှင့် တိုင်းရင်းသား

မြို့နယ်ချင်း မတူသော၊ ပြည်နယ် / တိုင်းဒေသကြီးချင်းမတူသော၊ နေရပ်ဒေသအသီးသီးမှ တိုင်းရင်းသားသွေးချင်းများသည် ခရီးစဉ်ကာလအတွင်း အတူတကွ ရင်းနှီးချစ်ကြည်စွာ နေထိုင်ကြရင်းဖြင့် လူမျိုးတစ်မျိုး၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုဓလေ့ထုံးစံများကို အခြားလူမျိုးများက တွေ့မြင်လေ့လာ သိရှိခွင့်ရမည်



အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ရန်ကုန်မြို့သို့ လာရောက်လေ့လာစဉ် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့အထိ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ဖူးကြသည်။ RCSS/ SSA မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရွတ်ဆစ်၏ ဆွေးနွေးသွေးချင်းများ အခြေချနေထိုင်ရာ ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ပိုင်း ကျိုင်းတောင်း / ကျိုင်းခမ်းဒေသမှ ရှမ်းတိုင်းရင်းသား ရှမ်းတိုင်းရင်းသူ ၅၁ ဦးသည် ၂၀၀၈ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ၌ လေ့လာရေးခရီး ရောက်ရှိလာကြရာ ရွှေတိဂုံစေတီတော် မြတ်ကြီးနှင့် တန်ခိုးကြီးဘုရားများ ဖူးမြော်ကြည့်ရှုခြင်း၊ လေ့လာကြည့်ရှုစရာနေရာများကို ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ခြင်းတို့အပြင် မျက်စိဆေးရုံကြီးတွင် ဆေးရုံအုပ်ကြီးဦးချစ်ကြည်နှင့် ဆရာဝန်၊ ဆရာမများက မျက်စိစမ်းသပ်မှုများပြုလုပ်ပေးခြင်း၊ မျက်မှန်များပြုလုပ်ပေးခြင်းတို့ကြောင့် သူတို့တစ်တွေ ကျေးဇူးတင်ခဲ့ကြသည်။ ဒေသအခေါ် တက်ဘုံအန်ဟုခေါ်သော ကျိုင်းတောင်း ရေတံခွန်ကြီးမှ ရေအားလျှပ်စစ်ထုတ်ယူသုံးစွဲနိုင်ရေး ဆန္ဒပြင်းပြခဲ့ကြရာ တိုင်းတာရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ အဆင့်ဆင့်ဆောင်ရွက်ပြီးနောက် ၂၀၀၉ခုနှစ်တွင် တစ်နှစ်လျှင် ကီလိုဝပ်နာရီ သန်းပေါင်း ၃၇၇ ဒသမ ၆ သန်း ထုတ်လုပ်သုံးစွဲနိုင်သော ရေအားလျှပ်စစ်စက်ရုံ တစ်ရုံပေါ်ပေါက်လာခဲ့သည်။ ၁၉၉၈ ခုနှစ်ခန့်တွင် မောင်တောဒေသမှ ရောက်ရှိလာသည့် လေ့လာရေးအဖွဲ့၌ ပန်းရှင်ထွီးဟု အမည်ရသည့် ကျောင်းသူလေးတစ်ဦးပါဝင်လာပြီး ၎င်း၏မျက်လုံးတစ်ဖက် ခွဲစိတ်ကုသနိုင်ရေးအတွက် မျက်စိအထူးကု ဆရာဝန်ကြီး ဦးကညွန့်ထံ ပြသပေးခဲ့ဖူးသည်ကိုလည်း အမှတ်ရမိပါသည်။ တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီး မေတ္တာ / တောင်သုံးလုံးနှင့် မောင်တောင်ဒေသများမှ လေ့လာရေးအဖွဲ့ဝင်များ လာရောက်စဉ်ကာလ၌ မေတ္တာကျေးရွာကို မြို့အဆင့် ဖြစ်စေလိုကြောင်း ရင်ထဲကဆန္ဒတွေ ဖွင့်ဟပြောပြခဲ့ဖူးကြသည်။ ယနေ့တော့ မေတ္တာရွာသည်လည်း ထည်ထည်ပါဝါ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာခဲ့ပေပြီ။ ထိုအဖွဲ့တွင် မွေးချင်းမောင်နှမ ၁၃ ယောက်တို့ပါရှိသော နော်ဆာရင်းအိမ်အမည်ရှိ ကရင်တိုင်းရင်းသူ လေးတစ်ဦး၊ အရပ်သုံးပေကျော်ကျော်လေးသာရှိသော ကရင်တိုင်းရင်းသားလေး မောင်စောအယ်က လိုထူးတို့ ပါဝင်ကြသည်။ ၎င်းတို့အဖွဲ့ ပြန်သွားပြီးနောက် “မေတ္တာအရပ်ဆီမှ လာသော” ဟု အမည်ပေးထားသည့် ဆောင်းပါးတစ်ပုဒ် အမှတ်တရ ရေးခဲ့ဖူးပါသည်။ ယခုလည်း မကြာမီကာလ၌ ကရင်၊ ပလောင်နှင့် ဓနတိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူများ နေပြည်တော်သို့ ရောက်ရှိလာကြပေဦးမည်။ ရင်းနှီးချစ်ကြည်စွာ အတူတကွ သွားလာနေထိုင်ကြပါမည်။ ၎င်းတို့သည် ယင်းဒေသအတွက် အမှတ်တရများစွာကို ယူဆောင်သွားမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ အမှတ်တရများစွာကိုလည်း ချန်ရစ်ခဲ့ကြပါလိမ့်မည်။ သေချာတာတစ်ခုကတော့ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ပန်းရနံ့တွေ ထုံမွှမ်းသင်းပျံ့လို့နေမည်မှာ အမှန်ပင်။

ဒေသအသီးသီးမှ တိုင်းရင်းသားသွေးချင်းများသည် ခရီးစဉ်ကာလအတွင်း အတူတကွရင်းနှီးချစ်ကြည်စွာ နေထိုင်ကြရင်းဖြင့် လူမျိုးတစ်မျိုး၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ဓလေ့ထုံးစံများကို အခြားလူမျိုးများက တွေ့မြင်လေ့လာ သိရှိခွင့်ရမည်။ အချင်းချင်းဖလှယ်ခွင့်ရမည်။ ထို့အပြင် မိမိတို့တိုင်းရင်းသားအား လုံးသည် ရှေးနှစ်ပေါင်းများစွာကပင် အမိနိုင်ငံတော်ကြီးအတွင်း အေးအတူပူအမျှ ဥမကွဲသိုက်မပျက် အတူလက်တွဲ

မြော်ခွင့်ရမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ သတ္တသတ္တာဟ မဟာဗောဓိစေတီတော်နှင့် သံဓဇနိယလေးဌာနတို့ သို့လည်းကောင်း၊ မဟာသကျရသီ ရပ်တော်မူရပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးသို့လည်းကောင်း ပို့ဆောင်ဖူးမြော်စေပါမည်။ နေပြည်တော်တွင် ကြည့်ရှုလေ့လာစရာ နေရာဌာနများကလည်း အသင့်ရှိနေပါသည်။ နိုင်ငံတော်အတွက် အရေးကြီးကိစ္စရပ်များကို အဆုံးအဖြတ် ပေးနေသော ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကျင်းပနေပုံများကိုလည်းကောင်း၊ ပရိုင်းမိတ်

ဘာသာ ထုတ်လွှင့်မှုတို့ကို လေ့လာနိုင်မည့် မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား၊ မြဝတီရုပ်မြင်သံကြားတို့သို့လည်းကောင်း၊ တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူများ အပန်းဖြေနားနေကြည့်ရှုခံစားနိုင်မည့် နေပြည်တော် ရေပန်းပွဲဥယျာဉ်သို့လည်းကောင်း၊ ဒေသထွက်ကုန်နှင့် အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ဝယ်ယူနိုင်ရန်အတွက် ဈေးများသို့လည်းကောင်း စီစဉ်ပို့ဆောင်ပေးမည် ဖြစ်ပါသည်။

မကြာမီကာလ၌ ကရင်၊ ပလောင်နှင့် ဓနတိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူများ နေပြည်တော်သို့ ရောက်ရှိလာကြပေဦးမည်။ ရင်းနှီး ချစ်ကြည်စွာ အတူတကွ သွားလာနေထိုင်ကြပါမည်။ ၎င်းတို့သည် ယင်းဒေသအတွက် အမှတ်တရများစွာကို ယူဆောင်သွားမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ အမှတ်တရများစွာကိုလည်း ချန်ရစ်ခဲ့ကြပါလိမ့်မည်။ သေချာတာတစ်ခုကတော့ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ပန်းရနံ့တွေ ထုံမွှမ်းသင်းပျံ့လို့နေမည်မှာ အမှန်ပင်

နေထိုင်လျက်ရှိကြသည်ဟူသော အသိ၊ အတွေးအမြင်တို့နှင့် အတူ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ခိုင်မာ ထွန်းကားပြန်ပွားလာစေရန်ကိုလည်း ရည်ရွယ်ပါသည်။ ယင်းအပြင် လေ့လာရေးခရီးစဉ်များမှရရှိသော အသိပညာ ဗဟုသုတများကို မိမိတို့ရပ်ရွာဒေသအကျိုးအတွက် ပြန်လည် ဝေမျှအသုံးချနိုင်သကဲ့သို့ နိုင်ငံတော်၏ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများကိုလည်း မျက်ဝါးထင်ထင် ကြည့်ရှုလေ့လာခွင့်ရမည်ဖြစ်ပေသည်။

နှင့် ကျောက်ဖြစ်ရုပ်ကြွင်းပြခန်းမှသည် မြန်မာ့လက်မှု အနုပညာပြခန်းနှင့် အာဆီယံပြခန်းများအထိ စနစ်တကျခင်းကျင်းပြသထားသော အမျိုးသားပြတိုက်ကြီးကိုလည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို အသက်ပေး၍ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်နေသော တပ်မတော်အကြောင်း သိကောင်းစရာ ကြည်း၊ ရေလေပြခန်းများနှင့် လက်ရုံးတပ်ဖွဲ့ပြခန်းများကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ခင်းကျင်းပြသထားသည့် တပ်မတော်စစ်သမိုင်းပြတိုက်ကြီး သို့လည်းကောင်း၊ လေ့လာခွင့်ရအောင် စီစဉ်ဆောင်ရွက်သွားမည်

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန၏ ပြည်သူ့အတွက် ရက် ၁၀၀ စီမံချက်နှင့်အတူ ပြန်လည်ပေါ်ထွက်လာသည့် တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့များ လေ့လာရေးခရီးစဉ်ကို လှိုက်လှဲဝမ်းသာစွာ ကြိုဆိုမိပါသည်။ ထိုအစီအစဉ်မျိုး ယခင်ကမရှိမဟုတ် ရှိခဲ့ဖူးပါသည်။ တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့ပေါင်းများစွာကို ဖိတ်ကြားခေါ်ယူ၍ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ဖူးကြပါသည်။ နေပြည်တော်တွင် မဟုတ်ပါ။ ဝန်ကြီးဌာနများ ရန်ကုန်တွင်ရှိစဉ်ကာလ ၂၀၀၄ ခုနှစ်အချိန်ထိဖြစ်ပါသည်။ ထို့နောက်ပိုင်း အဆက်ပြတ်သွားသည်မှာ ဆယ်စုနှစ်တစ်ခုတိုင် ကျော်လာခဲ့ပြီဖြစ်ပါသည်။ နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ဦးရန်ကဲက ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၁၅ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလကတည်းက ထိုကိစ္စကို ပြန်လည်အကောင်အထည်ဖော်ကြရန် ၎င်း၏စိတ်ကူးစိတ်သန်းကို ထုတ်ဖော်ပြောပြခဲ့ဖူးသည်။ တိုင်းရင်းသား လေ့လာရေးခရီးစဉ်များသည် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ရှင်သန်နိုင်ခြေရမည်။ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးကို အမှန်တကယ် အထောက်အကူဖြစ်စေသောကြောင့် မပြတ်ထိတွေ့ဆောင်ရွက်ပေးသင့်သော လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခုလည်း ဖြစ်ပေသည်။ ရှေးယခင်ကာလက ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ဖူးသော လေ့လာရေးခရီးစဉ်ပေါင်းများစွာ၊ တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့ပေါင်းများစွာကို သတိရမိပါသည်။ အမှတ်တရ အကြောင်းအရာများစွာလည်း ရှိခဲ့ဖူးပါသည်။ ‘ဝ’ဒေသမှ ဦးပေါက်ယူချမ်း၏ဇနီးခေါင်းဆောင်သော

နယ်မြေတည်ငြိမ်မှုမရှိသေးသည့်ဒေသမှ ကျောင်းသားကျောင်းသူများ နီးစပ်ရာကျောင်း၌ ပညာသင်ကြား

သီပေါ ဇွန် ၄ ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း သီပေါမြို့နယ် အခြေခံပညာကျောင်းများ ဇွန် ၁ ရက်မှစတင်၍ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သဖြင့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများ အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာဖြင့် ကျောင်းတက်ကာ ပညာသင်ကြားလျက်ရှိကြသည်။ နယ်မြေအေးချမ်းတည်ငြိမ်မှုမရှိသေးသည့်ဒေသမှ ကျောင်းသားကျောင်းသူလေးများ ပညာသင်ကြားရေးတွင် လစ်ဟာမှုမရှိစေရေးအတွက် မိမိတို့နှင့်နီးစပ်ရာကျောင်းများ၌ ကျောင်းတက်စေပြီး တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု မိမိဌာနကျောင်းသို့ ပြန်ကြစေရန် စီစဉ်ပေးထားကြောင်း မြန်မာ့ပညာရေးမှူးခေါင်းဆောင်ထံမှသိရသည်။ နိုင်း(သီပေါ)



ရေနံနှင့် ရေနံထွက်ပစ္စည်းဆိုင်ရာဥပဒေကြမ်း

အများပြည်သူ သိရှိလေ့လာအကြံပြုနိုင်ပါရန် ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်

ယမန်နေ့မှအဆက်

၂၆။ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနသည် ဤဥပဒေအရဆောင်ရွက်သော ရေနံနှင့်ရေနံထွက်ပစ္စည်း စမ်းသပ်မှုအားလုံးတွင် အောက်ပါတို့အပါအဝင် လိုက်နာရန်လိုအပ်သည့်စည်းကမ်းချက်များကို အမိန့်ကြော်ငြာစာ ထုတ်ပြန် သတ်မှတ်နိုင်သည်-

- (က) စမ်းသပ်မှုစံကိရိယာသတ်မှတ်ခြင်း၊ စမ်းသပ်အတည်ပြုခြင်း၊ ပြုပြင်ခြင်းနှင့် အစားထိုးခြင်း၊
- (ခ) စမ်းသပ်မှုစံကိရိယာဖြင့် စမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုအတွက် အဖိုးအခများ သတ်မှတ်ခြင်း၊
- (ဂ) စမ်းသပ်သည့်ကိရိယာတစ်ခုကို စမ်းသပ်မှုစံကိရိယာနှင့် နှိုင်းယှဉ်စစ်ဆေးသည့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်း သတ်မှတ်ခြင်း၊
- (ဃ) ထိုသို့နှိုင်းယှဉ်စမ်းသပ်သည့်ကိရိယာအတွက် ထုတ်ပေးမည့် သက်သေခံလက်မှတ်ပုံစံနှင့် တရားဝင်ကာလကို သတ်မှတ်ခြင်း၊
- (င) ယင်းသက်သေခံလက်မှတ်များ၏ မှတ်ပုံတင်ပုံစံကို သတ်မှတ်ခြင်း၊
- (စ) စမ်းသပ်သည့်ကိရိယာတစ်ခုအား စမ်းသပ်မှုစံကိရိယာနှင့် နှိုင်းယှဉ်စစ်ဆေးခြင်းအတွက် အဖိုးအခများ သတ်မှတ်ခြင်း၊
- (ဆ) စမ်းသပ်သည့်အရာရှိများက ရေနံနှင့်ရေနံထွက်ပစ္စည်းစမ်းသပ်မှု ပြုလုပ်ခြင်း၊ နမူနာများကို စမ်းသပ်စစ်ဆေးသည့်အခါ ရလဒ်များကို ပျမ်းမျှအခြေထုတ်ခြင်းနှင့် စံအပူချိန်များမှ ပြောင်းလဲနိုင်သော အပူချိန်များကို ခွင့်ပြုခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း သတ်မှတ်ခြင်း၊
- (ဇ) ရေနံနှင့်ရေနံထွက်ပစ္စည်းစမ်းသပ်မှု သက်သေခံလက်မှတ်ပုံစံနှင့် ယင်းအတွက် စည်းကြပ်မည့် အဖိုးအခများကို သတ်မှတ်ခြင်း၊
- (ဈ) အုပ်စုတစ်ခုခုမှ ရေနံနှင့်ရေနံထွက်ပစ္စည်းကို စမ်းသပ်သည့် အရည်အသွေးတူညီမှုရလဒ်အပေါ် သံသယဝင်လျှင် အုပ်စုခွဲများခွဲပြီး အုပ်စုခွဲအလိုက် နမူနာရွေးချယ်ရယူ စမ်းသပ်ပြုခြင်းနှင့် ယင်းနမူနာ စမ်းသပ်မှုများမှရရှိသည့် ရလဒ်များအပေါ် ပျမ်းမျှရလဒ်ရှာခြင်းကို သတ်မှတ်ခြင်း၊
- (ည) ပြန်လည်စမ်းသပ်ခြင်းအတွက် အဖိုးအခများသတ်မှတ်ခြင်းနှင့် မူလစမ်းသပ်မှုသည် မှားယွင်းပါက ယင်းအဖိုးအခများကို ပြန်လည်ထုတ်ပေးရန်သတ်မှတ်ခြင်း၊
- (ဋ) စမ်းသပ်ခြင်းနှင့်ဆက်နွယ်သည့် တာဝန်များကိုဆောင်ရွက်သည့် အရာရှိ သို့မဟုတ် အဖွဲ့ အစည်းအားလုံးလိုက်နာရမည့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းကို သတ်မှတ်ခြင်းနှင့် ယင်းစမ်းသပ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့်ကိစ္စများကို သတ်မှတ်ခြင်း။

၂၇။ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနသည် ရေနံနှင့်ရေနံထွက်ပစ္စည်း အခြားပုံစံတစ်မျိုးမျိုးကို စမ်းသပ်စစ်ဆေးရန် စမ်းသပ်မှုစံကိရိယာနှင့် စမ်းသပ်သည့်နည်းစနစ်များကို နည်းဥပဒေ ထုတ်ပြန်သတ်မှတ်နိုင်သည်။

အခန်း (၅)

တားမြစ်ချက်များ

- ၂၈။ (က) မည်သူမဆို ဤဥပဒေအရ လိုင်စင်တစ်ခုခုရယူရန် လိုအပ်သည့် လုပ်ငန်း၊ ဆောင်ရွက်မှုတစ်ခုခုကို သက်ဆိုင်ရာလိုင်စင်မရရှိဘဲ ဆောင်ရွက်ခြင်းမရှိစေရ။
- (ခ) မည်သူမဆို ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များ သို့မဟုတ် ဤဥပဒေအရ ထုတ်ပေးသည့် လိုင်စင်ပါ စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်သည်မှအပ ရေနံနှင့် ရေနံထွက်ပစ္စည်းတစ်မျိုးမျိုးကို ပြည်တွင်းသို့တင်သွင်းခြင်း၊ ပြည်ပသို့တင်ပို့ခြင်း၊ နိုင်ငံတော်အတွင်း သယ်ယူပို့ဆောင်ခြင်း၊ သိုလှောင်ခြင်း၊ လက်ဝယ်ထားခြင်း၊ ချက်လုပ်ခြင်း၊ ရောနှောပြုပြင်ခြင်း၊ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချခြင်း၊ စမ်းသပ်ခြင်း၊ စီမံခန့်ခွဲခြင်း၊ ထုတ်လုပ်ခြင်းမပြုရ။

အခန်း (၆)

စီမံခန့်ခွဲရေးနည်းလမ်းအရ အရေးယူခြင်း

၂၉။ လိုင်စင်ရရှိသူက ဤဥပဒေအရဖြစ်စေ၊ ဤဥပဒေအရ ထုတ်ပြန်သော နည်းဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်းဥပဒေ၊ စည်းကမ်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်တစ်ခုခုအရဖြစ်စေ၊ သက်ဆိုင်ရာလိုင်စင်ပါ စည်းကမ်းချက်အရဖြစ်စေ သတ်မှတ်ထားသော တားမြစ်ချက်တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖောက်ဖျက်လျှင်လည်းကောင်း၊ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည့် တာဝန်တစ်ရပ်ရပ်ကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ခြင်းမရှိလျှင်သော်လည်းကောင်း သက်ဆိုင်ရာ လိုင်စင်ထုတ်ပေးသည့် လုပ်ငန်း၊ ဌာနသည် လိုင်စင်ရရှိသူအား အောက်ပါစီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာ အမိန့်တစ်ရပ်ရပ်ကို ချမှတ်နိုင်သည်-

- (က) သတိပေးခြင်း၊
- (ခ) သတ်မှတ်ထားသော ဒဏ်ကြေးငွေတပ်ရိုက်ခြင်း၊
- (ဂ) လိုင်စင်ကို ကာလအကန့်အသတ်ဖြင့် ရုပ်ဆိုင်းခြင်း၊
- (ဃ) လိုင်စင်ကို ရုပ်သိမ်းခြင်း၊ ပယ်ဖျက်ခြင်း။

၃၀။ ပုဒ်မ ၂၉ ပါ သက်ဆိုင်ရာလိုင်စင်ထုတ်ပေးသည့်လုပ်ငန်း၊ ဌာနက ချမှတ်သည့် စီမံခန့်ခွဲရေး ဆိုင်ရာအမိန့်တစ်ရပ်ရပ်ကို မကျေနပ်သူသည် ယင်းအမိန့် ချမှတ်သည့်နေ့မှ ရက် ၃၀ အတွင်း လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန သို့မဟုတ် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနသို့ အယူခံဝင်ရောက်နိုင်သည်။ ယင်းဝန်ကြီးဌာနက သက်ဆိုင်ရာလိုင်စင်ထုတ်ပေးသည့်လုပ်ငန်း၊ ဌာနကချမှတ်သည့် စီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာအမိန့်ကို အတည်ပြုခြင်း၊ ပြင်ဆင်ခြင်း၊ ပြောင်းလဲခြင်း၊ ပယ်ဖျက်ခြင်းပြုနိုင် သည်။

၃၁။ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန သို့မဟုတ် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနသည် ဤဥပဒေအရ ထုတ်ပြန်သော နည်းဥပဒေများပါ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ မည်သည့် လိုင်စင်ကိုမဆို ဆိုင်းငံ့ခြင်း၊ ရုပ်သိမ်းခြင်း၊ ရုပ်စဲခြင်း သို့မဟုတ် ပယ်ဖျက်ခြင်းပြုနိုင်သည်။ ထို့ပြင် မူလကသတ်မှတ်ထားသော လိုင်စင်စည်းကမ်းချက်များကိုလည်း ပြင်ဆင်သတ်မှတ်နိုင်သည်။

အခန်း (၇)

ပြစ်မှုနှင့်ပြစ်ဒဏ်များ

၃၂။ (က) မည်သူမဆို အောက်ပါပြုလုပ်မှုတစ်ခုခုကို ဖောက်ဖျက်ခြင်း သို့မဟုတ် ဤဥပဒေပါ တားမြစ်ချက်တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖောက်ဖျက်ခြင်း သို့မဟုတ် ဆောင်ရွက်ရန်တာဝန်ကို ဆောင်ရွက်ရန်ပျက်ကွက်ခြင်းပြုလျှင်၊ ပထမအကြိမ် ကျူးလွန်သောပြစ်မှုအတွက် ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်း ခံရပါက အနည်းဆုံးဒဏ်ငွေငါးသိန်းမှ အများဆုံးဒဏ်ငွေ သိန်း ၅၀ အထိ စီရင်ခြင်းခံရမည်-

- (၁) အခန်း ၂ ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်တစ်ခုခု သို့မဟုတ် ယင်းအရ ထုတ်ပြန်သော စည်းကမ်းချက်တစ်ခုခုကို ဖောက်ဖျက်လျက် ရေနံနှင့် ရေနံထွက်ပစ္စည်းတစ်မျိုးမျိုးကို ပြည်တွင်းသို့ တင်သွင်းခြင်း၊ ပြည်ပသို့တင်ပို့ခြင်း၊ နိုင်ငံတော်အတွင်း သယ်ယူပို့ဆောင်ခြင်း၊ သိုလှောင်ခြင်း၊ လက်ဝယ်ထားခြင်း၊ ချက်လုပ်ခြင်း၊ ရောနှောပြုပြင်ခြင်း၊ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချခြင်း၊ စမ်းသပ်ခြင်း၊ စီမံခန့်ခွဲခြင်း၊ ထုတ်လုပ်ခြင်း၊
- (၂) ပုဒ်မ ၁၃ အရ ထုတ်ပေးထားပြီး၊ ယင်းရရှိထားသည့် လိုင်စင်တစ်ခုခု၏ စည်းကမ်းချက်ကို ချိုးဖောက်ခြင်း၊
- (၃) ရေနံနှင့်ရေနံထွက်ပစ္စည်း ပြည်တွင်းသို့တင်သွင်းခြင်း၊ ပြည်ပသို့တင်ပို့ခြင်း၊ သိုလှောင်ခြင်း၊ ထုတ်လုပ်ခြင်း၊ ချက်လုပ်ခြင်း၊ ရောနှောပြုပြင်ခြင်း သို့မဟုတ် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချခြင်းပြုသည့် နေရာတစ်ခုခုကို ကြီးကြပ် သို့မဟုတ် အုပ်ချုပ်ထားသည့်အခါ တွင်ဖြစ်စေ၊ ရေနံနှင့်ရေနံထွက်ပစ္စည်းကို သယ်ယူပို့ဆောင်ဆဲအချိန်တွင်ဖြစ်စေ ပုဒ်မ ၁၂ ပုဒ်မခွဲ(က) အရ အခွင့်အာဏာ အပ်နှင်းထားသောအရာရှိ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းအား ရေနံနှင့် ရေနံထွက်ပစ္စည်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အသုံးပြုသည့် ထုပ်ပိုးထည့်သွင်းပစ္စည်း၊ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံ၊ ကိရိယာတစ်ခုခုကို ပြသရန် ငြင်းဆန်ခြင်း သို့မဟုတ် မသိကျိုးကျွံခြင်း သို့မဟုတ် တစ်နည်းနည်းဖြင့်နှောင့်ယှက်ခြင်း သို့မဟုတ် စစ်ဆေးနေစဉ်အတွင်း ထိုအရာရှိ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းအား သင့်လျော်သော အကူအညီမပေးခြင်း၊
- (၄) ရေနံနှင့်ရေနံထွက်ပစ္စည်းကို ပြည်တွင်းသို့တင်သွင်းခြင်း၊ ပြည်ပသို့တင်ပို့ခြင်း၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ခြင်း၊ သိုလှောင်ခြင်း၊ ထုတ်လုပ်ခြင်း၊ ချက်လုပ်ခြင်း၊ ရောနှောပြုပြင်ခြင်း သို့မဟုတ် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချခြင်း သို့မဟုတ် အုပ်ချုပ်ထားသည့်တွင် ပုဒ်မ ၁၉၊ ပုဒ်မခွဲ(ခ) အရ အခွင့်အာဏာ အပ်နှင်းထားသော အရာရှိ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းအား ထိုနေရာရှိ ရေနံနှင့်ရေနံထွက်ပစ္စည်းတစ်မျိုးမျိုးကို ပြသရန် သို့မဟုတ် ထိုရေနံနှင့်ရေနံထွက်ပစ္စည်းကို စစ်ဆေးရန်အတွက် လိုအပ်သော အကူအညီပေးရန် ငြင်းဆန်ခြင်း သို့မဟုတ် မသိကျိုးကျွံခြင်း သို့မဟုတ် ရေနံနှင့်ရေနံထွက်ပစ္စည်း နမူနာ ရယူရေးအတွက် ခွင့်ပြုရန် ငြင်းဆန်ခြင်း၊
- (၅) ပုဒ်မ ၃၃ အရ မတော်တဆဖြစ်ရပ်တစ်ခုခု၏ သတင်းအချက်အလက်ကိုပေးရန် တောင်းဆိုသည့်အခါ ထိုပုဒ်မအရ လိုအပ်သည့် သတင်းအချက်အလက်ကိုပေးရန် ပျက်ကွက်ခြင်း။

(ခ) မည်သူမဆို ပုဒ်မခွဲ(က)အရ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်နိုင်သော ပြစ်မှုတစ်ခုခုဖြင့် ပြစ်ဒဏ်စီရင်ခံရပြီးနောက်၊ ထိုပုဒ်မခွဲအရ ပြစ်ဒဏ်စီရင်ခံရနိုင်သော ပြစ်မှုတစ်ခုခုဖြင့် ထပ်မံပြစ်ဒဏ်စီရင်ခံရလျှင် ဆက်လက်ကျူးလွန်သော ပြစ်မှုတိုင်းအတွက် အနည်းဆုံးဒဏ်ငွေ ၁၀ သိန်းမှ အများဆုံးဒဏ်ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ အထိဖြစ်စေ၊ ထောင်ဒဏ်အနည်းဆုံး ခြောက်လမှ အများဆုံးတစ်နှစ်အထိဖြစ်စေ၊ ပြစ်ဒဏ်နှစ်ရပ်စလုံး ဖြစ်စေ ချမှတ်ခြင်းခံရမည်။

အခန်း (၈)

အထွေထွေ

၃၃။ လူ့အသက်ဆုံးရှုံးမှု သို့မဟုတ် လူ့အန္တရာယ်ကိုဖြစ်စေ၊ ပစ္စည်းကိုဖြစ်စေ အပြင်းအထန်ထိခိုက်နစ်နာမှုဖြစ်စေသော ပေါက်ကွဲမှု သို့မဟုတ် မီးလောင်မှု

တစ်ခုခုသည် ရေနံနှင့်ရေနံထွက်ပစ္စည်း မီးလောင်မှုကြောင့်ဖြစ်ပွားလျှင် သို့မဟုတ် ရေနံနှင့်ရေနံထွက်ပစ္စည်းထားရှိရာနေရာတွင်ဖြစ်စေ၊ ယင်းအနီးအနားတွင်ဖြစ်စေ ဖြစ်ပွားပြီး၊ အခြေအနေများအရ မီးလောင်မှုကြောင့် ဖြစ်ပွားတန်ရာရှိလျှင် ယင်းအချိန်က ရေနံနှင့်ရေနံထွက်ပစ္စည်းကို ကြီးကြပ်အုပ်ချုပ်သူသည် အနီးဆုံးသက်ဆိုင်ရာ အာဏာပိုင်ထံ ချက်ချင်းသတင်းပို့ရမည်။

၃၄။ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန သို့မဟုတ် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနသည် ရေနံနှင့်ရေနံထွက်ပစ္စည်းတစ်မျိုးမျိုးကို ပြည်တွင်းသို့တင်သွင်းခြင်း၊ ပြည်ပသို့တင်ပို့ခြင်း၊ သိုလှောင်ခြင်း၊ လက်ဝယ်ထားခြင်း၊ ထုတ်လုပ်ခြင်း၊ ချက်လုပ်ခြင်း၊ ရောနှောခြင်း၊ လွှဲပြောင်းခြင်း၊ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချခြင်း၊ စမ်းသပ်ခြင်းပြုသည့် နေရာမှ သတ်မှတ်သည့်နယ်နိမိတ်အတွင်း နေအိမ် အဆောက်အအုံတည်ဆောက်ခြင်း၊ နေထိုင်ခြင်းမပြုရဟု လည်းကောင်း၊ မီးဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်ပေါ်စေနိုင်သည့် ဆောင်ရွက်မှုတစ်စုံတစ်ရာ မပြုလုပ်ရဟုလည်းကောင်း တားမြစ်နိုင်သည်။

၃၅။ ဤဥပဒေမပြဋ္ဌာန်းမီက တည်ထောင်ထားသော ရေနံနှင့်ရေနံထွက်ပစ္စည်းဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများသည် ဤဥပဒေနှင့် ဤဥပဒေအရ ဆက်လက်ထုတ်ပြန်မည့် နည်းဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ စီမံခန့်ခွဲမှုအစီအစဉ်ရေးဆွဲ၍ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန သို့မဟုတ် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနသို့ တင်ပြရမည်။ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန သို့မဟုတ် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနသည် ယင်းစီမံခန့်ခွဲမှုအစီအစဉ်ကို အတည်ပြုရေးအတွက် စိစစ်သုံးသပ်ရမည်။ ရေနံနှင့်ရေနံထွက်ပစ္စည်းဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်သူသည် လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန သို့မဟုတ် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနက သတ်မှတ်သည့် အချိန်ကာလအတွင်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရမည်။

၃၆။ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနသည် မိမိဌာနအောက်ရှိ နိုင်ငံပိုင်စီးပွားရေး လုပ်ငန်းတစ်ခုခုကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ဤဥပဒေပါ လုပ်ငန်းတစ်ရပ်ရပ်ကိုဖြစ်စေ၊ တစ်ရပ်ထက်ပိုသောလုပ်ငန်းများကိုဖြစ်စေ စီးပွားရေးဆန်ဆန်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အများနှင့်သက်ဆိုင်သော ကော်ပိုရေးရှင်းအဖြစ် သင့်လျော်သည့်အချိန်တွင် တည်ထောင်ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

၃၇။ ဤဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၂ အရ အရေးယူသည့်ပြစ်မှုများကို ရဲအရေးယူပိုင်ခွင့်ရှိသော ပြစ်မှုများအဖြစ် မှတ်ယူရမည်။

၃၈။ ဤဥပဒေဖြင့် ရုပ်သိမ်းလိုက်သော ရေနံအက်ဥပဒေအရ ထုတ်ပြန်ခဲ့သော နည်းဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်းဥပဒေ၊ စည်းကမ်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်များသည် ဤဥပဒေနှင့်မဆန့်ကျင်သမျှ ဆက်လက်ကျင့်သုံးနိုင်သည်။

၃၉။ ဤဥပဒေဖြင့် ရုပ်သိမ်းလိုက်သော ရေနံအက်ဥပဒေအရ ထုတ်ပေးခဲ့သော လိုင်စင် သို့မဟုတ် ခွင့်ပြုချက်များကို ဤဥပဒေအရ ထုတ်ပေးသောလိုင်စင် သို့မဟုတ် ခွင့်ပြုချက်များအဖြစ်မှတ်ယူ၍ ယင်းတို့တွင်ပါရှိသော သက်တမ်းနှင့် စည်းကမ်းချက်များအတိုင်း ဆက်လက်တည်ရှိစေရမည်။

၄၀။ ရေနံနှင့်ရေနံထွက်ပစ္စည်းဆိုင်ရာလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်သည့် အဖွဲ့အစည်း သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂိုလ်သည် မိမိ၏လုပ်ငန်းကြောင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကိုမထိခိုက်စေရန် တည်ဆဲဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။

၄၁။ ဤဥပဒေအရ ရေနံနှင့်ရေနံထွက်ပစ္စည်းဆိုင်ရာ လိုင်စင်တစ်မျိုးမျိုး ရယူရန်လိုအပ်သော လုပ်ငန်းတစ်ခုခုကို လုပ်ကိုင်သူသည် မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်ကဖြစ်စေ၊ အခြားသက်ဆိုင်ရာ အစိုးရဌာနအဖွဲ့အစည်း တစ်ခုခုကဖြစ်စေ ထုတ်ပေးသည့် လုပ်ငန်းဆိုင်ရာခွင့်ပြုချက်ရရှိပြီးသော်လည်း ဤဥပဒေအရ ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်သည့် လိုင်စင်လျှောက်ထားရယူခြင်းများ ပြုရမည်။

၄၂။ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနသည် ရေနံနှင့်ရေနံထွက်ပစ္စည်းတစ်ခုခု၏ အမျိုးအစားနှင့် အရည်အသွေးသတ်မှတ်ချက်ကို အမိန့်ကြော်ငြာစာ ထုတ်ပြန်သတ်မှတ်နိုင်သည်။

၄၃။ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနသည် ရေနံနှင့်ရေနံထွက်ပစ္စည်းများ တင်သွင်းခြင်း၊ တင်ပို့ခြင်း၊ သိုလှောင်ခြင်း၊ သယ်ယူခြင်း၊ ချက်လုပ်ခြင်း၊ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချခြင်းလုပ်ငန်းများတွင် ဘေးအန္တရာယ်လုံခြုံမှုရှိစေရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများမှ တာဝန်ရှိသူများအတွက် လိုအပ်သော သင်တန်း၊ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ၊ သရုပ်ပြပွဲနှင့် အစည်းအဝေးများကျင်းပနိုင်သည်။

၄၄။ ဤဥပဒေဆိုင်ရာ အခွန်အခများအား လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန သို့မဟုတ် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနနှင့် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရ သို့မဟုတ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသဦးစီးအဖွဲ့တို့အကြား မည်သို့ခွဲဝေကောက်ခံသုံးစွဲရမည်ကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန သို့မဟုတ် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနက အမိန့်ကြော်ငြာစာ ထုတ်ပြန်သတ်မှတ်ရမည်။

၄၅။ ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင်-

- (က) လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနသည် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် လိုအပ်သော နည်းဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများကို ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။
- (ခ) လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကော်မတီသည် လိုအပ်သော အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်နှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။

၄၆။ ရေနံအက်ဥပဒေ (The Petroleum Act, Act No. XXX, 1934) ကို ဤဥပဒေဖြင့် ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

မြန်မာသင်္ဘောများ မှတ်ပုံတင်ဥပဒေကြမ်း

အများပြည်သူ သိရှိလေ့လာအကြံပြုနိုင်ပါရန် ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်

(ယမန်နေ့မှအဆက်)

၂၁။ မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် -

- (က) စင်းလုံးငှားရမ်းသည့် သင်္ဘောမှတ်ပုံတင်ပေးခြင်းအခါ မှတ်ပုံတင်ရန် လျှောက်ထားချက်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဦးစီးဌာနက ပုဒ်မ ၂၀၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ)၊ ပုဒ်မခွဲငယ်(၂) အရ မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုရန် ညွှန်ကြားသည့်အခါ လျှောက်ထားသူအား မှတ်ပုံတင်ခ၊ သင်္ဘော၏ လုံးပေါင်းတန်ချိန် နှစ်စဉ်ကြေးနှင့် အခြားအခကြေးငွေတို့ကို ပေးသွင်းစေပြီး သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ အောက်ဖော်ပြပါ အချက်အလက်များကို ယာယီမှတ်ပုံတင်စာရင်းနှင့်မှတ်ပုံတင်စာရင်းတို့တွင် သင်္ဘောအမျိုးအစားနှင့် လုပ်ငန်းအမျိုးအစား အလိုက် ခွဲခြား၍ မှတ်တမ်းတင်ပြီး မြန်မာသင်္ဘောအဖြစ် ယာယီမှတ်ပုံတင်ခြင်း သို့မဟုတ် မှတ်ပုံတင်ခြင်း ပြုလုပ်ရမည်-
- (၁) သင်္ဘော၏အမည်နှင့် သင်္ဘော၏ မှတ်ပုံတင်ဆိပ်ကမ်း အမည် (ရိုလျှင်)၊
- (၂) တိုင်းတာစစ်ဆေးရေးမှူး သို့မဟုတ် စစ်ဆေးရေးအရာရှိ၏ စစ်ဆေးချက်လက်မှတ်တွင် ပါရှိသော လုံးပေါင်းတန်ချိန်၊ အတိုင်းအတာ၊ အလျားမီတာနှင့် ရေစူးမီတာ အပါအဝင် အသေးစိတ် အချက်အလက်များ၊
- (၃) သင်္ဘောပိုင်ရှင်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာချက်တွင် ပါရှိသော သင်္ဘော၏ မူရင်းနှင့်ဆိုင်သည့် အချက်အလက်များ၊
- (၄) သင်္ဘောပိုင်ရှင်၏ အမည်၊ ရာထူးတာဝန်နှင့် နေရပ်လိပ်စာများ၊ အကယ်၍ သင်္ဘောပိုင်ရှင်တစ်ဦးထက်ပိုပါက ပိုင်ရှင်တစ်ဦးစီက သင်္ဘောတွင် ပိုင်ဆိုင်မှု အမျိုးအစားများ၊
- (၅) သင်္ဘောတည်ဆောက်သူ အမည်၊ နေရပ်လိပ်စာနှင့် သင်္ဘောတည်ဆောက်ခြင်းဆိုင်ရာ ပုဒ်မ ၁၈၊ ပုဒ်မခွဲ (ဂ) ပါ အချက်အလက်များ၊
- (၆) သင်္ဘောရေယာဉ်မှူး၏ အမည်နှင့် ရေယာဉ်မှူး သက်သေခံလက်မှတ် အထောက်အထား၊
- (၇) သင်္ဘောအား ပေါင်နှံသူနှင့် အပေါင်ခံသူ အမည်၊ နေရပ်လိပ်စာနှင့် စာချုပ်ပါ အဓိကအချက်များ (ရိုလျှင်)၊
- (၈) ယခင် သင်္ဘောမှတ်ပုံတင်လက်မှတ်အား ဆိုင်းငံ့ခြင်း၊ ရပ်စဲခြင်းနှင့် ပယ်ဖျက်ခြင်းများ (ရိုလျှင်)၊
- (၉) အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသုံး သံသယထင်ရှားစေသည့် သင်္ဘောနှင့် စာလုံးများ (distinctive number and call sign) အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ရေကြောင်းအဖွဲ့ချုပ်က သတ်မှတ်ပေးသော နံပါတ် (IMO number) (ရိုလျှင်)၊
- (၁၀) ဤဥပဒေအရ ထုတ်ပြန်သည့် သတ်မှတ်ချက်များပါ အခြားသတ်မှတ်ချက်များ။

- (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ မှတ်ပုံတင်ခြင်းကို မှတ်တမ်းတင်ပြီးနောက် ဦးစီးဌာနက သတ်မှတ်သော တရားဝင်မှတ်ပုံတင်အမှတ်နှင့် မှတ်ပုံတင်စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ လျှောက်ထားသူအားယာယီ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ် သို့မဟုတ် မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ထုတ်ပေးရမည်။
- (ဂ) ပုဒ်မခွဲ (ခ) အရ ထုတ်ပေးသော ယာယီမှတ်ပုံတင်လက်မှတ် ကိုင်ဆောင်သူက သတ်မှတ်ထားသော ယာယီမှတ်ပုံတင်သက်တမ်းကာလအတွင်း လိုအပ်သော သက်သေခံလက်မှတ်နှင့် အထောက်အထားများကို ပြည့်စုံစွာ တင်ပြပါက ထိုယာယီ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ကို သိမ်းဆည်းပြီး ဦးစီးဌာနက သတ်မှတ်သော တရားဝင်မှတ်ပုံတင်အမှတ်နှင့် မှတ်ပုံတင်စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ လျှောက်ထားသူအား မှတ်ပုံတင်လက်မှတ် ထုတ်ပေးရမည်။

၂၂။ မြန်မာ့ရေပြင် နိုင်ငံခြားရေပြင်နှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာရေပြင်တို့တွင် အသုံးပြုရန် အလိုငှာ စင်းလုံးငှားရမ်းသည့် နိုင်ငံခြားသင်္ဘောကို ဤဥပဒေအရ သင်္ဘောမှတ်ပုံတင်ရန် သတ်မှတ်ထားသည့် အရည်အချင်းများနှင့် ပြည့်စုံလျှင် ဦးစီးဌာနသည် စင်းလုံးငှားရမ်းသည့် မြန်မာသင်္ဘောအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ပြီး မှတ်ပုံတင်လက်မှတ် ထုတ်ပေးနိုင်သည်။

၂၃။ မှတ်ပုံတင် အရာရှိသည် -

- (က) စင်းလုံးငှားရမ်းသည့် သင်္ဘောအား မှတ်ပုံတင်ရန် လျှောက်ထားချက်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဦးစီးဌာနက ပုဒ်မ ၂၀၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ)၊ ပုဒ်မခွဲငယ်(၂) အရ မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုရန် ညွှန်ကြားသည့်အခါ လျှောက်ထားသူအား မှတ်ပုံတင်ခ၊ သင်္ဘော၏ လုံးပေါင်းတန်ချိန်၊ နှစ်စဉ်ကြေး နှင့် အခြားအခကြေးငွေတို့ကို သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ပေးသွင်းစေပြီး အောက်ဖော်ပြပါအချက်အလက်များကို သင်္ဘောစင်းလုံးငှားရမ်းခြင်း မှတ်ပုံတင် စာရင်းတွင် စင်းလုံးငှားရမ်းသည့် သင်္ဘောအမျိုးအစားနှင့် လုပ်ငန်းအမျိုးအစားအလိုက် ခွဲခြား၍ မှတ်တမ်းတင်ပြီး ပြည်ပမှ စင်းလုံးငှားရမ်းသည့် သင်္ဘောအဖြစ် ယာယီမှတ်ပုံတင်ခြင်း သို့မဟုတ်

မှတ်ပုံတင်ခြင်း ပြုလုပ်ရမည် -

- (၁) စင်းလုံးငှားရမ်းသည့် သင်္ဘော၏ အမည်၊ သင်္ဘော၏ မှတ်ပုံတင်ဆိပ်ကမ်း အမည် နှင့် သင်္ဘောစင်းလုံးငှားရမ်းသည့် ကာလ၊
- (၂) သင်္ဘောပိုင်ရှင်နှင့် စင်းလုံးငှားရမ်းသူတို့၏ အမည်၊ ရာထူးတာဝန်များ၊ နေရပ်လိပ်စာနှင့် ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ၊ ဖုန်း၊ ဖက်စ်နှင့် အီးမေးလ်လိပ်စာများ၊
- (၃) ပုဒ်မ ၂၀၊ ပုဒ်မခွဲ (က) ၌ ပါရှိသော အချက်အလက်နှင့်အထောက်အထားများ။
- (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ မှတ်ပုံတင်ပြီးနောက် စင်းလုံးငှားရမ်းသည့် သင်္ဘောအား ယာယီမှတ်ပုံတင်လက်မှတ် ထုတ်ပေးခြင်း၊ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ် ထုတ်ပေးခြင်းတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပုဒ်မ ၂၀၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ) နှင့် (ဂ) တို့ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။
- ၂၄။ (က) ဦးစီးဌာနသည် ပုဒ်မ ၁၇ အရ ယာယီမှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားသည့် သင်္ဘောများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လိုအပ်သော သင်္ဘောတိုင်းတာ စစ်ဆေးချက်လက်မှတ်နှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုဆိုင်ရာ သက်သေခံလက်မှတ်တစ်ခုခု မပြည့်စုံသေးမီ ယာယီမှတ်ပုံတင်ပြီး ယာယီမှတ်ပုံတင်လက်မှတ် ထုတ်ပေးနိုင်သည်။
- (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) သို့မဟုတ် ပုဒ်မ ၂၀၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ) အရ ထုတ်ပေးသည့် ယာယီ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်၏ သက်တမ်းသည် ခြောက်လထက် မပိုစေရ။
- (ဂ) ပုဒ်မခွဲ (က) သို့မဟုတ် ပုဒ်မ ၂၀၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ) အရ ထုတ်ပေးသည့် ယာယီ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ကို ကိုင်ဆောင်သူသည် ထိုသက်တမ်း ခြောက်လအတွင်း သို့မဟုတ် ဦးစီးဌာနက တိုးမြှင့်ပေးသည့် ကာလအတွင်း လိုအပ်သော သင်္ဘောတိုင်းတာ စစ်ဆေးချက်လက်မှတ်နှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုဆိုင်ရာ သက်သေခံလက်မှတ်တို့ကို တင်ပြပြီး ယာယီ သက်သေခံလက်မှတ်ကို ပြန်လည်အပ်နှံ၍ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ကို ထုတ်ယူရမည်။
- ၂၅။ (က) ပြည်တွင်းရေကြောင်းသွားသင်္ဘောလယ်များမှအပ ပုဒ်မ ၂၀၊ ပုဒ်မခွဲ(ဂ) အရ ထုတ်ပေးသော မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်၏သက်တမ်းသည် တစ်ဆက်တည်း ငါးနှစ်ဖြစ်ပြီး သက်တမ်းတိုးခွင့်ရှိသည်။
- (ခ) ပုဒ်မ ၂၂ အရ မှတ်ပုံတင်သော စင်းလုံးငှားရမ်းသည့် သင်္ဘော၏ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်သက်တမ်းသည် တစ်နှစ်ဖြစ်သည်။
- ၂၆။ ဝန်ကြီးဌာနသည် မှတ်ပုံတင်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် သင်္ဘောအမျိုးအစားနှင့် လုပ်ငန်းအမျိုးအစားအပေါ် အခြေပြု၍ မှတ်ပုံတင်ခ၊ သက်တမ်းတိုးခြင်းခ၊ သင်္ဘောအား နှစ်စဉ်စစ်ဆေးခ၊ ရက်လွန်ကြေးနှင့် အခြား အခကြေးငွေများကို အမိန့်ကြော်ငြာစာထုတ်ပြန်၍ သတ်မှတ်ရမည်။
- ၂၇။ မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် မှတ်ပုံတင်ပြီးသည့်အခါ အောက်ပါ စာတမ်းအမှတ်အသားများကို မှတ်ပုံတင်ရုံးတွင် ထိန်းသိမ်းထားရမည် -
 - (က) တိုင်းတာစစ်ဆေးရေးမှူး သို့မဟုတ် စစ်ဆေးရေးအရာရှိ၏ စစ်ဆေးချက်လက်မှတ်၊
 - (ခ) သင်္ဘော တည်ဆောက်သူ၏ သက်သေခံလက်မှတ်၊
 - (ဂ) သင်္ဘောအား ရောင်းချခြင်း၊ ပေါင်နှံခြင်း သို့မဟုတ် အခြား တစ်နည်းနည်းဖြင့် လွှဲပြောင်းခြင်းရှိပါက ထိုလွှဲပြောင်းသည့် စာချုပ်၊
 - (ဃ) အရေးယူမှု သို့မဟုတ် ပြစ်ဒဏ် တစ်ရပ်ရပ် ချမှတ်ခြင်းခံခဲ့ရပါက ထိုအရေးယူမှု သို့မဟုတ် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရသော စာတမ်းအမှတ်အသားမိတ္တူ။
- ၂၈။ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ကို -
 - (က) သင်္ဘောဖြင့် တရားဝင် ရေကြောင်း သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကိစ္စအတွက်သာ အသုံးပြုရမည်။
 - (ခ) သင်္ဘောနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပိုင်ဆိုင်မှု၊ ရပိုင်ခွင့် သို့မဟုတ် အဖိုးအခနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် အကြောင်းကြောင့်သော်လည်းကောင်း၊ သင်္ဘောပိုင်ရှင်၊ သင်္ဘောအပေါင်ခံသူ သို့မဟုတ် အခြား ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးက တောင်းဆိုသည့် အကျိုးသက်ဆိုင်ခွင့်နှင့် စပ်လျဉ်းသည့် အကြောင်းကြောင့် သော်လည်းကောင်း ထိန်းသိမ်းခြင်းမပြုရ။
- ၂၉။ ဤဥပဒေအရ မြန်မာသင်္ဘောအဖြစ် မှတ်ပုံတင်လက်မှတ် ထုတ်ပေးထားသော သင်္ဘောကိုသော်လည်းကောင်း၊ ယာယီ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ် ထုတ်ပေးထားသော သင်္ဘောကိုသော်လည်းကောင်း အဆိုပါ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ကို ပယ်ဖျက်ခြင်း မပြုရသေးလျှင် နိုင်ငံခြားတိုင်းပြည်တစ်ခုခု၏ ဥပဒေအရ ထပ်မံ၍ ထိုသင်္ဘောအား မှတ်ပုံတင်ခြင်း မပြုရ။
- ၃၀။ (က) သင်္ဘောပိုင်ရှင်သည် မြန်မာသင်္ဘောကို နိုင်ငံခြားတိုင်းပြည် တစ်ခုခု၏ ဥပဒေအရ ထပ်မံ၍ မှတ်ပုံတင်လိုပါက မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ကို ပယ်ဖျက်ပေးရန် မြန်မာသင်္ဘော မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ကို ပူးတွဲ၍ ဦးစီးဌာနသို့ သတ်မှတ်ချက်နှင့်အညီ လျှောက်ထားရမည်။
- (ခ) သင်္ဘောပိုင်ရှင်နှင့် သင်္ဘောစင်းလုံး ငှားရမ်းသူတို့သည် မြန်မာသင်္ဘောကို နိုင်ငံခြား တိုင်းပြည်တစ်ခုခု၏ ဥပဒေအရ စင်းလုံးငှားရမ်းခြင်းအတွက် မှတ်ပုံတင်၍ နိုင်ငံခြားရေပြင်နှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာရေပြင်တို့တွင်

အသုံးပြုလိုလျှင် မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ကို ရပ်ဆိုင်းထားရန် သို့မဟုတ် ပယ်ဖျက်ပေးရန် သော်လည်းကောင်း၊ ဦးစီးဌာန၏ သဘောတူညီချက် သို့မဟုတ် ထောက်ခံချက်ထုတ်ပေးရန်သော်လည်းကောင်း မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ကို ပူးတွဲ၍ ဦးစီးဌာနသို့ သတ်မှတ်ချက်များနှင့် အညီ လျှောက်ထားရမည်။

- (ဂ) ဦးစီးဌာနသည် ပုဒ်မခွဲ (က) နှင့် (ခ) တို့အရ လျှောက်ထားချက်ကို စိစစ်ပြီး မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ကို သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ရပ်ဆိုင်းခြင်း သို့မဟုတ် ပယ်ဖျက်ခြင်း သော်လည်းကောင်း၊ သဘောတူညီချက် သို့မဟုတ် ထောက်ခံချက် လက်မှတ်ထုတ်ပေးခြင်းသော်လည်းကောင်း ပြုနိုင်သည်။

၃၁။ (က) သင်္ဘောပိုင်ရှင်သည် မှတ်ပုံတင်လက်မှတ် သက်တမ်းကုန်ဆုံးပြီးနောက် ဆက်လက်၍ မှတ်ပုံတင်လိုလျှင် မှတ်ပုံတင်သက်တမ်း မကုန်ဆုံးမီ အနည်းဆုံး သုံးလ ကြိုတင်၍ မှတ်ပုံတင်သက်တမ်းတိုးမြှင့်ပေးရန် ဦးစီးဌာနသို့ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ လျှောက်ထားရမည်။

- (ခ) ဦးစီးဌာနသည် ပုဒ်မခွဲ (က) အရ လျှောက်ထားချက်ကို စိစစ်ပြီး လိုအပ်သော တိုင်းတာစစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ပြီးနောက် သတ်မှတ်ထားသည့် အရည်အချင်းများနှင့် ညီညွတ်ပါက စည်းကမ်းချက်များ သတ်မှတ်၍ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ကို သက်တမ်းတိုးမြှင့်ပေးနိုင်သည်။
- (ဂ) မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် ဦးစီးဌာနက မှတ်ပုံတင်သက်တမ်းတိုးမြှင့်ခွင့်ပြုပါက မှတ်ပုံတင် သက်တမ်းတိုးမြှင့်ခ ပေးသွင်းစေပြီး သတ်မှတ်ထားသော စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ သက်တမ်းတိုးမြှင့်ပေးသည့် မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ကို လျှောက်ထားသူအား ထုတ်ပေးရမည်။

၃၂။ မည်သည့် ပုဂ္ဂိုလ်နှင့်အဖွဲ့အစည်းမဆို သင်္ဘောမှတ်ပုံတင် စာရင်းကို သတ်မှတ်ထားသော အခကြေးငွေပေးသွင်းပြီး စစ်ဆေးကြည့်ရှုခြင်း၊ မိတ္တူကူးယူခြင်း ပြုနိုင်သည်။

၃၃။ မှတ်ပုံတင်အရာရှိကဖြစ်စေ၊ တိုင်းတာစစ်ဆေးရေးမှူးကဖြစ်စေ၊ စစ်ဆေးရေးအရာရှိကဖြစ်စေ၊ ဦးစီးဌာန၏ အခွင့်ရအရာရှိတစ်ဦးဦးကဖြစ်စေ လိုအပ်ချက်အရ တောင်းခံသည့်အခါ ရေယာဉ်မှူး သို့မဟုတ် အခြားပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးသည် မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ကို တင်ပြရမည်။

၃၄။ (က) သင်္ဘောပိုင်ရှင်သည် သင်္ဘောနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပေးလျှော်ရန် တောင်းဆိုမှု သို့မဟုတ် တရားစွဲဆိုမှု မရှိပါက မှတ်ပုံတင် သက်တမ်းကုန်ဆုံးသည့် အခါဖြစ်စေ၊ မှတ်ပုံတင် သက်တမ်းကာလအတွင်းဖြစ်စေ နိုင်ငံခြား သင်္ဘောအဖြစ် မှတ်ပုံတင်လိုလျှင် နိုင်ငံခြား မှတ်ပုံတင်အဖြစ်သို့ ပြောင်းလဲ၍ မှတ်ပုံတင်လိုသည့် အကြောင်းပြချက်နှင့်အညီ ခွင့်ပြုချက် ရရှိရန် သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ဦးစီးဌာနသို့ လျှောက်ထားရမည်။

(ခ) ဦးစီးဌာနသည် ပုဒ်မခွဲ (က) အရ လျှောက်ထားချက်ကို စိစစ်ပြီး လျှောက်ထားသည့် သင်္ဘောနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပေးလျှော်ရန် တောင်းဆိုမှု သို့မဟုတ် တရားစွဲဆိုမှုမရှိပါက အပြင် သင့်လျော်သည်ဟု ထင်မြင်ပါက လျှောက်ထားချက်ကို ခွင့်ပြုနိုင်သည်။ ထိုသို့ခွင့်ပြုပါက မြန်မာသင်္ဘောအဖြစ် မှတ်ပုံတင်စာရင်းမှ ပယ်ဖျက်ရမည်။

၃၅။ ဤဥပဒေဖြင့် ရုပ်သိမ်းလိုက်သည့် မြန်မာသင်္ဘောများ မှတ်ပုံတင်အက်ဥပဒေ (The Myanmar Registration of Ships Act) အရ မှတ်ပုံတင်ထားသည့် သင်္ဘော၏ သင်္ဘောပိုင်ရှင်သည် ထိုသင်္ဘောကို ဤဥပဒေ အာဏာတည်ပြီးနောက် တစ်နှစ်အတွင်း သတ်မှတ်ချက်များနှင့် အညီ ပြန်လည်မှတ်ပုံတင်ရမည်။ ထိုကာလအတွင်း ပြန်လည်မှတ်ပုံတင်ခြင်းမပြုပါက မှတ်ပုံတင်စာရင်းမှ ပယ်ဖျက်ပြီး ဖြစ်သည်ဟု မှတ်ယူရမည်။

အခန်း (၉)

မှတ်ပုံတင်လက်မှတ် ပျောက်ဆုံးခြင်း၊ ပျက်စီးခြင်းနှင့် ပြောင်းလဲခြင်း

၃၆။ (က) ရေယာဉ်မှူး သို့မဟုတ် သင်္ဘောပိုင်ရှင်သည် အကြောင်းတစ်ခုခုကြောင့် မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ပျောက်ဆုံးခြင်း သို့မဟုတ် ပျက်စီးခြင်းဖြစ်သည့်အခါ မူရင်းခွဲ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် မှတ်ပုံတင်အရာရှိထံ လျှောက်ထားရမည်။

- (ခ) မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် ပုဒ်မခွဲ (က) အရ လျှောက်ထားချက်ကို စိစစ်ပြီး သတ်မှတ်ထားသော မိတ္တူကူးပေးသွင်းစေပြီး မူရင်းခွဲမိတ္တူကို လျှောက်ထားသူအား ထုတ်ပေးနိုင်သည်။

၃၇။ သင်္ဘောပိုင်ရှင်သည် မြန်မာသင်္ဘောနှင့် စပ်လျဉ်း၍ -

- (က) နေရပ်လိပ်စာနှင့် အခြားအချက်အလက်များ ပြောင်းလဲသည့်အခါ ပြောင်းလဲသည့်နေမှ ၁၀ ရက် အတွင်း ထိုပြောင်းလဲချက်ကို မှတ်ပုံတင်အရာရှိထံ အကြောင်းကြားရမည်။
- (ခ) သင်္ဘော၏ အမည်ပြောင်းလဲလိုလျှင် သော်လည်းကောင်း၊ သင်္ဘောငယ်မှတစ်ပါး သင်္ဘော၏ မူလတည်ဆောက်ထားသည့် ဒီဇိုင်းပုံစံ၊ မှတ်ပုံတင်အတိုင်းအတာပမာဏ၊ ပင်မစက်များ၊ လုံးပေါင်းတန်ချိန်နှင့် ပိုင်ဆိုင်မှု အစုရှယ်ယာတို့ကို ပြောင်းလဲပြင်ဆင်လိုလျှင်သော်လည်းကောင်း ဦးစီးဌာန၏ စစ်ဆေးချက်နှင့် ခွင့်ပြုချက် ရရှိမှသာ ပြောင်းလဲရမည်။ ထိုပြောင်းလဲချက်ကိုလည်း ပြောင်းလဲပြီးသည့် နေမှ ၁၀ ရက်အတွင်း မှတ်ပုံတင်အရာရှိထံ အကြောင်းကြားရမည်။
- (ဂ) နိုင်ငံတော်အတွင်း မှတ်ပုံတင်ဆိပ်ကမ်းတစ်ခုမှ အခြားတစ်ခုခုသို့ ပြောင်းလဲမှတ်ပုံတင်လိုလျှင် မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်နှင့်အညီ ခွင့်ပြုချက် ရရှိရန် ဦးစီးဌာနသို့ လျှောက်ထားပြီး ဦးစီးဌာန၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ပြောင်းလဲမှတ်ပုံတင်ရမည်။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)



အထက်ကြည့်မြင်တိုင်ရှိ ပေ ၂၀ အကျယ် ရေမြောင်းကြီးတစ်လျှောက် အမှိုက်များပြည့်နှက်နေမှုကြောင့် မြစ်အတွင်းသို့ စီးဝင်မည့်ရေများ မစီးဆင်းတော့ဘဲ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များ၌ ရေကြီးရေလျှံမှုများ ဖြစ်ပေါ်နိုင်သဖြင့် သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်းနေမှုကိုတွေ့ရစဉ် သတင်း၊ စာမျက်နှာ-၄ ဓာတ်ပုံ-တင်ဝင်းလေး(ကြည့်မြင်တိုင်)

မြန်မာ ယူ-၁၄ အမျိုးသမီးအသင်း တတိယနေရာလှပွဲသာ ကစားရမည်

ဦးသော်ဇင်

ရန်ကုန် ဇွန် ၄
 လာအိုနိုင်ငံ၌ ကျင်းပလျက်ရှိသည့် အာရှ ယူ-၁၄ (အာဆီယံဇွန်) အမျိုးသမီး ဘောလုံး ပြိုင်ပွဲ ဆီမီးဖိုင်နယ်ပွဲစဉ်များကို ယနေ့ညနေပိုင်းက ဆက်လက်ကျင်းပရာ မြန်မာ ယူ-၁၄ အမျိုးသမီးအသင်းမှာ ရှုံးပြုကြုံတွေ့ပြီး တတိယနေရာလှပွဲသာ ကစားရမည်ဖြစ်သည်။
 ဆီမီးပွဲစဉ်များတွင် မြန်မာအသင်းသည် ဖိလစ်ပိုင်အသင်းကို ငါးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် ရှုံးနိမ့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အခြားဆီမီးပွဲစဉ်တွင် ထိုင်းအသင်းက ဝီယက်နမ်အသင်းကို နှစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။
 မြန်မာအသင်းသည် တတိယနေရာလှပွဲအဖြစ် ဝီယက်နမ်အသင်းနှင့် ကစားရမည် ဖြစ်ပြီး ဗိုလ်လှပွဲတွင် ထိုင်းနှင့် ဖိလစ်ပိုင်အသင်းတို့ တွေ့ဆုံလျက်ရှိသည်။ တတိယနေရာ လှပွဲနှင့် ဗိုလ်လှပွဲကို ဇွန် ၅ ရက် (ယနေ့)တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာအမျိုးသမီး လက်ရွေးစင် ဘောလုံးအသင်း အာရှထိပ်သီး တောင်ကိုရီးယားကို ဂိုးပြတ်ရှုံးနိမ့်
 စာမျက်နှာ-၁၄

မှတ်သားဖွယ်ရာမိုးရေချိန်များ ၄-၆-၂၀၁၆


ပွဲမြို့	၃ ဒသမ ၁၁လက်မ
ခရမ်းမြို့	၁ ဒသမ ၆၂ လက်မ
ကော့ကရိတ်မြို့	၁ ဒသမ ၆၂ လက်မ
သထုံမြို့	၁ ဒသမ ၅၄ လက်မ
ဇွဲမြို့	၁ ဒသမ ၄၁ လက်မ
နမ့်ခရီးမြို့	၁ ဒသမ ၁၄ လက်မ
ဟင်္သာတမြို့	၁ ဒသမ ၀၆ လက်မ
သိမ်ဇော်မြို့	၁ ဒသမ ၀၂ လက်မ

နေရာကွက်၍ မိုးကြီးနိုင်
 နေပြည်တော် ဇွန် ၄
 မိုးလေဝသနှင့်ဇလဗေဒညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ထုတ်ပြန်ချက်အရ မွန်ပြည်နယ်တွင် နေရာအနှံ့အပြား မိုးထစ်ချွန်းရွာပြီး နေရာကွက်၍ မိုးကြီးနိုင်သည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် နေရာစိပ်စိပ် မိုးထစ်ချွန်းရွာပြီး နေရာကွက်၍ မိုးကြီးနိုင်သည်။ ကျွန်းတိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာစိပ်စိပ်မှ နေရာကျကျနှင့်နေရာအနှံ့အပြားမိုးထစ်ချွန်းရွာမည်ဖြစ်သည်။ ရွာရန်ရာနှုန်း ၈၀ဖြစ်သည်။ (မြန်မာ့အလင်း)


ပင်လယ်ဒီရေမြင့်တက်၍ ကုန်းတွင်းပိုင်းထိ ရေဝင်ရောက်

ရွှေသောင်ယံ ဇွန် ၄
 ရော့တီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ခရိုင် ရွှေသောင်ယံမြို့ ကမ်းခြေတစ်လျှောက်တွင် ဇွန် ၄ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပင်လယ်ဒီရေများ မြင့်တက်၍ ကုန်းတွင်းပိုင်းကား လမ်းနားထိ ဒီရေများလျှံတက်ရောက်ရှိ လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။ ဒီရေမြင့်တက်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ “မြန်မာရက်စွဲ ၁၄ ရက်နဲ့ဒီလောက်ရေကြီးတာ တစ်ခါမှမတွေ့ဖူးဘူး” ဟု ဒေသခံများက ဆိုကြသည်။
 “အချို့နေရာတွေမှာ မာလာ မုန်တိုင်းတိုက်ခတ်စဉ်က တစ်ကြိမ်သာ ရေကြီးမှုကြုံခဲ့တယ်။ ရာသီဥတုကောင်းမွန်ချိန်တွင် ဒီရေမြင့်တက်လေ့ မရှိဘူး။ မြန်မာလ ၁၅ ရက်၊ ၁ ရက်၊ ၂ ရက်နဲ့ ၃ ရက်စတဲ့ ရေထရက်တွေမှာ ဒီရေပိုမိုမြင့်တက်လာနိုင်တယ်” ဟု ဒေသခံများက ပြောသည်။ ကိုကိုမောင် (ပြန်/ဆက်)








Myanmar Noble College





Approved Centre No. 93711

Higher National Diploma Courses -

-  Engineering
-  Information Technology
-  Business

Pre-Foundation Course

NO.6 (A), Kyo Sett Yone Street, (B) Quarter, Thuwunna, Thingankyun Township, Yangon.

Ph: 01-2331257, 01-2331276, 01-2331264, 09-780639577







HOT LINE- 09-787878749, 787878729

တစ်ရက်လျှင် ဘီလီယံမြေ တန်ချိန် (၇ သိန်း) ထုတ်လုပ်သော ကမ္ဘာ့ထုတ်လုပ်မှု ပထမ ဖြစ်သည့် CONCH ကုမ္ပဏီ မှ မြန်မာပြည် တွင်ထုတ်လုပ်ပါသည်။